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خبرنگاری؛ عرصه ای ستودنی و بصیرت افزا
سردار منتظرالمهدی چه کســی است که با شــنیدن نام خبرنگارانِ نام آورِ ایرانی از 
 مَســتوره افشــار و میرزا صالح شــیرازی که کاغذ اخبار را در ایران به چاپ رساند و از
 اولین های خبرنگاری ایران اســت و کاظم اخوان که به همراه حاج احمد متوســلیان 
اسیر خصم صهیونیست ها شد گرفته تا شهید حسن باقری، رزمنده خبرنگاری که نابغه 
جنگ اطلاعاتی بود و شــهید محمد صارمی که روز شــهادت او روزِ خبرنگار نام گرفته 

است، به احترام آنان نایستد و کلاه از سر برندارد؟

یادداشت

چگونه تورم را بر اساس فقه نظام کاهش دهیم؟
حجت الاسلام علی کشوری برای مدیریت تورم به صورت پایدار و محسوس، نیازمند 
اعمالِ اصلاحات ساختاری در اقتصاد ایران هستیم. بخشی از این اصلاحات ساختاری 
به شرح زیر است:برای مدیریت تورم از سمت عرضه، نیازمند افزایش تولید کننده های 

خرد در جامعه هستیم. 
افزایش تولید کننده، علاوه بر افزایش تولید و عرضه کالا در بازار، هزینه تبلیغات، هزینه 
ابزار تولید و هزینه حمل و نقل کمتری را به کالای نهایی تولید شــده تحمیل و بالتبع 

کاهش قیمت را به ارمغان می آورد.

دیدگاه

آگهی

رئیس کمیته نظارت بر کسب وکارهای مجازی 
وزارت صنعــت، معــدن و تجارت اعــلام کرد: 
مطابق مصوبات وزارت راه و شهرسازی و کمیته 
نظارت بر کســب وکارهای مجازی با سایت ها و 
بسترهایی که آگهی های حوزه املاک را برخلاف 
تصویب و تاکیــد قانون، بدون راســتی آزمایی 
برخط مالکیت انتشــار دهنده آگهــی با ملک 
منتشــر کنند، برخورد می شود.»محمدحسین 
قمری« افزود: یکی از مشکلات اخیر در افزایش 
بی رویه و بیــش از حد قیمت هــا در این حوزه، 
انتشار آگهی های ساختگی توسط برخی دلالان 
و سودجویان است که با انتشار پیاپی آگهی های 

ســوری، انتظار قیمتی را بالا برده و از این طریق 
سود کسب می کنند بر این اساس، شورای عالی 
مســکن و وزارت راه و شهرســازی مصوب کرد 
که این بسترها در زمان انتشــار آگهی بایستی 
نســبت به مالکیت آگهی دهنده راستی آزمایی 
کنند.رییس کمیته نظارت بر کســب وکارهای 
مجــازی وزارت صمت افزود: متاســفانه برخی 
از سکوها و بســترهای مجازی، برخلاف تاکید 
و اخطار کمیته در دو ماه گذشــته و ابلاغ قانون 
مذکور بــه آنها، بــا توجیه کاهــش آگهی های 
منتشــر شــده حاضر به اجرای زیرساخت های 
فنی آن نبوده و عملا موضوع را اجرایی نکرده اند.

قمری همچنیــن تاکید کرد: کمیتــه نظارت 
بر کســب وکارهای مجــازی حتما بــا جدیت 
موضوع را پیگیری و در صــورت ادامه  تخلف، با 
کســب وکارهای خاطــی با قاطعیــت برخورد 
خواهد کرد.مدیــرکل دفتر خدمــات عمومی 
وزارت صمت همچنین گفت: نشســت کمیته 
نظارت بر کســب وکارهای مجازی روز گذشته 
با حضور تمام دســتگاه های عضــو و همچنین 
نماینــدگان وزارت راه و شهرســازی برگــزار 
شــد و اکثریت اعضا بر اهمیت برخورد قاطع با 
متخلفان و کنترل انتشار آگهی های ساختگی و 

سودجویانه تاکید کردند.

خریدار  یک نماینــده مجلس با بیــان این که 
سازمان استاندارد محدودیت های واردات خودرو 
را کاهش داد، گفت: حداکثر در اواخر شــهریور و 
مهرماه تعداد قابل توجهی خودرو که ثبت سفارش 
شــده یا وارد گمرکات شــده و یا در حال بارگیری 
به سمت کشور اســت در اختیار مردم قرار خواهد 
گرفت.جلال رشــیدی کوچــی، نماینده مجلس 
شــورای اســلامی به برخی ابهامات درخصوص 

واردات خودرو را پاسخ داد که در ادامه می خوانید.

 اخیرا واردات خودرو بــا تعرفه صفر برای 
جانبازان بالای ۵0 درصد به تصویب رسیده، 
این نگرانی به وجود آمده که این روند ادامه 
داشته باشــد و ســایر ارگان ها نیز چنین 
رویه ای را برای کارکنان خود پیش بگیرند، 

خودروی وارداتی ســهمیه ای شــده و به 
نهادهای مختلف واگذار شود و به دست مردم 

عادی نرسد، نظر شما در این رابطه چیست؟
 این که خودرو به دست مردم عادی نخواهد رسید 
را قبول ندارم، تعرفه صفر برای جانبازان بالای ۵۰ 
درصد یعنی کسانی اســت که ۵۰ درصد توانایی 
فیزیکی شان را از دســت داده اند یک امتیاز است 
و تعداد این افراد هم آنقدر زیاد نیست که بگوییم 
تمام واردات به ایــن افراد تعلــق خواهد گرفت. 
این بخشــودگی صرفا برای جانبازان است و برای 
سایر نهادها و اشــخاص حقیقی و حقوقی نیست. 
ضمن این که در قانــون محدودیتی برای واردات 
درنظرگرفته نشده اســت که بگوییم تمام واردات 

به این عزیزان اختصاص می یابد.

 اخیرا با دســتور رییس ســازمان ملی 
اســتاندارد یک هــزار و 133 دســتگاه 
خودروی وارداتی ترخیص شــده اســت. 
این درحالی اســت که در سامانه یکپارچه 
33 هزار نفر شــرایط دریافت خودروهای 
وارداتی را داشــتند و اســفند سال قبل 
اقدام به بلوکه کــردن ۵00 میلیون تومان 
کردند. به نظرشــما علت این تعلل و عرضه 

قطره چکانی چیست؟

قاعدتا تعــداد خودروهایی که وارد شــده خیلی 
بیشــتر از این تعدادی است که ترخیص می شود. 
ترخیص هــزار دســتگاه صرفا یک فقــره بوده، 
خودروهای بیشــتری در حال آزادســازی است 
و جا دارد از رییس ســازمان ملی استاندارد تشکر 
کنیم که ورود کردند و شرایط را تسهیل کردند و 
بهانه را از عده ای گرفتند. فکر می کنم حداکثر در 
اواخر شهریور و مهرماه تعداد قابل توجهی خودرو 
که ثبت سفارش شــده یا وارد گمرکات شده و یا 
در حال بارگیری به ســمت کشور است در اختیار 

مردم قرار خواهد گرفت.

 رونــد و وضعیت فعلــی واردات خودرو 
رضایت بخش است؟

نه این که راضی باشــیم، ولی بالاخــره دارد روی 
غلطتک می افتد و به نظرمی رســد مشکلاتی که 
بیش از این که مشــکل باشــند، مشکل تراشی و 
بهانه تراشی هستند مرتفع شده است. این که بعد 
از ۶ ماه واردات خودروهای نو در حال انجام است و 
یک به یک وارد می شود را به فال نیک می گیریم. 
حتما ایــن روند بر بــازار تاثیر خواهد گذاشــت، 
دولت باید عزمش را بــرای واردات خودروهای نو 
و کارکرده جزم کنــد، فکرمی کنم اتفاقات خوبی 

رخ خواهد داد.

برخورد با بسترهای منتشر کننده آگهی های سودجویانه املاک
و به دست متقاضیان می رسد اواخر شهریور و مهر تعداد قابل توجهی خودر
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آگهی تجدید مناقصه عمومی

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی با عنوان جدول ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و   گران 

 www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل 
ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1402/5/17 می باشد. 
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا: ساعت 13 روز شنبه تاریخ 1402/05/28 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 13 روز سه شنبه تاریخ 1402/6/7
زمان بازگشایی: ساعت 13/30 روز سه شنبه تاریخ1402/6/7 

شماره مناقصهمبلغ قراردادسپرده شرکت در مناقصهعنوانردیف

اجرای کارهای متفرقه 1
عمرانی در سطح شهر

30/000/000/0002002094500000024 ریال1/500/000/000 ریال

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: 
آدرس: بزرگراه آیت اله سعیدی- روبروی سه راهی بوتان- خیابان شهید حاجی احمد – پلاک 10 – 

ساختمان شهرداری و تلفن: 021-55279295
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: 

مرکز تماس: 021-41934
دفتر ثبت نام: 85193768 و 88969737

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/17 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/24

 نوبت اول

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

آگهی تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای
 ) شماره ۱۴۰۲/۱۶۸-۰۲(

 نوبت اول

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق غرب مازندران

مناقصه گزار : شرکت توزیع نیروی برق غرب مازندران
موضوع مناقصه: انتخاب پیمانکار جهت سرویس، نگهداری و تعمیرات 
کلیدهای قدرت و پستهای زمینی در داخل و خارج کارگاه امورهای نه گانه

 مهلت خرید و نحوه دریافت اسناد مناقصه: داوطلبان می توانند از 
روز سه شنبه مورخ  1402/05/17لغایت روز یکشنبه مورخ 1402/05/22 
به منظور دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس 

www.setadiran.ir مراجعه نمایند.
مبلغ خرید اسناد مناقصه: مبلغ 545,000 ریال بابت خرید اسناد در مدت 
زمان تعیین شده در بند فوق به حساب سپهر )شماره0101853765005( 

بانک صادرات کد 2008 
مبلغ  به  کار(  ارجاع  )فرایند  مناقصه  در  شرکت  تضمین 

5,412,۸40,000 ریال به شرح زیر می باشد:
- ضمانت نامه بانکی حداقل با اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه 

ماه دیگر
-اصل فیش واریز وجه به حساب جام به شماره  16720405/50بانک ملت 

شعبه مرکزی چالوس
- ضمانتنامه صادره توسط موسسات بیمه گر دارای مجوز لازم برای فعالیت 

و صدور ضمانت نامه از سوی بیمه مرکزی ایران 
-کسر از محل مطالبات به صورت سند حسابداری از محل مطالبات قطعی 

تایید شده از سوی امور مالی - - چک تضمین شده بانکی )چک شخصی 
مورد قبول نمی باشد(

مورخ  )ساعت 14:00(  روز شنبه  مناقصه:  پاکات  بارگزاری  تاریخ 
1402/06/04

تاریخ گشایش پاکات مناقصه: زمان بازگشایی ساعت 09:00 روز 
یکشنبه مورخ  1402/06/05در محل حوزه ستاد شرکت اتاق معاون 

مالی و پشتیبانی
سایر شرایط:

- مبلغ پایه مناقصه 132,094,657,946 ریال میباشد.
 - هزینه آگهی هر دو نوبت برعهده دستگاه مناقصه گزار می باشد.

- به پیشنهادهای فاقد امضاء مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد 
از مدت انقضاء مقرر در فراخوان واصل می شود مطلقا ترتیب اثر داده 

نمی شود.
-حضور یک نفر از طرف مناقصه گران با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه 

گشایش پاکات آزاد می باشد.
- اعتبار موضوع مناقصه از منابع داخلی تامین شده است. 

-سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.
چاپ نوبت اول روز سه شنبه مورخ 1402/05/17 

چاپ نوبت دوم روز چهارشنبه مورخ 1402/05/18

شناسه آگهی:1544583
شرکت توزیع نیروی برق استان اصفهان
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تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/17 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/24

 نوبت اول

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

آگهی تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای
 ) شماره ۱۴۰۲/۱۶۸-۰۲(

 نوبت اول

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق غرب مازندران

مناقصه گزار : شرکت توزیع نیروی برق غرب مازندران
موضوع مناقصه: انتخاب پیمانکار جهت سرویس، نگهداری و تعمیرات 
کلیدهای قدرت و پستهای زمینی در داخل و خارج کارگاه امورهای نه گانه

 مهلت خرید و نحوه دریافت اسناد مناقصه: داوطلبان می توانند از 
روز سه شنبه مورخ  1402/05/17لغایت روز یکشنبه مورخ 1402/05/22 
به منظور دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس 

www.setadiran.ir مراجعه نمایند.
مبلغ خرید اسناد مناقصه: مبلغ 545,000 ریال بابت خرید اسناد در مدت 
زمان تعیین شده در بند فوق به حساب سپهر )شماره0101853765005( 

بانک صادرات کد 2008 
مبلغ  به  کار(  ارجاع  )فرایند  مناقصه  در  شرکت  تضمین 

5,412,۸40,000 ریال به شرح زیر می باشد:
- ضمانت نامه بانکی حداقل با اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه 

ماه دیگر
-اصل فیش واریز وجه به حساب جام به شماره  16720405/50بانک ملت 

شعبه مرکزی چالوس
- ضمانتنامه صادره توسط موسسات بیمه گر دارای مجوز لازم برای فعالیت 

و صدور ضمانت نامه از سوی بیمه مرکزی ایران 
-کسر از محل مطالبات به صورت سند حسابداری از محل مطالبات قطعی 

تایید شده از سوی امور مالی - - چک تضمین شده بانکی )چک شخصی 
مورد قبول نمی باشد(

مورخ  )ساعت 14:00(  روز شنبه  مناقصه:  پاکات  بارگزاری  تاریخ 
1402/06/04

تاریخ گشایش پاکات مناقصه: زمان بازگشایی ساعت 09:00 روز 
یکشنبه مورخ  1402/06/05در محل حوزه ستاد شرکت اتاق معاون 

مالی و پشتیبانی
سایر شرایط:

- مبلغ پایه مناقصه 132,094,657,946 ریال میباشد.
 - هزینه آگهی هر دو نوبت برعهده دستگاه مناقصه گزار می باشد.

- به پیشنهادهای فاقد امضاء مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد 
از مدت انقضاء مقرر در فراخوان واصل می شود مطلقا ترتیب اثر داده 

نمی شود.
-حضور یک نفر از طرف مناقصه گران با ارائه معرفی نامه کتبی در جلسه 

گشایش پاکات آزاد می باشد.
- اعتبار موضوع مناقصه از منابع داخلی تامین شده است. 

-سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.
چاپ نوبت اول روز سه شنبه مورخ 1402/05/17 

چاپ نوبت دوم روز چهارشنبه مورخ 1402/05/18

شناسه آگهی:1544583
شرکت توزیع نیروی برق استان اصفهان



سخنگوی وزارت خارجه خبر داد

 احضار سفیـر دانمارک

امیرعبداللهیان در کنفرانس خبری توکیو:

مذاکرات برجام ناظر بر بازگشت همه طرف ها به تعهدات کامل است

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      17 مرداد 1۴02    شماره 1382

 رئیسی قهرمانی تیم کشتی آزاد نوجوانان 
در رقابت های جهانی را تبریک گفت

 رئیس جمهور در پیامی پیروزی عزتمندانه تیم کشــتی آزاد نوجوانان 
کشورمان در رقابت های جهانی را تبریک گفت.

آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در پیام تبریکی به مناسبت قهرمانی 
تیم ملــی کشــتی آزاد نوجوانان کشــورمان در رقابت هــای جهانی 
ترکیه تصریح کرد: پیروزی عزتمندانه تیم ملی کشــتی آزاد نوجوانان 
کشورمان در مســابقات جهانی ترکیه، که در تداوم افتخارآفرینی های 
فرزندان این مرز و بوم در رشــته های مختلف ورزشــی، بار دیگر اقتدار 
و توانمندی ایران قهرمان پرور را در برابر جهانیان به نمایش گذاشــت، 

تبریک گفت.
رئیس جمهور افزود: بر همه ورزشکاران غیرتمند و با صلابت کشورمان 
که با همت و هوشمندی، مقتدرانه بر حریفان خود برتری یافتند، درود 
و سلام می فرســتم و از تمامی دســت اندرکاران و مربیان پرتلاش تیم 
ملی کشــتی آزاد نوجوانان قدردانی می کنــم و از خداوند بزرگ تداوم 

درخشش آنان را در مسابقات بعدی مسألت دارم.

رئیسی در جریان بازدید از رسانه ملی:
معیشت مردم، اولویت دولت

رئیس جمهور در بازدید از رسانه ملی گفت: کار ما در دولت و کار شما در 
رسانه ملی باز کردن گره های ذهنی مردم و به ویژه جوانان است.

حجت الاسلام سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور در بازدید از رسانه 
ملی گفت: معیشــت مردم اولویت همه ما اســت. در موضوع مهار تورم 
و رشد تولید، گام های خوبی برداشته شــده اما برخی نمی خواهند این 

تلاش ها دیده شود.

وی افزود: رسانه ملی نظر صاحب نظران و حتی کسانی که مخالف بنده 
هستند را منتشر کند. کار ما در دولت و کار شما در رسانه ملی باز کردن 

گره های ذهنی مردم و به ویژه جوانان است.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس: 
ح بیمه کارگران ساختمانی سریع تر تعیین  طر

تکلیف شود
ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
مشــکلات ایجاد شده در ســاخت مســکن به دنبال طرح اصلاح ماده 
پنج قانون تامیــن اجتماعی که به بحث بیمه کارگران ســاختمانی باز 
می گردد خواستار تعیین تکلیف هرچه سریع تر این موضوع در مجلس 

شد.
مصطفی نخعی در تذکری شــفاهی در جلســه علنی مجلس شورای 
اســلامی بیان کرد: در خصوص اصلاح ماده پنج قانون تامین اجتماعی 
که به موضوع بیمــه کارگران ســاختمانی باز می گــردد نظر مجلس 
شورای اسلامی این است که دو سال تنفس داده شــود اما هنوز پاسخ 

لازم گرفته نشده و در سطح استان ها مردم با مشکل مواجه هستند.
وی با بیــان اینکه این موضوع به بحث نهضت ملی مســکن و ســاخت 
مسکن و ســاخت و ســازها آســیب وارد کرده و در اســتان ها مردم و 
پیمانکاران با مشکل مواجه شده اند، اظهار کرد: انتظار می رود مجلس 
شورای اســلامی به این موضوع ورود کند و هرچه سریع تر آن را تعیین 

تکلیف کند.

وحیدی در بازدید از ستاد انتخابات کشور مطرح کرد
مراجعه۲۲۲۰ نفر به سایت پیش ثبت نام انتخابات 

مجلس در ساعت اول
وزیر کشــور گفت: در حال حاضر که یک ســاعت از ثبت نام می گذرد 
حدود ۲۲۲۰ نفر به ســایت مراجعه کردند که ۶۷۸ نفر از آنها کارشان 
تمام شــده اســت یعنی با موفقیت مرحله پیش ثبت نام را پشــت سر 

گذاشته اند.
 احمد وحیدی وزیر کشور طی ســخنانی در خصوص آغاز مرحله پیش 
ثبت نام داوطلبان انتخابات مجلس شــورای اســلامی گفت: ثبت نام 
داوطلبی نمایندگی مجلس شــورای اســلامی شروع شــده است و به 
حمدالله از همان دقایق اولیه مراجعات خوبی به ســایت صورت گرفته 

است.

وی افزود: در حال حاضر که یک ســاعت از ثبت نــام می گذرد حدود 
۲۲۲۰ نفر به سایت مراجعه کردند که ۶۷۸ نفر از آنها کارشان تمام شده 
اســت یعنی با موفقیت مرحله پیش ثبت نام را پشــت سر گذاشته اند. 
البته این به معنای آن نیســت که آن را به عنوان تأییــد نهایی قلمداد 
کنیم بلکه آنها کســانی هســتند که وارد سایت شــدند و همه موارد 

کارشان به پایان رسیده است.
وحیدی با دعوت از همه گروه ها و افراد برای حضور در مرحله پیش ثبت 
نام بیان کرد: لازم اســت در اینجا از همه متقاضیان عزیز و کســانی که 
خود را متناسب با داوطلبی مجلس شورای اسلامی دعوت کنم حتماً در 
این کار تسریع بفرمایند. همینطور از جریانات سیاسی و نیز افرادی که 
به شکل منفرد می خواهند در انتخابات شرکت کنند، زودتر اقدام کنند 

چون فرصت ما محدود است و یک هفته بیشتر زمان نداریم.
وی ادامه داد: اگر کسانی هنوز به تصمیم قطعی برای ورود در انتخابات 
نرسیدند می توانند پیش ثبت نام اولیه را انجام دهند و اگر خواستند در 
مراحل بعدی انصراف دهند. در غیر این صورت اگر پیش ثبت نام انجام 
ندهند دیگر فرصتی برای حضور در هنگامه بزرگ انتخابات را به عنوان 
کاندیدا نخواهند داشت و ان شاالله با نیت خدمت به مردم عزیز و کشور 

بزرگمان متقاضیان بیایند و مشارکت کنند.
وزیر کشور در ادامه با اشاره به امکان آسان ثبت نام توسط گوشی تلفن 
همراه تصریح کرد: همه می توانند از طریق تلفن های همراه وارد صفحه 
ثبت نام وزارت کشور شــوند و از هر نقطه ای از کشور به کمک اینترنت 
ثبت نام را انجام دهند، فقط لازم است توجه کنند هر کس فقط از طریق 

تلفن همراه خود می تواند این کار را انجام دهد.

تریبون

خریدار   ســخنگوی وزارت امور خارجه با 
اعلام اینکه دولت ژاپن بارها اعلام کرده که 
نســبت به تامین دیون ایران  آمادگی دارد، 
ســفر وزیر امور خارجه به توکیــو را در این 
راستا برشمرد و گفت: ایران مطالبات مالی 

خود از ژاپن را دنبال می کند.
 ناصــر کنعانــی ســخنگوی وزارت امــور 
خارجه در نشســت خبری هفتگی خود با 
خبرنگاران ضمن گرامیداشت شهدای روز 
خبرنگار و تبریک این روز به اصحاب رسانه، 
اظهارداشــت: نامگذاری چنیــن روزی در 
تقویم رسمی کشور نشــان از شان و جایگاه 
بالای اصحاب رســانه دارد و تأثیرگذاری و 
نقش خبرنــگاران را در عرصه های مختلف 
نشــان می دهــد.وی گفت: خبرنــگاران 
می توانند آورده اطلاعات درست و قابل اتکا 
برای افکار عمومی و آحاد جامعه باشند و در 
عصر رســانه ها نقش آنها در جامعه بسیار پر 
رنگ تر شده است.کنعانی افزود: مسئولیت 
شــغلی و اجتماعی خبرنگاران امروز ارتقا 
پیدا کرده و امیدواریم که تلاش های ارزنده 
شما اصحاب رسانه برای کشــور مفیدتر از 

گذشته باشد.

پیگیری بهره برداری از پول های 
بلوکه شده ایران در ژاپن

ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
ســفر وزیر امور خارجه کشــورمان به ژاپن 
و نحــوه بهره بــرداری از پول هــای بلوکه 
شــده ایران در ژاپن،  اظهارداشــت: آقای 
امیرعبداللهیان شب گذشته به وقت محلی 
آن کشور و به دعوت رســیم همتای ژاپنی 
وارد ژاپن شدند.وی گفت: دیدار با وزیر امور 
خارجه و وزیر بهداشــت و رفاه آن کشور در 
اولین ســاعات کاری امروز بــه وقت محلی 
ژاپن انجام شــد و دیدار با نخســت وزیر آن 

کشور نیز انجام خواد شد.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
دســتورکارهای مشــترک و زمینه هــای 
همکاری زیــادی را بــا ژاپن داریــم و این 
موضــوع در چارچوب سیاســت دولت در 

توسعه تعاملات با کسورهای آسیایی است.
کنعانی افزود: ژاپن هم یکی از کشــورهایی 
اســت که افزایــش تعامــلات بــا آن در 
دستورکار دولت اســت و دو طرف اهتمام 
خاصی بــه گفتگوهــای دوجانبــه برای 
افزایــش همکاری هــا دارنــد.وی گفت: 

موضوع مطالبات مالی ایران از کشــورهای 
محتلف را ما دنبال کــرده و خواهیم کرد و 
در خصوص ژاپن هم در سطوح مختلف این 
موضوع مطرح شده و ســال گذشته هم در 
دیدار رئیسی و نخست وزیر ژاپن در حاشیه 
نشســت مجمع عمومی ســازمان ملل در 

نیویورک این موضوع بررسی شده بود.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
دولت ژاپن هم بارها اعلام کرده که نســبت 
به تامین دیون ایــران  آمادگی دارد و تلاش 

می کند که این امر محقق شود.

برگزاری نشست ایران و بریکس با 
حضور روسیه

ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
ســفر معاون وزیر امور خارجه  روســیه به 
تهران، بیان کرد: خوشــبختانه در سطوح 
مختلف آمد و رفت هــای دیپلماتیک میان 
ایران و روسیه برقرار اســت و این بر اساس 

اراده مقامات عالی رتبه دو کشور است.
وی گفت: فردا ســه شــنبه نشست مهمی 
را در مرکز مطالعات سیاســی و بین المللی 

وزارت امور خارجه شاهد خواهیم بود.
کنعانی بیــان کــرد: در خرداد ماه ســال 
جای وزیــر امــور خارجه کشــورمان در 
نشســت وزرای خارجه بریکس و بریکس 
پلاس آفریقــای جنوبی شــرکت کردند و 

ملاقات های دوجانبه ای داشتند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان داشت: 
موضوع عضویــت ایــران در بریکس مورد 
گفتگو و تبادل نظر قــرار گرفت و در همان 
ســفر آقای امیرعبداللهیان اعــلام کردند 
که کنفرانســی در تهران خواهیم داشــت 
تا موضــوع همکاری های ایــران و برکیس 
را مورد بررســی قرار دهیــم.وی ادامه داد: 
نشستی تحت عنوان ایران و بریکس چشم 
اندازهای همکاری فــردا در مرکز مطالعات 
سیاســی و بین المللی وزارت امور خارجه 
برگزار خواهد شد و معاون وزیر امور خارجه 
روسیه هم برای همین نشســت در تهران 
حضور دارند و پنل هــای مختلفی را در این 
نشست خواهیم داشت.کنعانی تصریح کرد: 
باتوجه به روابط خوب دو طرف، این نشست 
فرصت خوبی برای گفت وگو با روسیه است 
و ایران برای آماده ســازی شرایط بازگشت 
مســئولانه طرف های برجــام از هر فرصت 

دیپلماتیکی استفاده خواهد کرد.

حضور آمریکا در منطقه
 امنیت آفرین نیست

ســخنگوی وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
معتقدیم که امینت خلیــج فارس و دریای 
عمان هــم جــزو اولویت هــای جمهوری 
اســلامی ایران اســت و هم موضوعی است 
که باید در چهارچوب همکاری مشــترک 
کشورهای ســاحلی خلیج فارس و دریای 
عمان انجام شود.وی افزود: ما بارو داریم که 
این کشــورها ظرفیت این را دارند که بدون 
دخالت نیروهای بیگانــه امنیت این حوزه 
دریایی را تامین کنند.سخنگوی وزارت امور 
خارجه بیان کرد: حضــور نظامی آمریکا در 
منطقه امنیت آفرین نبــوده و منافع آنها در 
بی ثباتی و ناامنی در منطقه اســت، موضع 
ما کاملا روشــن است و کشــورهای خلیج 
فارس از نظر ما کاملا قــادر به تامین امینت 
خودشان هستند و هیچ ضرورتی به حضور 

نیروهای بیگانه در منطقه وجود ندارد.

 غرب بحران اوکراین را فرصتی 
برای آزمایش تسلیحات متنوع خود 

می داند
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
بحــران اوکراین اظهار داشــت: آنچه برای 
ایــران اهمیت دارد این اســت کــه بحران 
اوکرایــن نباید چالش آفرین بــرای صلح و 

امنیت بین المللی شود.
وی افزود: جنگ هــا ظرفیت بحران آفرینی 
غیرقابل کنترل و گســترده ای را دارند و بر 
همین اساس ایران از ابتدا بر مسیر گفت وگو 
به عنوان بهترین مســیر پایان دادن به این 
بحران تاکید کــرده و در ســطوح مختلف 
تلاش های زیــادی را برای پایــان دادن به 
این جنگ انجام داده اســت.کنعانی افزود: 
امیدواریــم جامعه جهانی هــم به اهمیت 
موضوع توجــه کنند و کشــورهایی که بی 
مهابا به تســلیح یک طرف جنگ مبادرت 
می ورزند و بحــران اوکراین را فرصتی برای 
آزمایش تسلیحات متنوع خود می دانند به 
راهکار سیاســی توجه کنند تا شاهد پایان 

بخشیدن به این بحران باشیم.

تشریح جزئیات توافق ایران و 
پاکستان

ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
ســفر اخیر وزیر امور خارجه کشــورمان به 

پاکستان، اظهار داشــت: این سفر به دعوت 
همتای پاکســتانی صورت گرفته بود و در 
زمان مناســبی هم انجام شد. از اهداف مهم 
ســفر پیگیری اجرای توافقات انجام شده 
میان رئیــس جمهور ایران و نخســت وزیر 
پاکســتان در جریــان دیدار مشــترک در 
حاشیه افتتاح بازارچه مرزی و پروژه انتقال 

برق در حوزه سیستان و بلوچستان بود. 
کنعانی افزود: توافقــات خوبی در آن دیدار 
صورت گرفته بود و ســفر وزیر امور خارجه 
کشــورمان فرصت مناســبی برای اجرایی 
شدن توافقات صورت گرفته بود و بر همین 
اساس هم نتایج خوب و امیدواری کننده ای 
در جریان سفر اخیر شکل گرفت.وی گفت: 
توافق بر ســر توســعه و رفع موانع در مرز 
میرجاوه در هفته های آینده، ایجاد گذرگاه 
جدید برای توسعه بندر چابهار که موضوعی 
راهبردی اســت، توافق برای تردد کامیون 
های باری دو طــرف، گفت وگو در خصوص 
خط لوله و نحوه پیشــبرد این پروژه و توافق 
راهبردی ۵ ســاله در حوزه های اقتصادی و 
تبادل کالاهای کشــاورزی و دامی دو طرف 

از جمله توافقات دو طرف در این سفر بود.

انگلیس حامی تروریست ها 
در منطقه است

ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
اتهامات وارده از ســوی انگلیس به ســپاه 
پاسداران اظهار داشــت: انگلیس با سابقه 
ســیاهی که در منطقه غرب آسیا ایفا کرده 
و موجب بی ثباتی های عمیق و ریشــه دار 
در منطقه بوده، همچنین با نقشــی که در 
حمایت پیدا و پنهان در تروریســم داشته 
نمی تواند در جایگاهی باشــد که نسبت به 

سپاه پاسداران اتهامی وارد کند. 
وی گفت: سپاه پاسداران خدمات بسیاری نه 
تنها به کشورهای منطقه بلکه به کشورهای 

اروپایی ارائه کرده است.کنعانی افزود: کسی 
نمی توانــد نقش تعیین کننــده و مهمی که 
سپاه در مبارزه مســتمر و جدی با تروریسم 
و به خصوص داعش داشــته را نادیده بگیرد 
و انگلیس هم نمی تواند سپاه را به اتهامات بی 
ریشــه متهم کند و ما این موضوع را از سوی 
هیچ طرفی نخواهیم پذیرفت.وی ادامه داد: 
سپاه پاســداران انقلاب اسلامی نهاد رسمی 
ایران است و نقش تعیین کننده ای در تأمین 
منافع و امنیت ملی داشته و البته نقش سپاه 
را هم بایــد در تامین امنیــت منطقه مد نظر 

داشته باشیم.

احضار سفیر دانمارک در ایران
ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
هتــک حرمــت مجــدد بــه قــرآن کریم 
اظهارداشــت: امــروز صبح ســفیر دانمارک 
در تهران در اعتراض به تکــرار هتک حرمت 
به قرآن توســط مدیرکل اروپای غربی وزارت 
خارجه احضار شــد و مراتب اعتراض شــدید 
ایران به ادامه این روند به ســفیر ابلاغ شــد و 
انتظار ایــران را مبنی بر برخورد مســئولانه 
دولت دانمارک به مقامات کشــورش منتقل 
کند.وی گفــت: ســفیر دانمــارک فعالیت 
کشــورش در این خصوص را به مقامات ایران 
رســاند، ما این تلاش هــا را مــورد توجه قرار 
می دهیم و لازم اســت تاکید کنم که برای ما 
مــلاک آن چیزی اســت که در حــوزه عمل 
صورت می گیرد. اهانت به قــرآن را یک پروژه 
سخیف صهیونیستی می دانیم.کنعانی ادامه 
داد: نکته تاسف بار این است که این اهانت ها با 
مجوز انجام می شود و نشان می دهد مسئولیت 
دولت ها غیر قابل انکار و چشــم پوشی است. 
ایران تلاش های خــودش را در این خصوص 
ادامه خواهد داد. از زمانــی که اولین رخداد را 
در سوئد شــاهد بودیم ما مجموعه اقدامات را 

در سطوح مختلف انجام دادیم.

خریدار  وزیر خارجه جمهوری اســلامی 
ایران اظهار کرد: گفت وگوهــا و مذاکراتی 
که با تلاش و میانجیگــری اتحادیه اروپا و 
آقای بورل انجام شــد ناظر بر بازگشت همه 

طرف ها به تعهدات کامل در برجام است.
وزیر خارجه ایران دوشــنبه در کنفرانسی 
خبــری در ژاپــن دربــاره گفت وگوهای 
غیرمســتقیم با آمریکا گفــت: البته تبادل 
زندانیان یک موضوع انسانی است که ما در 
این خصوص گفت وگوهای غیرمستقیمی 
را از سال گذشته با طرف آمریکایی داشتیم.

امیرعبداللهیــان در مورد ســفر به توکیو و 
روابط دو کشور ایران و ژاپن نیز اظهار کرد: 
در استراتژی دکتر رئیســی نگاه به آسیا از 
اولویت های اصلی سیاســت خارجی کشور 
محسوب می شود. در این چارچوب، توسعه 
مناسبات با کشور دوست، ژاپن مورد توجه 

جدی ماست.
وی افــزود: ســرمایه بزرگــی در اختیــار 
ماســت؛ شــامل بیش از یک هزار ســال 
مناســبات مردمــی و فرهنگــی و بیش از 
۹ دهه مناســبات رســمی دیپلماتیک. ما 
این مناســبات تاریخی را یک پشتوانه قوی 
برای مناســبات و همکاری های دو کشــور 
می دانیم.وزیــر خارجه ایــران گفت: اعزام 
آقای دکتر ســعادت سفیر جدید کشورمان 
به توکیو به عنــوان یکــی از دیپلمات ها و 
مدیران ارشد جمهوری اســلامی ایران در 
چارچوب ایــن مناســبات نیرومند بین دو 
کشور شکل گرفته اســت.امیرعبداللهیان 
اظهار کــرد: گفت وگوهــا و مذاکراتی که با 
تلاش و میانجیگری اتحادیه اروپا و جوزپ 
بــورل انجام شــد، ناظر بر بازگشــت همه 

طرف ها به تعهدات کامل در برجام است.

برنامه های سفر به ژاپن
امیرعبداللهیان در مورد برنامه سفر به ژاپن 
و محورهای ملاقات با مقام های ارشــد این 
کشور آســیایی گفت: دیدار با نخست وزیر، 
وزیر خارجــه و وزیر بهداشــت، کار و رفاه 
اجتماعی از جملــه برنامه های این ســفر 

است.
وی افــزود: در گفت وگو با وزیــر خارجه و 
نخست وزیر موضوعات متنوعی از مناسبات 
دوجانبه تــا تحولات و برخــی چالش های 
منطقه ای و بین المللی را مــورد توجه قرار 

خواهیم داشت.

اوکراین
وی در خصــوص اوکراین نیــز اظهار کرد: 
جمهوری اسلامی ایران همواره این موضع 
ثابت و اصولی خود را مــورد تاکید قرار داده 

است که جنگ راه حل نیست.
وزیر خارجه ایــران ادامه داد: مــا از ابتدای 
جنــگ تلاش هایی را در عالی ترین ســطح 
و رئیــس جمهــوری برای توقــف جنگ و 
بازگشــت طرفین به گفت وگــو و راه حل 
سیاســی در دســتور کار قــرار دادیم و در 
ایــن چارچوب اقدامــات فعالانــه ای را به 
عمل آوردیم.امیرعبداللهیــان افزود: ناتو و 
تحریکات این ســازمان را یکی از ریشه های 
اصلــی جنــگ و بحــران می دانیــم. بــه 
تلاش های خود بــرای توقف جنگ و تمرکز 

طرفین بر راه حل سیاسی ادامه می دهیم.

توانمندی دفاعی و پهپاد
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود در 
مــورد توانمندهای دفاعی ایــران گفت: ما 
در جمهوری اســلامی ایران از توان دفاعی 
قوی و تکنولوژی بالایــی برخورداریم. توان 
دفاعی ما بــرای تأمین حداکثــری امنیت 
ملی کشــور و امنیت منطقه ما به کار گرفته 

می شود.
امیرعبداللهیان با اشاره به اتهامات در مورد 
اســتفاده از پهپاد ایرانی در جنگ اوکراین 

گفــت: طبعاً یکــی از محورهــای روابط با 
کشور روســیه در طول ســال های گذشته 
همکاری های دفاعی بوده اما هیچ گاه برای 
بکارگیری پهپادها و یا سلاح های ایرانی در 
جنگ اوکراین امکاناتی را در اختیار مسکو 
قرار نداده ایم. شما می دانید که روسیه خود 
یکی از تولیدکننده هــا و صادرکننده های 

بزرگ سلاح در جهان است.
وزیر خارجه ایران یادآور شد: امروز، من یک 
گزارشــی را در ژاپن مطالعه کردم که تأیید 
می کند که تسلیحاتی که در اوکراین مورد 
اســتفاده قرار می گیرد بخــش عمده آن از 

آمریکا و کشورهای غربی تأمین شده است.
وی افــزود: ما هیــچ گونه پهپــادی برای 
اســتفاده در اوکراین در اختیار هیچ طرفی 
قرار نداده ایم. سال گذشــته شخصاً از وزیر 
خارجه اوکراین خواســتم چنانچه اسنادی 
در این رابطــه در اختیــار دارنــد آن را به 
مقام های نظامی کشورم ارائه بدهند. با وزیر 
خارجه اوکراین توافق کردیم هیأت نظامی 
کشورم به لهستان ســفر و با مقامات نظامی 

اوکراین در این باره دیدار کند.
رئیس دســتگاه دیپلماسی کشورمان ادامه 
داد: هیأت نظامی ما وارد ورشو شد اما طرف 
اوکراینی در محل ملاقات حاضر نشــد. در 
تماس تلفنی با وزیــر خارجه اوکراین گفتم 
که مطمئن شــدم ســند ادعایی در اختیار 

شما نیســت و اتهامات به ایران در خصوص 
کاربرد پهپاد ایرانی در جنگ اوکراین کاملًا 

غلط و نادرست است.
وی تصریح کرد: مجــدداً با وزیــر خارجه 
اوکراین توافق کردیم هیأت های نظامی دو 
کشور در عمان دیدار کنند. هیچ سند قابل 
قبولی از طرف اوکرایــن در دیدار نظامیان 
دو کشور ارائه نشــد. قرار شد طرف اوکراین 
اســناد خودش را بار دیگر بررسی کند و در 
نشســتی دیگر با طرف ایرانی مورد بررسی 
قرار بگیرد. ما بارهــا پیگیری کردیم که این 
نشست برگزار شــود اما طرف اوکراینی در 

دور جدید گفت وگوها حاضر نشدند.
امیرعبداللهیــان تاکیــد کرد: مــا مخالف 
تســلیح هر یک از طرفین جنگ در اوکراین 
هســتیم. تداوم گسترده ارســال گسترده 
ســلاح های آمریکایی و غربی به اوکراین را 
عامل ناامنــی و بی ثباتی بیشــتر اوکراین 
و کشــتار و ویرانی بیشــتر در این کشــور 

می دانیم.
وی ادامه داد: بار دیگــر تاکید می کنم که بر 
اســاس گزارش ژاپن نیوز، عمده قطعات به 
کار گرفته شده نظامی در جنگ اوکراین از 
کشــورهای غربی تأمین شده است. جنگ 
در اوکرایــن راه حــل نیســت. جمهوری 
اســلامی ایــران هیــچ گاه در اوکرایــن، 
افغانستان و سایر کشــورها کنار جنگ قرار 

نگرفته و نخواهد گرفت.
امیــر عبداللهیان گفت: آمریــکا و غربی ها 
باید اتهامات بی اساس علیه ایران را متوقف 
کنند. فکر می کنم موضع مشــترک تهران 
و توکیــو در زمینه مناقشــه اوکراین توقف 

جنگ و تمرکز بر صلح است.

روابط با روسیه
امیرعبداللهیــان در مورد روابــط ایران و 
روسیه نیز گفت: روسیه همسایه مهم برای 
جمهوری اسلامی ایران اســت. ما در حوزه 
استقلال سیاسی، شــعار و الگوی نه شرقی 
نه غربی را پیگیری می کنیم. و در چارچوب 
منافع ایران با غرب و شرق تعامل و همکاری 

داشته و خواهیم داشت.
وی ادامه داد: سیاســت اولویت همسایگان 
در مرکز همکاری های دولت ایران قرار دارد. 
در این چارچوب روسیه نیز همسایه شمالی 
ما اســت. دو کشــور در چارچــوب حقوق 
بین الملــل در حــوزه تجــاری، اقتصادی، 
گردشگری و ســایر حوزه ها همکاری های 
متنوعی دارند و همجواری و همســایگی، 
ظرفیت های بیشــتری را برای پیگیری این 

سیاست ایجاد کرده است.

نقش ژاپن در خاورمیانه
وزیر خارجه ایران در پاســخ به ســوالی در 
مورد نقش ژاپن در خاورمیانه و چشــم انداز 
پیش روی روابط ایــران و ژاپــن گفت: ما 
همواره ارزیابــی مثبتی نســبت به مردم، 
تمــدن و تاریخ ژاپــن داشــته و داریم. ما 
معتقدیم که با توجــه به تحولات مثبتی که 
در غرب آسیا در جریان است ژاپن می تواند 

نقش سازنده ای را در منطقه ایفا کند.
وی تاکید کرد: ایران طولانی ترین سواحل 
را در خلیج فــارس و دریای عمان در اختیار 
دارد. امروز کشــورهای منطقه از آمادگی و 
اراده لازم برای تأمین امنیت منطقه خلیج 
فارس و امنیت انــرژی در منطقه برخوردار 
هستند. طبعاً انتظار داریم که امنیت جمعی 
منطقه با توان و ظرفیت کشورهای منطقه 
به خوبی تأمین شــود و ژاپن از این سیاست 

حمایت کند.
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران اظهار کرد: 
توکیو و تهران در ایــن چارچوب می توانند 
همکاری های نیرومندتری داشته باشند. ما 

کاملًا در این چارچوب آمادگی داریم.
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چگونه تورم را بر اساس فقه نظام کاهش دهیم؟
حجت الاسلام علی کشــوری برای مدیریت تورم به صورت پایدار و 
محسوس، نیازمند اعمالِ اصلاحات ساختاری در اقتصاد ایران هستیم. 

بخشی از این اصلاحات ساختاری به شرح زیر است:
برای مدیریت تورم از ســمت عرضه، نیازمند افزایش تولید کننده های 
خرد در جامعه هســتیم. افزایش تولید کننده، علاوه بر افزایش تولید 
و عرضه کالا در بازار، هزینه تبلیغات، هزینه ابــزار تولید و هزینه حمل 
و نقل کمتری را به کالای نهایی تولید شــده تحمیــل و بالتبع کاهش 
قیمت را به ارمغان می آورد. به عبارت دیگر: تولیــد غیر متمرکز، از دو 
محور افزایش تولید کننده و کاهش هزینه های تولید به کاهشی شدن 

قیمت ها کمک می کند. )اقدام اول از طرف عرضه(
برای مدیریت تورم از ســمت عرضه، بازارهای موقت متعددی با کمک 
خیرین و دولت در نقاط مختلف شــهر ساخته می شــود و هزینه های 
عرضه و توزیع برای همه تولید کننده های خرد صفر می شــود. کاهش 
هزینه های محل تجارت، ســود تولید کننده را افزایش و تورم ناشی از 

توزیع متمرکز و مگامالی را کاهش می دهد. )اقدام دوم از طرف عرضه(
برای مدیریت تورم از سمت عرضه، نظام ارزشی و نظام تبلیغاتی جامعه 
را به ســمت احیای مشاغل چهارگانه ۱- کشــاورزی، ۲- باغداری، ۳- 
دامداری و ۴- خیاطی هدایت می کنیم و بالتبــع عرضه غذا و لباس را 
مردمی و متکثر می نمائیم. افزایش بیشــتر مواد غذایی به کاهش تورم 
خانواده در مســئله لباس و غذا کمک شــایانی می کند. )اقدام سوم از 
طرف عرضه(با ساخت و تعبیه مســجد بازار در مرکزیت سازه بازارهای 
موقت، مفهوم سود آخرتی و ســود ارتباطی را در میان اهالی بازار رواج 
می دهیم و درک جدیدی از مفهوم کنز بــه محوریت خدمت به مردم و 
سعادت اخروی از طریق تجارت را در بازار مسلمین ایجاد و با آفت هایی 
مانند غَرَرْ، کم فروشــی، احتکار و… مقابله نرم خواهیم داشت. )اقدام 
چهارم از طرف عرضه(با احیای تدریجی مشــاغل اربعه مرتبط با تولید 
غذا و لباس، حکم اقتصادی زکات )صنــدوق محرومیت زدایی زکات( 
را برای حل مشــکلات فقراء احیا خواهیم نمود و با احیای حکم زکات 
مفهوم برکت و کیفیت در محصولات و ســود بازار مســلمین گسترش 

ملموسی خواهد یافت. )اقدام پنجم از طرف عرضه(
با گسترش معنا دار )و نه محدود( ســاخت دار واسعه در کشور و احیای 
کشاورزی شــهری و باغداری و پرورش طیور به صورت خانگی، بخش 
قابل توجهی از تقاضای محصولات غذایی از تقاضای کل بازار کســر و 

بالتبع قیمت ها کاهشی می شوند. )اقدام اول از طرف تقاضا(
با افزایش تعداد تولید کننده و افزایش تولیــد غیر متمرکز محصولات 
غذایی، نیاز کشور به واردات مواد غذایی و نهاده های دام و طیور کاهش 
و بالتبع کشــور به ارز کمتری بــرای واردات مواد غذایــی نیاز خواهد 
داشت. در شــرایط فعلی بیش از ۲۲ میلیون تن مواد غذایی را به ارزش 
تقریبی ۲۰ میلیارد دلار وارد می کنیم و دلار بر اقتصاد ایران سلطه دارد! 
)اقدام دوم از طرف تقاضا(اولین اقدام بنیادین برای مردمی کردن تولید 
و متعدد نمودن تولید کننــده، اجرای قانون مترقــی احیای موات در 
حوزه های ثلاثه است. مبتنی بر تفکر پیامبر )صلی الله علیه و آله و سلم( 
احیای موات در سه حوزه ۱- احیای موات برای مدیریت آب، ۲- احیای 
موات برای مشاغل برتر اسلام و ۳- احیای موات برای ساخت دار واسعه 
در قالب محله موضوعیت دارد. )اقدام مشــترک بــرای بهبود وضعیت 

طرف عرضه و طرف تقاضا(

احتمال اضافه شدن دو دهک  ۴ و ۵ تا یک ماه آینده
ونیکی بدون همراه  امکان خرید کالابرگ الکتر

داشتن کارت بانکی
خانوارهای دهک های اول تا ســوم درصورت به همراه نداشــتن کارت 
بانکی می توانند همچنان از تمام فروشگاه ها و سوپرمارکت های متصل 

به سامانه کالابرگ الکترونیکی خرید خود را انجام دهند.

طرح کالابــرگ الکترونیکــی یکــی از اقدامات موثر و اساســی دولت 
سیزدهم برای تامین اقلام اساســی و مایحتاج مورد نیاز خانوارهاست 
که به دنبال حذف ارز ترجیحی در سال ۱۴۰۱ و جلوگیری از تاثیر آن بر 
ســفره مردم و همچنین مقابله با تورم در پیش گرفته شده است.در این 
طرح امکان خرید اعتباری ۱۱ قلم کالای اساسی شامل گوشت منجمد 
گوســاله، برنج ایرانی، حبوبات، شــیر کم چرب، پنیر، ماست  کم چرب،  
مرغ، تخم مرغ، روغن مایع، ماکارونی و قند و شــکر با اســتفاده از مبلغ 
یارانه خانوار یــک ماه زودتر از واریز نقدی بــرای خانوارهای دهک های 
اول تا ســوم فراهم شــده اســت.میزان اختلاف تورمی ۱۱ قلم کالای 
اساسی پیش بینی شده از ســال ۱۴۰۱ بدون لحاظ کردن اعتبار مازاد 
برای مردم شــارژ می شــود و در صورت تورم احتمالی روی اقلام سبد، 
دولت مابه التفاوت افزایش قیمت کالاها را نسبت به سال ۱۴۰۱ پوشش 

می دهد به نحوی که پرداختی خانوارها تا پایان سال ثابت خواهد بود.
پیشــتر مبلغ یارانه به ازای هر نفــر ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومــان بود که به 
حساب سرپرست خانوار واریز می شــد اما این مبلغ در دولت سیزدهم 
۱۰ تا ۱۱ برابر شده اســت و به ۴۰۰ هزار تومان برای دهک های یک تا 
سه و ۳۰۰ هزار تومان برای دهک های چهار تا نه به ازای هر نفر افزایش 
یافته است. جامعه افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی و کمیته امداد 
امام خمینی)ره( ۸.۵ میلیون نفر هســتند که با درنظر گرفتن ســایر 
خانوارهای دهک  اول تا سوم جمعیتی بیش از ۲۹ میلیون نفر را شامل 

می شوند و با احتساب سایر دهک ها به ۷۸ میلیون نفر می رسد.
در مرحله جدید طــرح کالابرگ الکترونیکــی خانوارهای دهک های 
اول تا ســوم کم درآمدی در صورتی که ۵۰ درصد اعتبــار یارانه ۴۰۰ 
هزار تومانی خود را صرف خرید کالابرگ کنند، ۱۲۰ هزار تومان شارژ 
اضافی دریافت می کنند و مبلغ یارانه آنها بــه ۵۲۰ هزار تومان افزایش 
می یابد.در مرحله قبل روال به این نحو بود که اگر افراد ۳۲۰ هزار تومان 
از یارانه ۴۰۰ هزار تومانی خود را از اقلام سبد کالابرگ خرید می کردند 
۸۰ هزار تومان اعتبار مازاد معادل ۲۰ به یارانه آنها افزوده می شــد و به 
۴۸۰ هزار تومان می رسید اما در این مرحله آزادی عمل بیشتری به سه 
دهک داده شــده و اگر افراد ۲۰۰ هزار تومان از یارانه ۴۰۰ هزار تومانی 
خود را صرف خرید کالابرگ کنند، ۱۲۰ هزار تومان اعتبار مازاد معادل 
۳۰ درصد برایشان شــارژ می شــود و به این ترتیب هر فرد ۵۲۰ هزار 

تومان برای خرید اعتباری خواهد داشت.
در خصوص خرید اقلام کالابرگ نیــز در صورتی که کارت بانکی همراه 
نبود، امکان خرید وجود دارد. آنطور که علیرضا عسگریان - معاون رفاه 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفته اگر فــردی کارت بانکی را همراه 
خود نبرده باشد، با اســتفاده از اپلیکیشــن و برنامه کاربردی »شما« 
امکان خرید با ارسال کد برای وی فراهم شده است.طبق گزارش ها هم 
اکنون یک میلیون خانوار از ۳ دهک پاییــن درآمدی از طرح کالابرگ 
الکترونیکی استقبال کردند و ۹۰ هزار فروشگاه به سامانه متصل شده و 

در توزیع اقلام کالابرگ مشارکت دارند.

دیدگاه

بازار

وزیراقتصاد در در نامه به وزرای بهداشت، کار، صمت، 
جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی، دادگستری، رئیس 
سازمان صدا و ســیما و فرمانده کل انتظامی جمهوری 
اســلامی ایران با تاکید بر اینکه مجوزهای جدید فقط 
یک شناسه یکتا اســت، درخواست کرد: احکام مربوط 
به ماهیت مجوزهای جدید را بــه ماموران نظارتی آن 

دستگاه ها یادآوری کنید. 
 در نامه »سید احســان خاندوزی« به وزرای یاد شده 
آمده اســت: بر اســاس ماده یک قانون تسهیل صدور 
مجوزهای کســب و کار، مجوزهــای جدید فقط یک 
 ) QRcode ( فایل الکترونیک و حاوی شناســه یکتا

هستند.
وی افزود: در اجرای حکم قانونی فوق، از ابتدای ســال 
۱۴۰۲ کل فرایند ثبت درخواست و صدور پروانه کسب 

در سراسر کشــور کاملا غیرحضوری شده و 
پروانه های جدید یک فایــل الکترونیک به 
صورت شناســه یکتا هســتند که به صورت 
۲۴ ساعته و در هفت روز هفته قابل استعلام 

هستند.
بر اســاس ایــن نامــه، مجوزهــای جدید 
الکترونیکی )شناسه یکتا( همچنین حاوی 

کد ملی، عکس، کدپســتی، نشــانی تأیید شده و همه 
پیش مجوزها، تأییدیه ها و استعلام های لازم است که 
در فرآیند صدور اخذ و در شناسه یکتای هر مجوز قید 
شده است. تاکنون بیش از ۵۰۰ هزار مجوز الکترونیک 
و دارای شناسه یکتا صادر شده و با حکم قانون یادشده 
، تا پایان سال ۱۴۰۲ همه مجوزهای کاغذی صادره در 
سال های قبل نیز به تدریج الکترونیک و دارای شناسه 

یکتا خواهد شد.
وی اضافه کــرد: از آنجایی کــه مأمورانی 
از آن دستگاه ممکن اســت برای نظارت بر 
واحدهای صنفی، مشــاغل خانگی، کارگاه 
ها، مزارع و محل کســب و کار شــهروندان 
مراجعه کنند، خواهشمند است به ماموران 
اعزامی و همه همکاران، احکام مزبور درباره 
ماهیت مجوزهای جدیــد و نیز تبصــره )۶( ماده ۷ 
مکرر ذیل ماده یک قانون تســهیل صدور مجوزهای 
کســب و کار را یادآوری کنید در مواجهه با استعلام 
مأموران دولتی، نظامــی، انتظامی و ضابطان قضائی، 
ارائه شناسه یکتای مجوز صادره از سوی دارنده مجوز 

کفایت می کند.
خاندوزی تاکید کرد: در صورت مثبت بودن استعلام، 

درخواســت مدارک اضافی برای مجوز کســب و کار، 
جرم محســوب و مرتکب بــه یکــی از مجازات های 
تعزیــری درجه ۶ موضوع مــاده ۱۹ قانــون مجازات 
اســلامی مصوب یکم اردیبهشت ســال ۹۲ محکوم 

می شود.
وی در پایــان این نامــه افزود: به همــه واحدهای زیر 
مجموعه ابــلاغ کنید اقدام به صــدور مجوز به صورت 
حضوری و کاغــذی و خــارج از فرآینــد درگاه ملی 
مجوزها، هم بــرای صادر کننــده مجــوز و هم برای 
مراجعه کننده، مشکلات و عواقب قانونی ایجاد خواهد 
کرد، زیرا بــه حکم تبصره ) ۷ ( ماده ۷ مکرر یاد شــده، 
همه مجوزهای کاغذی یا صادره خــارج از درگاه ملی 
مجوزها و فاقد شناســه یکتا از ابتدای ســال ۱۴۰۳ به 

لحاظ قانونی فاقد اعتبار محسوب می شوند.

 طبق اعلام معاون حقوقی و فنی سازمان امور مالیاتی کشور، 
حکم مالیاتــی قانون الحاق یــک ماده به قانــون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت به ادارات کل امور مالیاتی سراســر 

کشور اجرایی شد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، مهدی رعنایی، معاون 
حقوقی و فنی مالیاتی ســازمان امور مالیاتی کشور خطاب به 
ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشــور تصریح کرده است: به 

پیوســت تصویر نامه شــماره ۷۳۴۰۳ مورخ ۳۱/۰۴/۱۴۰۲ 
رئیس جمهور محترم مبنی بر ابــلاغ »قانون الحاق یک ماده 
به قانون حمایت از خانواده و جوانــی جمعیت« که در تاریخ 
۰۶/۰۴/۱۴۰۲ به تصویب مجلس شورای اسلامی و در تاریخ 
۱۴/۰۴/۱۴۰۲ به تایید شــورای نگهبان رسیده است، برای 

اجرا و اقدام مقتضی ارسال می شود.
براســاس بند ب مــاده الحاقی ایــن قانــون، در صورتی که 

متقاضیان موضوع این قانــون، دارای بدهی قطعی مالیاتی یا 
بدهی غیرجاری به بانک ها و مؤسســات اعتباری غیربانکی یا 
دارای چک برگشتی حداکثر تا سقف تسهیلات مشمول این 
قانون باشند، بانک ها و مؤسسات اعتباری مکلفند در صورت 
درخواست متقاضی، تسهیلات موضوع این قانون را اجرایی و 
پس از تســویه معادل ۵۰ درصد بدهی مذکور، این تسهیلات 

را پرداخت کنند.

وزیر

وزیر

فاطمه امیر احمــدی  مدیرعامل اتحادیه 
سراســری دامداران گفت: اقدامات در حال 
پیگیری بــرای تأمین بازار گوشــت قرمز 
نخست واردات گوساله پایه پروار و دیگری 
تأمین نهاده های دامی از ســوی شــرکت 

پشتیبانی امور دام است.
 قاچــاق در اقتصادهــای بیمــار، کمک به 
وضع مالی دولت ها کرده از این رو گاهی در 
این باره شاهد سکوت هســتیم. بنا بر گفته 
برخی فعالان بازار گوشــت، ســال گذشته 
حدود ۲ میلیــون و ۷۵۰ رأس گوســفند 
از کشــور به مقصد قطر، کویت و… قاچاق 
شد. عنوان می شــود نژاد دام های ایرانی و 
لذیذ بودن گوشت آنها سبب شده تا دام های 
مولد از این کشــورها به مقصد کشورهای 
دیگر انجام شود.بازار گوشــت قرمز دارای 
نوسان بســیاری بوده به طوری که از دی تا 
امروز )۱۶ مــرداد ۱۴۰۲( در کمتر از ۸ ماه 
گوشت گوسفند ۷۶.۸ درصد )۳۳۰ به ۵۸۰ 
هزار تومان( و گوشــت گوساله ۱۰۰ درصد 
)۲۵۰ به ۵۰۰ هزار تومــان( افزایش قیمت 
را تجربه کرده اســت. این تغییرات ســبب 
شده تا مابه التفاوت قیمتی آن نسبت به نرخ 
پایه برای خانوارهای ۳ دهک اول اســتفاده 

کننده از کالابرگ الکترونیک لحاظ نشود.
پایه قیمتی ســبد غذایی، نرخ اردیبهشت 
۱۴۰۱ بوده بــوده که یکی از مشــوق های 
دولت برای تشــویق خانوارهای کم بضاعت 
ایرانی به خریــد و مصرف اقلام اساســی، 
پرداخت مابه  التفاوت نرخ تورمی قیمت ها 
نسبت به نرخ اردیبهشت سال گذشته است 
که این امر تا پایان سال مبنا خواهد بود. ۱۱ 
قلم مشــمول خرید کالابــرگ الکترونیک 
شامل برنج، قند و شــکر، حبوبات، گوشت 
مرغ، گوشــت قرمز منجمــد، روغن مایع، 
ماکارونی، ماســت کــم چرب، شــیر کم 
چرب، پنیــر UF و تخم مرغ می شــود که 

به گفته معــاون رفاه وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی قیمت گوشــت قرمز دارای 
نوسان بسیاری بوده و پرداخت نرخ تورمی 
مابه التفاوت با قیمت پایه، شــامل این یک 

قلم نمی شود.

اقدامات در دست انجام
مجتبی عالی، مدیرعامل اتحادیه سراسری 
دامداران کشــور درباره مدیریــت توزیع 
گوشــت قرمز و ســاماندهی بازار پیش تر 
به مهر گفته بــود، تنظیم بــازار به اتحادیه 
دامداران واگذار شده و تلاش می شود که تا 
۱۰ روز آینده آرامش نسبی در بازار گوشت 
قرمز برقرار شود. در حال حاضر بیش از ۱۰ 
روز از این موضوع می گــذرد. خبرنگار مهر 
در ادامه پیگیری موضوع ســاماندهی بازار 
گوشــت به ســراغ عالی رفت. وی در پاسخ 

به این پرســش مهر که تا امروز چقدر بازار 
گوشت قرمز ســاماندهی شده است، گفت: 
مدت کوتاهی است که تنظیم بازار گوشت 
قرمز به اتحادیه دامداران ســپرده شــده و 
تمام تلاش این اســت که بازار تأمین باشد 
و قیمت ها به ثبات برســد. طی این ۱۰ روز 
اقدامات لازم انجام شــده تــا خوراک مورد 

نیاز بازار فراهم شود.
وی افزود: یکــی از این اقدامــات، واردات 
گوســاله پایه پروار بوده و دیگــری تأمین 
نهاده های دامی مورد نیــاز دامداران برای 

پروار دام سبک و سنگین است.

اما و اگرهای ساماندهی بازار
 گوشت قرمز

مدیرعامــل اتحادیه سراســری دامداران 
کشور اعلام کرد: طی تفاهم نامه ای که قرار 

است اتحادیه با شــرکت پشتیبانی امور دام 
داشته باشــد، نهاده های دامی مورد نیاز از 
این طریق تأمین و در اختیار دامداران قرار 
خواهد گرفت.وی اظهار کــرد: اگر این امور 
به درستی انجام شــود در ۴ تا ۵ ماه آینده، 
بازار گوشــت با محصــولات داخلی تأمین 
می شــود و نیاز به واردات گوشــت منجمد 
نخواهد بود.عالی با اشــاره به دستور خرید 
دام پایه پروار گفت: دام ســنگین پایه پروار 
قرار است در وزن های مختلف ۲۰۰ تا ۴۰۰ 
کیلو گرمی خریداری شــود. عرف کشــتار 
گوســاله با وزن ۵۰۰ تا ۵۵۰ کیلو گرم بوده 
که معمولاً اگر خوراک خوب باشــد روزانه 

یک کیلو به وزن دام اضافه می شود.
وی افزود: در برخی نژادها این مقدار به ۱.۵ 
کیلو گرم در روز هم می رسد. به عنوان مثال 
اگر تغذیه دام با سویا باشــد دام زودتر وزن 

می گیرد.عالــی با بیان اینکــه معمولاً یک 
گوســاله ۴۰۰ کیلو گرمی بیــن ۴۰ تا ۴۵ 
روز )حدود ۲ ماه( زمان نیــاز دارد تا آماده 
کشــتار شــود، گفت: البته فراموش نکنیم 
زمانی می توانیم انتظار داشــته باشیم بازار 
گوشت به تعادل برســد که در بخش مرغ و 
آبزیان نیز عرضه بــه میزان کافی و قیمت ها 
متعادل باشد. بنابراین چون عوامل مختلفی 
در تنظیم بازار تأثیر دارد و با توجه به شرایط 
کشور، قابل پیش بینی نیســت که بازار در 
چند ماه آینده به لحــاظ عرضه و قیمت چه 
وضعیتی را خواهد داشــت؛ اما امیدواریم با 
اقدامات در حال پیگیری، بازار گوشت قرمز 

به تعادل برسد.

مشکلات دامداران
عالی در ادامه ســخنان خــود به معضلات 
کشــاورزان و دامداران اشــاره کرد و گفت: 
اگــر نهاده دامی موجود باشــد جــو روانی 
تأثیر مثبــت بر فعالیت دامداران داشــته و 
پرواربندی با حجم بالاتری انجام می شــود. 
در حال حاضر دامــدار نقدینگی ندارد زیرا 
قیمت نهاده هــای دامی افزایــش زیادی 
داشــته و به عنوان نمونه نرخ ذرت امســال 
۵ برابر شــده است. از ســوی دیگر بانک ها 
وام نمی دهنــد زیرا دامداران نتوانســته به 
تعهدات خود عمل کنند. همچنین قرار بود 
از محل مولدسازی ۳۰ همت )هزار میلیارد 
تومان( به بخش کشــاورزی داده شــود که 

هنوز مبلغی واریز نشده است.
مدیرعامــل اتحادیه سراســری دامداران 
کشــور افزود: قطعی برق معضل دیگر بوده 
که بــرای تهویه هــوا فضــای دامداری ها، 

چالش هایی به وجود آورده است.
عالی گفت: معمولاً روزانه از ساعت ۱۰ تا ۱۶ 
کشــاورزان و دامدارها با قطعی برق مواجه 

هستند.

خاندوزی در نامه ای به ۶ وزیر تاکید کرد؛ ارائه شناسه یکتای مجوز در مواجهه با استعلام ماموران کافی است

حکم مالیاتی قانون الحاق یک ماده به قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت

وزیر صمت مطرح کرد

وسیه در صنعت هوانوردی پتانسیل های همکاری ایران و ر
سمیرا ربیع  وزیر صمت در دیدار با معاون 
صنایع هوانــوردی وزیر صنعت روســیه، 
توســعه فناوری در صنعت حمــل و نقل را 
موضوعی راهبردی برشمرد و بر اینکه بازار 
ایران و روســیه و بــازار منطقه، پتانســیل 
بالایی برای انجام همکاری های مشــترک 
اقتصادی و قابل قبول در صنعت هوانوردی 

را دارد، تاکید کرد.
به نقل از شــاتا، آندره بوگینسکی - معاون 
صنایع هوانوردی وزیر صنعت روسیه و تیم 
همراه، با حضــور در وزارت صمت با عباس 
علی آبادی - وزیر صنعــت، معدن و تجارت 

ایران دیدار و گفت وگو کرد.
در این نشست که منوچهر منطقی- معاون 
صنایع حمل و نقــل وزارت صمت و برخی 
از مدیران این وزارتخانه هــم در آن حضور 
داشتند، در خصوص توسعه همکاری های 
طرفین در حوزه صنعت هواپیمایی بحث و 

تبادل نظر شد.
در ابتــدای این نشســت، علی آبادی گفت: 
صنعت حمل و نقل، صنعت بسیار مهمی در 
دنیا به حساب می آید و در این حوزه خصوصا 
صنایــع هوایی، برخــی کشــورها تلاش 

کرده اند تا انحصار ایجاد کنند.
وی با بیان اینکــه اگر روزی ایــن انحصار 
به صورت قاطع و موثر در دنیا شــکل بگیرد، 
ابرازهای فشار ناشــی از آن ابعاد سیاسی و 
اجتماعی علیه سایر کشورها، ایجاد خواهد 
کرد، افزود: این مســاله در صنایع دیگر هم 
قابل مشــاهده اســت و برخی کشورهای 
صاحب قدرت، از نظر سرمایه گذاری و ایجاد 
بازار در این حوزه، با ســایر کشورها فاصله 

بسیاری گرفته اند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران، موضوع 
توســعه فن آوری در صنعت حمــل و نقل 
را بحث بســیار مهم و راهبردی برشــمرد و 
ادامه داد: امروز روسیه و ایران بیش از همه 
کشــورها این مفاهیم را درک کرده اند زیرا 
از جانب کشورهای صاحب فن آوری، فشار 

سیاسی بسیاری را تحمل می کنند.
وی با بیان اینکه مذاکرات بســیار خوبی در 
طول یک ســال اخیر میان ایران و روســیه 
در صنعت هوایــی صورت گرفتــه اما نیاز 
به افزایش سرعت در توســعه همکاری ها 
در این حوزه اســت، اضافه کرد: در یکسال 
گذشته، دو نشســت مهم با مقامات ارشد 

کشور روســیه و چندین بازدید از امکانات 
طرفیــن در این حوزه داشــتم و قــرار بود 
همکاری زیربنایی و اصولی میان دو کشور 
آغاز شــود انتظار داریم ســرعت توسعه و 
پیشــرفت همکاری های در این خصوص 

افزایش یابد.
علی آبادی در این دیدار بر اینکه بازار ایران و 
روسیه و بازار منطقه، پتانسیل بالایی برای 
انجــام همکاری های مشــترک اقتصادی 
و قابل قبول بیــن دو کشــور در این حوزه 

)صنعت هوانوردی( را دارد، تاکید کرد.
وی با اشــاره به اینکه برای ایــن همکاری 
احترام قائل بوده و آن را حمایت و پشتیبانی 
می کنیم، تاکید کــرد: وزارت صمت نقش 
خود را برای ایجاد و حمایت از این همکاری 
و زمینه سازی برای بسیج تمام ظرفیت های 
داخل ایران، در توســعه ایــن همکاری ها 

به کار خواهد بست.
طبق اعلام وزارت صمــت، در ادامه، آندره 
بوگینســکی - معاون صنایــع هوانوردی 
وزیر صنعت روســیه با تشــکر از مهمان 
نوازی ایــران و توجه خــاص وزیر صمت 
ایران به توســعه همکاری هــای طرفین 

گفــت: اجرایی شــدن توافقاتــی که در 
جریــان دیدارهای مختلف به آن دســت 
پیدا می کنیم، مضوع قابل اهمیت اســت؛ 
هرچند برای اجرای برخی پروژه ها، نیازمند 
دریافت تائیدیه از سوی مقامات عالیرتبه دو 

کشور هستیم.
وی در ادامــه در خصــوص همکاری های 
فیمابین، میزان سرمایه گذاری و زمان اجرا 
اشاره و توضیحات جامعی را در مورد شرایط 

لازم برای اجرایی شدن پروژه های مشترک 
میان طرفین در حوزه صنعــت هوایی ارائه 

کرد.
معاون صنایع هوانوردی وزیر صنعت روسیه 
همچنین به ایجاد مرکز مهندسی مشترک 
در ایران اشــاره کــرد و گفت: ایــن مرکز 
می بایســت براســاس تولید یک محصول 
خاص ایجاد شــود که تولید نهایی آن برای 

طرفین سودمند باشد.



معاون پرستاری وزارت بهداشت اعلام کرد

وژه بیمارستان الگو در کشور آغاز پر

رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور اعلام کرد

تحصیل دانش آموزان مدارس ناایمن در شیفت مخالف سایر مدارس 

جامعه
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بازپرس دادسرای قزوین تشریح کرد
جزئیات جدید از دستگیری سارق اموال 

وین وسی در قز طلبه های ر
 بازپرس دادسرای مرکز قزوین از دستگیری سارق اموال ۴ طلبه روسی 

در یکی از مجتمع های بین راهی قزوین خبر داد.
 حجت الاسلام ســقراط کلینی در این خصوص اظهار کرد: روز گذشته 
۴ طلبه که قصد عزیمت از یکی از اســتان های غربی به قم را داشــتند 
در هنگام اقامه نماز در یکی از مجتمع های بیــن راهی در قزوین کیف 
شــخصی خود را در نماز خانه جا گذاشــته و بعــد از مراجعه مجدد به 

نمازخانه متوجه فقدان کیف خود می شوند.
بازپرس دادســرای مرکز قزوین افزود: این افراد بعد از جست جو و پی 
گیری از مدیران مجتمع کیف خود را در حالی دریافت می کنند که فاقد 

مبالغی ارز خارجی بوده است.
وی ادامه داد: ایــن طلبه ها با مراجعه به مراجع قضائــی و انتظامی ادعا 

می کنند دلارهایشان در این مجتمع به سرقت رفته است.
کلینی اضافه کــرد: با دســتور قضائی و همــکاری پلیــس آگاهی و 
بررسی های صورت گرفته مشخص شد که این دلارها در خودروی یک 
نفر از کارکنان این مجتمع جاساز شده بود که با تلاش مأموران آگاهی 

کشف و ضبط گردید.

رییس کمیته عمران شورای شهر تهران تأکید کرد
وم تغییر نحوه برخورد با ساختمان های  لز

غیرمجاز
رئیس کمیته عمران شورای شــهر تهران از روند برخورد با سازندگان 

ساختمان های غیر مجاز انتقاد کرد.
حجت الاســلام والمســلمین آقامیری، در خصــوص حادثه ریزش 
ســاختمان ها در منطقه ۱۹ گفت: در پی تخریب یک ساختمان که به 
صورت غیر مجاز ساخته شده بود، تنشی به ساختمان کناری وارد شد 
و از آنجایی که زمین کنار ساختمان ســوم خالی بود شاهد فرو ریختن  

دومینویی ساختمان ها بودیم.
وی با بیان اینکه در این مدل تخریــب پایه ها را تخریب می کنند، گفت: 
متأســفانه در این حادثه چند نفر جان خود را از دست دادند که منتظر 
هستیم عملیات آواربرداری به اتمام برســد تا گزارشی از شهرداری به 

صحن شورا در خصوص ابعاد این حادثه ارائه شود.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا کمیته عمران شــورای شهر به این 
موضــوع ورود می کند؟ گفت: در حــال حاضر منتظــر پایان عملیات 
هستیم و بعد از آن بررســی های خود را در خصوص ابعاد و زوایای این 

حادثه آغاز می کنیم.
آقامیری با بیان اینکه متاســفانه روند برخورد با ساخت و سازهای غیر 
مجاز مناسب نیست، گفت: اساسا جای سوال است که چرا شهرداری ها 
باید ملک غیر قانونی را تخریب کنند؟ چرا قوه قضائیه بطور جدی وارد 

نمی شود؟
وی افــزود: باید روند قانونی به گونه ای باشــد که شــهرداری ها مالک 
متخلف را به قــوه قضائیه معرفی کنند و قوه قضائیه بــا برخورد قانونی 
کاری کند که خود مالک که اقدام به ساخت و ساز غیر مجاز کرده نسبت 
به تخریب ملکش اقدام کرده و زمین خالی را تحویل شهرداری ها دهد 
نه اینکه یک نفر ملکی را به صورت غیر قانونی بسازد و بعد شهرداری ها 

ملک را تخریب کنند و کسی با مالک کاری نداشته باشد.

وی با بیان اینکه متاسفانه به دلیل خلاهای قانونی منطقه ۱۹ به بهشت 
ساخت و سازهای غیر مجاز تبدیل شده است، اظهار کرد: باید تمهیدات 
به گونه ای اندیشــیده شود که خود مالکی که ســاخت و ساز غیر مجاز 

داشته نسبت به تخریب ملکش اقدام کند.
رئیس کمیته عمران شورای شــهر تهران افزود: در صدد آن هستیم که 
این حل مشکل قانونی را در شورای عالی استان ها پیگیری کنیم تا روال 

قانونی در این خصوص تغییر کند.

سنجش سلامت رایگان دانش آموزان عشایری
سرپرست دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر وزارت آموزش 

و پرورش از سنجش سلامت۳۰ هزار دانش آموز عشایری خبر داد.
علی تیرگیر، با بیان اینکه امســال ســنجش دانش آموزان عشایری به 
صورت رایگان انجام شد، اظهار کرد: بر اســاس آماری که تا بیست روز 
پیش از آموزش و پرورش اســتثنائی کشــور دریافت کردیم، تا کنون 

نزدیک به ۳۰ هزار دانش آموز عشایری سنجش شده اند.
وی با اشــاره به اینکه به طور کلی ۲۲۴ هزار و ۵۰۴ دانش آموز عشایری 
در کشور وجود دارد، ادامه داد: مشــکل نیروی انسانی یکی از مسائلی 
اســت که آموزش و پرورش با آن دســت و پنجه نــرم می کند. جامعه 

عشایری نیز از این امر مستثنی نیست.
سرپرست دفتر توسعه عدالت آموزشی و آموزش عشایر وزارت آموزش 
و پرورش، افزود: تمام تلاش ما این اســت کــه از نیروهای با کیفیت در 
جامعه عشایری کشــور اســتفاده کنیم چراکه دانش آموزان عشایری 
از بسیاری ابزارهایی که دانش آموزان روســتایی و شهری برخوردارند 
، محروم هســتند و از این رو در راستای عدالت آموزشــی و تربیتی از 

نیروهای با کیفیت در مدارس عشایری استفاده می کنیم.

 برگزاری مانور تخلیه مسافری برای آمادگی
و  در مقابله با نقص فنی قطار متر

برای اولین بار مانور تخلیه مســافری در تمامی خطوط متروی تهران و 
حومه به صورت هم زمان به همت مدیریت ایمنی و مهندســی عملیات 

شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه برگزار شد.
 مانور تخلیه مســافری همراه با کوپل قطار در راستای آمادگی هر چه 
بیشــتر در مقابله با نقص فنی قطار که منجر به تخلیه مسافری می شود 
با همکاری مدیریت های ارشــد خطوط و واحدهای عملیاتی و نظارتی 

برگزار شد. 
در ســناریوی این مانورها پیش بینی شــده بود که قطارهــا در تمامی 
خطوط از مبادی خود حرکت و در محل پیش بینی شــده به علت افت 
فشــار هوا و درگیری ترمز متوقف و مجبور به تخلیه مسافری در تونل 
شوند. در این مانور می بایســت پس از هدایت مسافران به ایستگاه های 

طرفین محل حادثه، قطار معیوب کوپل و منتقل شود.
این مانور در ســاعات غیر بهره برداری و با هدف سنجش میزان آمادگی 
نیروی انسانی برگزار شد. راهبر هر قطار پس از بررسی اولیه، نقص فنی 
را به مرکز فرمان و راهبر کمکی اطلاع رسانی و با اعلام پیج، مسافران را 
به صبوری و حفظ آرامش دعوت می کرد. تمامــی کارکنان واحدهای 
درگیر در این مانور با شــرح وظایف و دســتورالعمل های مربوطه آشنا 

بوده و مطابق با آنها در زمان مناسب اقدامات لازم را انجام دادند.

دیوار

ســخنگوی شــهرداری تهران با تأکید بــر اینکه با در 
نظر گرفتن ملاحظات تفریحی و گردشــگری دریاچه 
چیتگر؛ در صورت تأمین اســتانداردهای فنی امکان 
اســتفاده از ظرفیــت ایــن دریاچه بــرای قایقران ها 
امکان پذیر اســت، گفت: انتقــال آب از دریاچه خلیج 
فارس به دریاچــه آزادی نــه امکان پذیر اســت و نه 

منطقی.
عبدالمطهر محمدخانی درباره درخواســت انتقال آب 
از دریاچه شــهدای خلیج فارس )چیتگــر( به دریاچه 
آزادی و امــکان تمرین قایقرانــان در دریاچه چیتگر، 
گفت: در جریان درخواست رســمی برای انتقال آب و 
یا تمرین قایقران ها در دریاچه شــهدای خلیج فارس 
نیســتم؛ اما طبیعتــاً اگــر چنین درخواســتی برای 
تمرینات آنها وجود داشــته باشد؛ پیشــنهاد اولیه ما 
این است که در صورت وجود استانداردهای فنی مورد 

تأیید خود فدراســیون قایقرانــی و توجه به 
ملاحظات گردشگری دریاچه، این آمادگی 

در شهرداری تهران وجود دارد.
افــزود: ظرفیــت دریاچــه خلیــج  وی 
فارس)چیتگر( بــا توجه به اینکــه فضایی 
تفریحــی و گردشــگری عمومــی اســت، 
برای همه مردم تهران بــوده و نه تنها مردم 

تهران؛ بلکه گردشگران و مســافرانی که به تهران سفر 
می کنند نیز از این ظرفیت اســتفاده مــی کنند، لذا 
منطقی نیســت این محدوده تحت تاثیر قرار بگیرد و 
یا هر اقدامی مبنی بر به مخاطــره افتادن این ظرفیت 

تفریحی و گردشگری مردم انجام شود.
ســخنگوی شــهرداری تهران با تأکید بر اینکه انتقال 
آب از دریاچه خلیج فارس به دریاچه آزادی نه منطقی 
اســت و نه امکان پذیر، گفت: تصور می کنم با توجه به 

محدودیت دسترسی شهروندان به دریاچه 
آزادی و اســتفاده تعداد نفرات کمتر از این 
دریاچه، طبیعی است که عکس این موضوع 
اتفاق بیافتد.وی ادامــه داد: در حوزه ورزش 
قایقرانی تخصصی ندارم؛ لذا ممکن اســت 
اســتانداردی مدنظر باشــد که در دریاچه 
خلیج فارس وجود ندارد؛ اما اگر استانداردها 
تأمین باشد ما هم اســتقبال می کنیم که قایقران های 
کشور از این ظرفیت اســتفاده کنند، به ویژه اینکه می 
تواند افتخاری برای شــهر تهران باشــد؛ چرا که مدال 
آوری و هر افتخاری که کســب کنند برای مردم کشور 
و تهران خواهد بود.محمدخانی افزود: شهرداری تهران 
آمادگی دارد در صــورت تأمین اســتانداردهای فنی 
و رعایت ملاحظات دریاچه چیتگر که آســیبی نیز به 
فضای تفریحی مردم نزند؛ امــکان این کار وجود دارد. 

البته ممکن اســت گفته شود چنانچه اســتانداردها 
را داشته باشــد و بخواهند از ظرفیت دریاچه استفاده 
کنند، بخشی از خدمات تفریحی و گردشگری متوقف 
شود که طبیعتاً اولویت ما عموم مردم و خدمت رسانی 
به همه شــهروندان اســت.وی تأکید کرد: شهرداری 
تهران در حوزه هــای مختلف این رویکــرد را دارد که 
اگر کاری از دســت ما بر بیاید و بتوانیــم خدمتی ارائه 
کنیم حتما کار را انجام می دهیــم که در این مورد هم 
برای بهبود وضعیت مجموعه دریاچه آزادی هر کاری 

از سوی ما امکان پذیر باشد، دریغ نمی کنیم.
 پیش تر رییس فدراســیون قایقرانی به اعضای هیات 
اجرایی به ویژه مناف هاشــمی دبیــرکل کمیته ملی 
المپیک پیشنهاد کرده بود که آب از دریاچه چیتگر به 
دریاچه آزادی انتقال یابد تا کاهش ســطح آب دریاچه 

آزادی جبران شود.

مدیرعامل ســازمان تدارکات پزشــکی هلال احمر از 
صدور مجــوز شــبانه روزی شــدن داروخانه مرکزی 

جمعیت هلال احمر خبر داد.
 دکتر علیرضا عسکری از شــبانه روزی شدن و توسعه 
خدمــات داروخانه مرکزی هــلال احمر خبــر داد و 

گفت: با عنایت به تأکید رئیــس جمعیت هلال احمر 
در راستای بهبود کیفیت خدمات رسانی در داروخانه 
هلال احمر، ما نیز اعلام آمادگی خــود را در خصوص 
شبانه روزی شــدن و اختصاص سهمیه دارویی بیشتر 
اعلام کردیم و خوشــبختانه مجوز تأسیس داروخانه 

شبانه روزی مرکزی هلال احمر صادر شد.
وی ادامــه داد: از آنجا که خدمت رســانی بــه موقع و 
تأمین اقلام درمانی مورد نیاز بیمــاران از اولویت های 
ســازمان تدارکات پزشــکی اســت ما نیز تمام تلاش 
خود را بــه کار بردیم تا بتوانیم خدمــات مطلوب تری 

به مراجعین و بیماران ارائه دهیم.مدیرعامل ســازمان 
تدارکات پزشکی با اشاره به اینکه داروخانه های هلال 
احمر امید بیمــاران و هموطنان اســت، گفت: یکی از 
اولویت های ما افزایش ظرفیــت دارویی و تلاش برای 

تکمیل سبد داروهای داروخانه هلال احمر است. 

سخنگو

وخانه دار

خریدار  رئیس ســازمان نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس کشــور، با بیان اینکه ۸۱ 
درصد کلاســهای درس مستحکم هستند، 
گفت: احکامــی را در خصــوص اعتبارات 
برای به سازی و شاداب سازی و ایمن سازی 
مدارس در برنامه هفتم توســعه پیشــنهاد 
دادیم، همیــن روزها کمیســیون تلفیق 
مجلــس در این خصــوص بررســی انجام 
می دهــد و امیدواریم اعتباراتــی را در این 

راستا به ما اختصاص دهند.
حمیدرضا خان محمدی در خصوص طرح 
شــهید عجمیان )نهضت به سازی و شاداب 
سازی مدارس مناطق کم برخوردار( با بیان 
اینکه همین روزها کمیسیون تلفیق مجلس 
در خصوص اعتبار ســازمان نوســازی در 
برنامه هفتم بررسی هایی را انجام می دهد، 
اظهــار کــرد: ۸۱ درصد کلاس هــای ما 
مستحکم و ۱۹ درصد نامستحکم هستند. 
در قالب ۱۰۴ هــزار کلاس درس، ۳۰ هزار 
کلاس نیاز به تخریب، باز سازی یا نوسازی 
و ۷۰ هزار کلاس نیــاز به مقاوم ســازی و 

نوسازی دارد.
وی ادامه داد: برنامه های پنج ســاله توسعه 
برنامه های کلان هســتند و  اگــر اعتباری 
خــاص از این طریق به ســرجمع اعتبارات 
ســازمان یا آموزش و پرورش اضافه نشود 
دچار ابرچالش می شویم و این امر تحصیل 
حدود ســه میلیون دانش آموز در مدارس 
را تحت تاثیر قرار می دهد. ما احکام خود را 
به مجلس پیشــنهاد داده ایم و ان شالله در 

برنامه هفتم تدبیری برای این امر کند.

8800 کلاس درس تهران نیازمند 
مقاوم سازی

خان محمدی بــا تاکید بر اینکــه اولویت 
اول ما مدارســی اســت که باید تخریب و 
بازسازی شوند، افزود: ۸۸۰۰ کلاس درس 
تهران نیــاز به مقاوم ســازی دارد. مدارس 
تهران پر تراکم هســتند و اگــر اعتبارات با 
رویکردی که ما پیشــنهاد دادیم در برنامه 
هفتم مصوب شــود می توانیم به ســرعت 
این مســاله را حل کنیم. در مدارسی که پر 
خطر تشخیص داده شــده اند دانش آموزان 

در شــیفت مخالف مدرسه دیگری تحصیل 
می کننــد. امیدواریــم حکمــی برایمان 
بگذارند. ما منتظر اعتبارات هستیم. خیرین 
نیز در تخریب و بازســازی مدارس ما راغب 
شده اند. رئیس سازمان نوســازی، توسعه 
و تجهیز مدارس کشــور در بخــش دیگر 
ســخنان خود درباره طرح شهید عجمیان 
)نهضت به سازی و شــاداب سازی مدارس 
مناطق کم برخــوردار(، توضیح داد: در این 
طرح ۱۰۰ هزار کلاس درس هدف گذاری 
شده است، از این بین ۲۴ هزار کلاس درس 
تا الان به سازی و شاداب ســازی شده اند و 
تا پایان تابستان امیدواریم ۴۵ هزار کلاس 
درس به این تعداد اضافه شود. برنامه ریزی 
می کنیم مابقی کلاســها را در طول ســال 
تحصیلــی در روزهای پنجشــنبه و جمعه 

انجام دهیم.

ثبت نیاز 14 هزار مدرسه برای به سازی 
و شاداب سازی 

خان محمــدی تصریح کــرد: کل مدارس 
نیازمند شــاداب ســازی و به سازی توسط 
ســامانه etnab.ir  شناســایی می شوند. 

مدیــران مــدارس مناطق کــم برخوردار 
نیازهــای مدرســه را در این ســامانه ثبت 
می کنند. ۱۴ هزار مدرســه در این سامانه 
ثبت نیــاز کرده انــد که ۱۰ هزار مدرســه 
غربالگری شده اســت. از این تعداد ۳۷۰۰ 
مدرسه در حاشیه شــهر، ۶۰۰۰ مدرسه در 
مناطق روســتایی، ۴۰۰ مدرسه در مناطق 
عشایری و ۳۳۰ مدرســه در مناطق مرزی 

کم برخودار قرار دارد.
به  گفته وی، در راســتای انجام طرح شهید 
عجمیان ۱۳ هزار دانــش آموز و معلم گروه 
جهادی تشــکیل داده اند که بتوانند مسائل 
مدرســه را حل کنند و ۱۴۸۳ گروه مردمی 
هم در سامانه اتناب ثبت نام و آمادگی خود 

را اظهار کرده اند.

فرصت مدیران برای شاداب سازی 
مدارس تا پایان تابستان

رئیس سازمان نوسازی، توســعه و تجهیز 
مدارس کشــور، با بیان اینکــه مدارس در 
سه ماه تابستان فرصت برای شاداب سازی 
دارند تــا اینگونه یادگیــری دانش آموزان 
افزایــش یابد، توضیــح داد: طرح شــهید 

عجمیــان بــرای تقویت مــدارس دولتی 
با اســتانداردهای بــالا اســت و امیدواریم 
اعتبارات خوبی جذب و به اســتان ها توزیع 
کنیم. مــردم باید مدرســه را کانون تجمع 
خود بدانند، بــرای مثال بعــد از ظهرها در 
مدرسه بسته نباشد و دانش آموزان بتوانند 
بازی کنند. این ارتباطات باید برقرار شود و 

آغاز شده است.

تغییرات جمعیتی حاشیه شهرها 
و تاثیر آن بر جمعیت دانش آموزان 

مدارس این مناطق
خــان محمــدی در بخش دیگر ســخنان 
خود توضیــح داد: ما تجربه ســاخت پیش 
ســاخته یــا درجا ســازی برای ســاخت 
مدارس را داریــم. در کارخانه قطعات بتنی 
ســاخته و در محل کارگاه متصل شــوند و 
به سرعت مدارســی را تحویل دهیم تا بچه 
ها را از این فضای نامســتحکم خارج کنیم. 
غیر از این امر، شــاهد بحث فرونشست در 
برخی دشــت های ایران هســتیم. مثلا در 
اصفهان نقطه ای دچار فرونشست می شود 
که دولت و مجلس عزم جــدی برای تدابیر 

این امر دارند. ان شــاءالله به ایــن منظور، 
حکم و برنامه ای خوب در اختیار ســازمان 
قرار گیرد. از ســوی دیگر شــاهد تغییرات 
جمعیتی در حاشــیه برخی شــهرها مثل 
حاشیه شهر مشــهد و روســتای تبادکان 
هستیم. در حاشــیه تهران در اسلام شهر و 
شهریار و... نیز به شدت تغییرات جمعیتی را 
رو به افزایش داریم. از سوی دیگر در کشور 
همسایه جنگی اتفاق می افتد و جمعیتی به 
کشــور ما مهاجرت می کنند که نباید از این 
موضوعــات )افزایش تعــداد دانش آموزان 

اتباع( غافل شد.

تحویل 14000 کلاس درس جدید
 در مهرماه

به گفته وی، در سال تحصیلی جدید حدود 
۱۴ هزار کلاس درس تحویل دانش آموزان 

می شود اما حجم نیازها بیش از این است.
 رئیس سازمان نوسازی، توســعه و تجهیز 
مدارس کشور، خاطر نشــان کرد: مرمت، 
شاداب سازی و به ســازی مدارس از جمله 
چالش هــای ما اســت. مدارس بــه دلیل 
نداشتن سرانه دچار آسیب هایی شده اند در 
همین راســتا گروه جهادی دانش آموزان را 
برای شناسایی و حل مسائل مدرسه تشکیل 
دادیم. طرح شهید عجمیان مدل نوینی در 
ارائه خدمت اســت که اولیاء، بسیج دانش 
آموزی و دانشجویی، خیرین و گروه مردمی، 
مســاجد و پایگاه بســیج محلات، اصناف و 
هرکســی که خود را مدیون مدرسه محله 
خود و آموزش و پرورش می داند را پای کار 

می آورد.
 وی افــزود: برنامه ریــزی شــده اســت تا 
۱۰۰هــزار کلاس درس در فرآینــد یــک 
ساله، شاداب سازی و به ســازی شوند. کار 
پیچیده بود ولی الان تقریبا این کار در تمام 
استانها با مدارس مشخص آغاز شده است. 
می بینیم نهضت بسیار خوبی شکل گرفته 
است و دانش آموزان کنار معلمین خود کار 
انجام داده و مدرسه رنگ می کنند. اگر این 
کار را با اعتبارات دولتی پیش می بردیم باید 
یک سال اعتبارات نوســازی را برای این امر 

می گذاشتیم.

خریدار  معاون پرستاری وزارت بهداشت 
گفت: پروژه بیمارســتان الگو در راســتای 
پاســخگویی به نیاز مردم جهــت دریافت 
خدمــات پرســتاری باکیفیت در کشــور 
آغاز شده و تلاش می شــود تا شاخص های 
حساس به مراقبت پرســتاری با اجرای این 
طرح در بیمارســتان هــای منتخب بهبود 
یابد. دکتر فریبا الدرازی مشــاور پرستاری 
سازمان بهداشــت جهانی با حضور در دفتر 
معاونت پرســتاری با دکتر عباس عبادی، 
معاون پرســتاری وزیر بهداشــت دیدار و 

گفتگو کرد.
 دکتر عباس عبادی در این دیدار گزارشــی 
از وضعیت پرســتاری در جمهوری اسلامی 
ایران ارائه و پیشــرفت های کشــور در این 

حوزه را تشریح کرد.  
وی با اشــاره به تلاش های صــورت گرفته 
در حوزه هــای مدیریت و سیاســتگذاری، 
خدمــات پرســتاری، آمــوزش و پژوهش 
گفت: در طی سال های اخیر به ویژه در طی 

پاندمی کووید ۱۹، نیازهای جدیدی مطرح 
شد که پاســخگویی به آنها مستلزم اعمال 
برخی تغییرات بعضا اساســی و بنیادی در 

حوزه پرستاری بوده است.
عبادی خاطرنشــان کرد: از ســوی دیگر، 
برخــی برنامه هایی که بــه دلایل مختلف 
مسکوت گذاشته شــده بودند بنا به اقتضاء 
شرایط ویژه ناشــی از پاندمی، از سر گرفته 
و منجر به پیامدهایی شدند که امید می رود 
منجر بــه افزایــش رضایتمندی مــردم از 

خدمات پرستاری شده باشد.
وی افــزود: با توجه به چالــش های موجود 
در حوزه های مختلــف ارائه خدمت، علاوه 
بر طراحی داشــبورد مدیریتــی، فعالیت 
های متعددی نظیر توانمندســازی نیروی 
پرستاری و ساماندهی نیروهای کارشناسی 
ارشد جهت اشــتغال در بخش های مرتبط 
صورت گرفته تا چرخــه ارائه خدمت تداوم 
یابد.همچنین وی با اشــاره به تعداد ۲۰۴۴ 
عضو هیات علمی پرســتاری در دانشکده 

های دولتی و خصوصــی و وجود یک برنامه 
کارشناســی، ۱۳ برنامه کارشناسی ارشد 
و یک برنامه دکترای پرســتاری در کشــور 
گفت: بــا وجــود ۲۰۹ دانشــکده و گروه 
آموزشی پرســتاری در کشــور، انتظار می 
رود خروجی سیســتم آموزش پرســتاری 
در کشــور، دانش آموختگانی با توانمندی و 

دانش بالا باشند.
عبادی ضمن پرداختن به برخی طرح های 
معاونت پرستاری مانند واحدهای آموزش 
و پیگیــری بیمار و مراکز پایلــوت مراقبت 
تســکینی اضافه کرد: پروژه بیمارســتان 
الگو در راســتای پاســخگویی به نیاز مردم 
جهت دریافت خدمات پرستاری باکیفیت 
در کشــور آغاز شــده و تلاش می شــود تا 
شاخص های حســاس به مراقبت پرستاری 
نظیر زخــم فشــاری، ســقوط، مدیریت 
درد و رضایتمندی با اجــرای این طرح در 

بیمارستان های منتخب بهبود یابد.  
همچنین، وی به تعداد ۱۲ مرکز تحقیقات 

پرستاری در کشور و مجلات بین المللی در 
این حوزه اشــاره کرد و افزود: تعدد مقالات 
چاپ شده توسط پرســتاران ایرانی که در 
پایگاه های بین المللی نمایه شــده، جایگاه 
ویژه ای را برای کشــور در منطقه رقم زده 

است.  
دکتر فریبا الدرازی مشــاور نیروی انسانی 
ســلامت منطقه مدیترانه شــرقی سازمان 
بهداشــت جهانی که به منظور ارائه نظرات 
کارشناســی در خصوص تهیه قانون جامع 
مراقبت های پرســتاری به ایران سفر کرده 

اســت، ضمن ابراز رضایت و خرســندی از 
پیشــرفت های پرســتاری در ایران در طی 
سال های گذشــته، توجه کشور به تصویب 
قانون جامع پرستاری به عنوان یک راهکار 
بهبود مراقبت های پرســتاری را بســیار پر 

اهمیت دانست.
بنابــر اعــلام وزارت بهداشــت، وی اظهار 
امیدواری کرد با توجه به طرح های توسعه 
ای در دســت انجام در کشور، با تصویب این 
قانون، فرصت برای ارائه خدمات مطلوب و 

با کیفیت به مردم فراهم شود.

انتقال آب از دریاچه خلیج فارس به آزادی امکان پذیر و منطقی نیست

وزی شد وخانه مرکزی هلال احمر شبانه ر دار
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برزخی از آشفتگی
 اعتصاب هالیوود مانعی در برگزاری اسکار 

یا کمک به مفهوم جشن سینما؟
نبود بازیگــران در برنامه های معرفی فیلم ها، شــاید جشــنواره های 
پاییزی را به برزخی از آشــفتگی کشــانده باشــد اما یک شــانس هم 
می تواند باشــد؛ بازگشت به مفهوم اصلی یک جشــن سینمایی به دور 
از سلطه اسکار.واشینگتن پســت در مقاله ای مفصل به تاثیر اعتصاب 
هالیوودی ها بر مقوله اقتصادی جشنواره ها، تاثیر آن بر اسکار و تقویت 

رویکرد مستقل سینمایی داشته است که در ذیل آمده است:
همان جمعه اواسط جولای که انجمن بازیگران آمریکا اعتصاب خود را 
اعلام کرد، روسای برخی از بزرگترین جشنواره های فیلم پاییز ۲۰۲۳ 
با تماس اضطراری با هم سعی کردند تاثیر این اعتصاب را بر برنامه های 
خود ارزیابــی کنند.این گردهمایی رقبا به منزلــه آتش بس موقتی در 
میان ۴ جشــنواره مهم هم زمان ونیز، تلوراید، تورنتــو و نیویورک در 
۳ منطقه زمانــی مختلف بود. معمولاً این جشــنواره ها، که همه در ماه 
سپتامبر و اکتبر برگزار می شوند به عنوان اولین ایستگاه در جاده اسکار 
دیده می شوند که در عین حال با هم رقابت جدی دارند تا بتوانند امتیاز 
اولین نمایش های جهانی را کســب کنند و تا رســیدن به اسکار عنوان 

اولین مکانی که فیلم اسکاری دیده و تایید شده را از آن خود کنند.
آلبرتو باربرا مدیر جشنواره بین المللی فیلم ونیز، گفته است در روزهای 
اول اعتصــاب، تماس های این جشــنواره ها با هم آنهــا را به یک گروه 
حمایتی بــدل کرد. هر یک از آنهــا با بحران وجودی یکســانی روبه رو 
بودند: چطور می شــود یک جشــن پرشور و جهانی ســینمایی بدون 

حضور بازیگران سینما دوام بیاورد؟
باربرا گفت: بلافاصله به وحشت افتادیم زیرا هیچ کس نمی دانست واقعاً 
چه اتفاقی می افتد. جشــنواره های دیگر نیز همین طور بودند؛ آن هم 
وقتی تازه پس از همه گیری کرونا و تعطیلی ناشی از آن دوباره داشتند 
کارشان را از سر می گرفتند.بیشتر مردم وقتی به اعتصاب فکر می کنند 
- شکســت مذاکرات برای تجدید قرارداد انجمن بازیگران ســینما و 
تلویزیون و رادیو آمریــکا )SAG-AFTRA( و اتحاد تهیه کنندگان 
فیلم و تلویزیــون )AMPTP( را کــه نماینده اســتودیوهای بزرگ 
فیلم سازی )شبکه های تلویزیونی و سرویس های پخش مانند آمازون، 
اپل، دیزنی، یونیورســال، نتفلیکس، پارامونت، ســونی و برادران وارنر 
دیسکاوری( است را تصور می کنند و بازیگرانی را که از حضور در صحنه 
فیلمبرداری امتناع می کنند و تولیدات را به تعطیلی می کشانند. اما بر 
اســاس قوانین انجمن، بازیگران از تبلیغ فیلم هایی که قبلًا ساخته اند 
هم منع می شــوند، مگر اینکه تولیدکننده فیلــم توافقنامه موقتی را با 
انجمن بازیگران کسب کرده باشــد. این بدان معناست که هیچ فرش 
قرمزی، بدون مصاحبه، بدون پرسش و پاســخ و هیچ رسانه اجتماعی 
که به معرفی یک پروژه AMPTP مربوط باشــد، دیگــر به منابع خود 
دسترسی ندارد. )بنیانگذار آمازون جف بزوس مالک واشینگتن پست 
است. پتی استونزیفر، مدیرعامل موقت آن هم در هیات مدیره آمازون 

حضور دارد(.

بدون تبلیغ بازیگران »باربی« میلیاردی می شد؟
بخشــی از کار یک بازیگر فروش آثار خود به بینندگان اســت. برادران 
وارنر ۱۵۰ میلیون دلار برای بازاریابی »باربــی« خرج کرد و به آن قدر 
خوش شــانس بود که پیــش از اعلام اعتصــاب مارگو رابــی و رایان 
گاسلینگ هفته ها در ســایت های فیلم و برنامه های گفتگو در سراسر 
جهان )حداقل آنهایی که به طور همزمان تعطیل نشدند( با هم حضور 
یافتند و شــوخی کردند. بدون رابی که با لبــاس باربی های قدیمی در 
این رویدادها ظاهر می شــد و عکس هایی خلق کرد کــه همچنان در 
»تیک تاک« دست به دســت می چرخند، آیا فیلم می توانست شانس 

میلیارد دلاری شدن را به دست آورد؟
اعتصاب بلافاصله همه برنامه های پاییزی را به هم ریخت، زیرا مدیران 
استودیوها و ســرویس های اســتریم به جای برنامه ریزی در اتاق های 
جنگ غرق شــدند تا ببینند آیا ارزش دارد فیلم هایــی را اکران کنند 
که ســتاره ها نمی توانند درباره آن ها صحبت کنند یا برای جوایز اسکار 
کمپین کنند؟ )حالا دیگر چه کســی می تواند قطعاً بگوید اســکار چه 
زمانی برگزار می شــود؛ در حالی که برگزاری مراســم امی عقب افتاده 
است.( در همین حال، جشــنواره های فیلم پاییزی که ماموریت اصلی 
آنها نمایش فیلم ها و استعدادهای جدید است، اغلب با هیاهوی بسیار 
از اولین نمایش ها و فرش قرمز آن ها، به کارشان ادامه می دهند و حالا به 

جای آن در برزخی از آشفتگی گرفتار شده اند.

اتحاد برای حفظ دارندگان کیف های پول
همین عدم قطعیت موجب شــد تا روســای جشــنواره ها به اتحادی 
فکر کنند که بتواند بــر دارندگان کیــف پول تأثیر بگــذارد. این یک 
لحظه از همکاری نادری بــود که باربرا می گوید کــه پیش از این فقط 
یک بار در ســال های ۲۰۲۰ و ۲۰۲۱ اتفاق افتاد و آن هــم زمانی بود 
که گروه بزرگ تری از مدیران جشــنواره در مورد نحوه رســیدگی به 
قرنطینه های کووید در حال بررســی بودند.سپس سه شنبه ای رسید 
که تهیه کنندگان شــروع به تماس گرفتن کردند و بیشترشان گفتند 
به هر حال می آیند، حالا چه با یا بدون بازیگران فیلم هایشان. از بحران 
جلوگیری شد. همبســتگی به هم ریخت. رقابت از سر گرفته شد. باربرا 

گفت: از آن مرحله دیگر با یکدیگر صحبتی نکردیم.
از بیرون، جشنواره های فیلم مانند گروهی از ممتازها به نظر می رسند، 
زمین بازی برای ۱ درصد صنعت سینما. خوب تا حدی چنین هست؛ اما 
آن ها در عین حال مثل کنفرانس های صنعتی بزرگ، ســرگرم کننده و 
فراگیر هستند، با حضور فراوان مطبوعاتی که تلاش می کنند مصاحبه 
کنند، مدیرانی که به دنبال استعداد می گردند و فیلم سازانی که تلاش 

می کنند کار شبکه ای کنند.
اما نکتــه نگران کننده این اســت که اگــر اعتصاب همچنــان در ماه 
سپتامبر هم ادامه داشته باشــد، برای آن جمعیت چه اتفاقی می افتد؟ 
از ســال ۲۰۰۸ که »جایی برای پیرمردها« برنده اســکار شــد، همه 
برنده های اســکار پیش از آن در یک جشــنواره فیلم حضور داشته که 

بیشتر هم جشنواره های پاییزی بوده است. 
بــرای فیلم های مســتقلی که هیچ کس متوجه بودنشــان نیســت- 
فیلم هایی مانند »مهتاب«، »لا لا لند«، »میلیونر زاغه نشــین«، »۱۲ 
ســال بردگی«، »همه چیز همه جا به یکباره« - جشنواره های فیلم در 
حکم کمپین بازاریابی »باربی« محســوب می شــوند و از آنجاست که 
سر و صداها برای فیلم شروع می شــود.اگر افراد مشهور کمتری حضور 
داشته باشند، ممکن است حضور مطبوعاتی که باید بتوانند هزینه های 
گزاف مسکن را توجیه کنند کمتر شــود و حامیان مالی کمتری حاضر 
به همکاری باشند، مدیران اجرایی کمتری فیلم ها را بخرند و سال بعد 
- زمانی خواهد بود که خشکســالی محتوایی ناشــی از اعتصابات از راه 
می رسد. اگر ســر و صدای تبلیغی بازیگران را از جشنواره ها بگیرید چه 

چیزی باقی می ماند؟

قاب

 مجری با سابقه صدا و ســیما گفت: خادمی برای اهل 
بیت )ع( حد و مرز ندارد و پسُت و مقام دنیوی در آن بی 

ارزش است.
ســید کاظم احمد زاده که همواره از قاب تلویزیون به 
عنوان مجری ثابتِ برنامه های مذهبی از کربلای معلی 
دیده می شود، اظهار داشــت: خادمان موکب ها که به 
زائران و عزاداران حســینی خدمات رســانی می کنند 
خادمان اهل بیت )ع( هستند و خادمی برای اهل بیت 
)ع( حد و مرز ندارد و هرکس هر مقامی که داشته باشد 
بدون در نظر گرفتن پســت و مقام، هرکاری از دستش 

برآید انجام می دهد.
وی با اشاره به اینکه خدمت رسانی به محبان اهل بیت 
)ع( در موکب ها تجلی گاه عشق و انجام یک کار گروهی 
موفق اســت، افزود: آنچه در موکب هــا کارها را پیش 

می برد، عشق است.
احمد زاده که امسال از اول محرم تا اربعین به 
عنوان مجری افتخاری موکب رسانه ای معلا 
به کربلا آمده اســت، درباره شکل گیری این 
موکب گفت: برای ارائه خدمات به زائران امام 
حســین )ع(، موکب های مختلفی در مسیر 
کربلا به ویــژه در ایام برگــزاری راهیپمایی 

اربعین تشکیل می شود که در آن ها خدمات مختلفی از 
تعمیر ویلچر تا واکس زنی کفش زائران، ارائه می شود.

وی با اشــاره به اینکه در ســال های گذشته احساس 
شــد که یک نیاز و ضرورت در بین این موکب ها خالی 
است و آن موکب رســانه بود، افزود: به همین دلیل این 
مساله مطرح شد که برای پوشــش خبری و رسانه ای 
این حرکت و اجتماع عظیم به یک موکب رسانه ای نیاز 

است.این مجری با سابقه صدا و سیما اظهار 
داشــت: به همین دلیل چند سالی است که 
موکب  رســانه معلا به همــت برخی فعالان 
رسانه و حمایت خیران راه اندازی شده است.

وی افزود: امســال نیز توفیق دارم همچون 
ســال های اخیر با تمام وجــود در خدمت 
موکب رسانه ای معلا باشم و یکی از خادمان 

این موکب هستم.
احمدزاده ادامه داد: به لطف خدا در موکب رســانه ای 
معلا به رغم کمبودها، کارها به خوبی پیش رفته است 
و در سال های اخیر توانســته ایم رویدادهای مذهبی 
انجام شده در کربلا و عتبات عالیات در عراق را منعکس 
کنیم.وی افزود: در ابتدا آنقدر مشکلات فنی داشتم که 
در ذهنمان هم نمی گنجید که بتوانیم آن ها را برطرف 

کنیم اما به لطــف خدا و محبت سیدالشــهدا )ع( این 
مشکلات برطرف شد.

این مجری پیشکسوت صدا و سیما در پایان اضافه کرد: 
من سالهاســت که در کار مجری گری فعال هستم اما 
نمی دانم چرا طعم مجری گری در موکب رسانه ای معلا 
برای برنامه های عزاداری امام حســین )ع( و اهل بیت 

)ع( برایم لذت بخش تر است.
برنامه های موکب رســانه ای معلا از اول محرم در شهر 
مقدس کربلا آغاز شــده اســت و امســال برنامه های 
تلویزیونی ایــن موکب از پشــت بام صحــن در حال 
احداث »عقیل« در جوار حرم مطهر امام حســین )ع( 
برای مخاطبان پخش می شــود و شــبکه های داخلی 
می توانند بصــورت رایــگان از خدمات ایــن موکب 

بهره مند شوند.

دبیر بیست و یکمین جشــنواره ملی رسانه های ایران 
گفت: ۶ هزار و ۸۰۰ اثر به این رویداد ارسال شده که در 
مقایسه با ۲ هزار و ۶۰۰ اثر دوره قبل رشد قابل توجهی 

داشته است. 
 مهــدی عرفاتی در نشســت خبری جشــنواره ملی 

رسانه های کشور اظهار داشــت: در هر قالب جشنواره 
یک نفر برگزیده و یک نفر شایسته تقدیر انتخاب شده 

است.
وی افزود: ۶ هزار و ۸۰۰ اثر برای این جشنواره دریافت 
شده که در مقایســه با ۲ هزار و ۶۰۰ اثر دوره قبل رشد 

قابل توجهی داشته است. 
به گفته عرفاتی همچنین ۷۵۲ رســانه در این رقابت 
حضور داشــتند. آخرین دوره جشــنواره یعنی دوره 

بیستم سال ۹۲ برگزار شد.
وی با بیان ایــن که آثار در ۴ مرحله ارزیابی شــده اند، 

افزود: در مراســم اختتامیــه این رویــداد از ۳۸ نفر از 
برگزیدگان تقدیر می شــود. قدردانی از خانواده های 
حجت الاسلام دعایی و عماد افروغ از دیگر برنامه های 
مراسم اختتامیه است. همچنین مراسم تقدیر از احمد 

توکلی، روزنامه نگار پیشکسوت برگزار می شود.

چهره

جشنواره

خریدار   آهنگساز سریال »فوفو: مسافری 
از کامادو« با اشــاره به ویژگی های ساخت 
موســیقی برای آثار حوزه کودک و نوجوان 
گفت: ســاخت موســیقی در این گونه ۱۰ 
برابر ســخت تر از ساخت موســیقی برای 
بزرگسالان است و امیدآفرینی در موسیقی 

کودک و نوجوان باید مورد توجه قرار گیرد.
ســیاوش وزیری درباره تاثیر موســیقی و 
آهنگسازی در ســینمای کودک و نوجوان 
امروز اظهارداشــت: این سوال را باید با چند 
سوال پاسخ بدهم؛ شما می توانید انیمیشن 
»کوکو« را بدون موســیقی تصور کنید؟ یا 
اصلا به قبل تر برگردیم، موســیقی »پلنگ 
صورتی« را حــذف کنید، بــه نظرتان چه 
اتفاقی می افتــد؟ »خونه مادربزرگه« بدون 
موســیقی این قدر در خاطره ها می ماند؟ به 
نظر من موسیقی روح تصویر در سینماست.

وی درباه نوع ســاز و موسیقی استفاده شده 
در سریال »فوفو، مسافری از کامادو« گفت: 
معمولا در اکثر موسیقی هایی که برای ژانر 
کودک در ایران ساخته شــده، از سازهای 
کاملا کلاســیک همچون ویولــن، فلوت، 
کلارینت و دیگر سازهای ارکستر موسیقی 
کلاسیک اســتفاده می شــود که بعضا نوع 
ملودی ها فانتزی اســت اما بیشــتر مواقع 
با یک موســیقی کاملا کلاســیک مواجه 

هستیم.
وزیری افزود: در موســیقی متن ســریال 
»فوفو: مســافری از کامادو« )نه موســیقی 
تیتــراژ( ســعی کردیم نوع ســازبندی ها، 
هارمونی هــا و ملودی ها کمــی متفاوت تر 
باشــد. بعضی از تم ها رنگ و بــوی ژانر بلوز 
دارد، بعضی تم هــا الکترونیک و در بعضی از 
تم ها از تلفیق چند گونه استفاده شده است 
البته در یکی از قســمت ها با توجه به قصه 
و تصاویر باید به ســراغ موسیقی کلاسیک 
ایرانی )ســنتی( می رفتیم کــه خیلی هم 
برای من شــیرین بود و در نهایت در بعضی 
از قطعه ها ســعی کردیم به موســیقی های 
دوران کودکی خودمان که برای بســیاری 
از مخاطبان حس خاطره انگیز دارد، اشــاره 
کنیم و با بعضی از موســیقی هایی که برای 

همه آشناست شوخی کنیم.

آهنگساز سریال »فوفو: مسافری از کامادو« 
درباره ســازهای استفاده شــده در ساخت 
موسیقی ســریال بیان کرد: کلا از خانواده 
گیتار؛ آکوســتیک، الکتریک، کلاسیک و 
بیس زیاد اســتفاده کردم، همچنین بانجو 
و ســازهای بادی برنجی سازهایی بودند که 

زیاد استفاده شدند.

بخش زیادی از موسیقی بعد از تدوین 
ساخته شد

وی گفت: بعضی از مواقع به سمت موسیقی 
الکترونیک و تلفیقی هــم رفتیم یا حتی در 
یکی از قسمت ها با توجه به قصه از سازهای 
ایرانی استفاده شده اســت اما در کل برای 
من بیشــتر هماهنگی موســیقی با قصه و 
ســکانس ها مهم بــود، طوری کــه به فهم 
درست بیننده از قصه کمک کند. چیزی که 
این روزها کمی مرا اذیت می کند این است 
که موسیقی در بعضی از فیلم ها و سریال ها 
برای تصاویر یا بزرگتر اســت یا کوچکتر و 

اصلا اندازه تصویر نیست.
وزیری در پاسخ به این ســوال که موسیقی 
سریال را بعد از دیدن آن ساخته یا بر فرض 

یک کار کودک این موســیقی ساخته شده 
اســت؟، اظهارداشــت: یکی از مواردی که 
باعث شد خودم از ســاخت موسیقی متن 
برای ســریال لذت ببــرم این بــود که نوع 
نگاه میثم معراجی کارگردان به موســیقی 
کودک خیلــی به نــگاه من نزدیــک بود، 
انقدر می دانســتیم چه چیزی می خواهیم 
که بعضی از تم هــا را قبــل از فیلمبرداری 
ســاختیم و بدون کوچکتریــن تغییری در 

سریال استفاده شد.
این آهنگســاز افزود: البتــه بخش زیادی 
از موســیقی هم بعد از تدوین ساخته شد. 
در کل از معراجــی باید تشــکر کنم که مرا 
مجبور به خودسانسوری نکرد و دستم را باز 

گذاشت.
وزیری دربــاره تفاوت موســیقی کودک با 
بزرگسال بیان کرد: اگر در ساخت موسیقی 
نگاهمان به کودک، یک انســان نــاآگاه و 
کم هوش باشد بزرگترین اشتباه را کرده ایم 

و اصلا نباید کودک را کوچک ببینیم.
وی اظهارداشــت: عنصــر امیدآفرینــی و 
روشنایی در موســیقی کودک بسیار مهم 
اســت، به عنوان مثال تصــور کنید در یک 

سکانس از یک فیلم بزرگسال »بازیگر تنها 
در یک اتاق نشســته و غصــه دار و غمگین 
است«، آهنگساز می تواند غم آن سکانس و 
غصه های درونی آن شخصیت را با موسیقی 
بیان کند و حتی غم تصویر را چند برابر کند.

آهنگساز سریال »فوفو: مسافری از کامادو« 
گفت: اگــر همین ســکانس را در یک فیلم 
کودک تصــور کنیم که »یــک کودک تنها 
در اتاقــش نشســته و غمگین اســت« به 
نظر من اینجا ســختی کار برای آهنگســاز 
آغاز می شود، زیرا از یک ســو نباید طوری 
موسیقی بســازد که مشــکلات زندگی در 
ذهن کودک سیاه و ترســناک جا بیفتد و از 
چالش ها یک هیولا در ذهن کودک ساخته 

شود.
وزیری بیان کرد: از طرف دیگر موســیقی 
ساخته  شــده در عین حال که باید غمگین 
باشد اما باید نوید امید و روشنایی هم بدهد 
و این کار آســانی نیســت، در کل ساخت 
موسیقی در ژانر کودک ۱۰ برابر سخت تر از 
ساخت موسیقی برای بزرگسال است، البته 

اگر نگاهمان درست باشد.
وی ویژگــی ســریال »فوفو: مســافری از 

کامادو« به عنوان ســریال در ژانر کودک و 
نوجوان از دیــدگاه یک آهنگســاز را مورد 
بررســی قرار داد و اظهارداشــت: شاخصه 
اصلی این ســریال احترامی است که برای 
کودک قائل است، سریال »فوفو، مسافری از 
کامادو« حاضر نیست به هر قیمتی کودک 
را بخنداند یــا پیام اخلاقــی دور از واقعیت 
به کودک منتقل کند، من شــاهد بودم که 
کارگردان ســریال در تمــام مراحل تولید 
هیچ وقت کــم کاری را قبول نکــرد و برای 

کودک احترام قائل بود.
آهنگساز سریال »فوفو: مسافری از کامادو« 
در پاسخ به این ســوال که اگر شما کودک 
و یا نوجــوان بودید، با وجود ســریال های 
انیمیشــن خارجی آیا وقت می گذاشتید و 
یک سریال رئالِ خیالی ایرانی را می دیدید؟ 
گفــت: بخــش بزرگــی از این مســئله به 
خانواده ها برمی گردد، والدین می توانند به 
کودک جهت بدهند. بعید می دانم کســی 
بعد از دیدن یک قسمت از ســریال »فوفو: 
مسافری از کامادو« دیگر آن را دنبال نکند 
و به دنبال آرزوهای خودش در این ســریال 

نباشد.
»فوفو: مســافری از کامادو« یک مجموعه 
نمایش خانگی ۱۵ قســمتی در ژانر کمدی 
و فانتزی به کارگردانــی میثم معراجی و به 
تهیه کنندگی حســین بهمنی است که از 
تیرماه امســال از پلتفــرم فیلم نت پخش 

می شود.
سیدجواد رضویان، الیکا عبدالرزاقی، بهراد 
خرازی، پاشا جمالی، رضا شفیعی جم، السا 
فیروزآذر، ستاره حســینی و مجید افشاری 

از بازیگران این مجموعه هستند.
در خلاصــه داســتان »فوفو: مســافری از 
کامــادو« آمده اســت؛ موجــود عجیب و 
بامزه ای به نام فوفو توســط نیروهای پلید 
پادشــاه میتا میتا، از سیاره خودش دزدیده 
می شــود. فوفو هنگام انتقال به میتا میتا از 
سفینه به بیرون پرتاب شده، به زمین سقوط 
می کند و از دودکش شــومینه خانه ای سر 
درمــی آورد. این آغــاز ماجراهــای فوفو و 
آرزوهای عجیــب بچه هــا روی کره زمین 

است.

سیدکاظم احمدزاده: خادمی برای اهل بیت )ع( حد و مرز ندارد

افزایش سه برابری شرکت کنندگان جشنواره ملی رسانه های کشور

چه کسی به تار ساکت حکم ممنوعیت داد؟
خریدار  کیوان ســاکت که قــرار بود در 
برنامه »تــد تهــران« ســخنرانی کند،  با 
ممانعت از ســوی مســئولان برنامه برای 
حضــور ســازش روی صحنه همراه شــد؛ 
اقدامی که با اعتراض ســاکت همراه شــد 
و به نظر می رســد صرفا یک اعمال سلیقه 

شخصی در بخش خصوصی بوده است.
 شــاید ممنوعیــت نمایش ســاز در صدا و 
ســیما یک قصه گوش آشــنا برای همه ما 
باشــد اما این ممنوعیت صرفا در قاب سیما 
تعریف شــده اســت و در مدیوم های دیگر 
هیچ محلی از اعراب ندارد. دنیای ســینما و 
یا شــبکه های نمایش خانگی که اتفاقا این 
روزها بسیار هم پر رونق هستند،  در نمایش 
ساز دارای هیچ مشکل و ممنوعیتی نیستند 
و صحنه های اجرا هم که جای خود را دارند. 
حالا اما خبری عجیب میان اهالی موسیقی 
دست به دســت می شود که نشــان از یک 
اعمال سلیقه  شــخصی در موضوع نمایش 
ســاز را دارد؛  آن هم در برنامه ای که به زعم 
برگزارکنندگانش صاحــب هویت جهانی 

است.

ماجرا از این قرار اســت کــه چندی پیش 
اعلام شد، کیوان ساکت در برنامه »تداکس 
تهران« به مدت ۱۸ دقیقــه درباره موضوع 
»ســاز کهن شــیوه های نو« برنامه خواهد 
داشــت اما طی یک اتفاق غیر منتظره به او 
اعلام شــد که نمی تواند به همراه با ســاز به 

روی صحنه برود.

تدِ چیست؟
 »تد« رویدادی اســت که ۱۰ سال است در 
ایران برگزار می شــود و در این برنامه از افراد 
نخبه و یا افــرادی که به نوعی در کارشــان 
موفــق بوده اند، رخــدادی را رقــم زده اند، 
موجب پیشــرفت در مسئله ای شــده اند یا 
پیشنهاد ســازنده برای نســل جوان دارند 
و ... دعوت می شــود تا بدین گونــه با انتقال 
تجربیات خود، به علاقمندان انگیزه بخشی 
کرده باشند. این در حالی است که برگزاری 
این رویدادها در تمام دنیــا با قوانین و اصول 
یکســان برگزار می شــود؛ به گونه ای که هر 
فــردی اجــازه دارد تنها ۱۸ دقیقه ســخن 
بگوید، محلی که ســخنران باید روی صحنه 

راه برود و البته نوع راه رفتن کاملا مشــخص 
اســت.در واقع برگزارکننــدگان این برنامه 
از کیوان ساکت که شــیوه ها و تکنیک هایی 
نو در نواختن تار ابداع کرده، به گوشــه های 
ردیف موســیقی ایــران از منظــری دیگر 
پرداختــه و در ایــن زمینه چندیــن جلد 
کتاب هم نوشته اســت، دعوت کرده بودند 
تا درباره ســنت و مدرنیته و جدال بین این 
دو ســخنرانی کند. برنامه از این قرار بود که 
ســاکت به ارائه مباحثی دربــاره چگونگی 
گوشه ها و گام های موسیقی ایرانی و بخشی  

از تکنیک های شــخصی اش بپــردازد و از 
طرفی بخشی از این تکنیک ها را هم روی ساز 
خود اجرا کند؛  به طــوری که ماجرا همگام با 
بن مایه پژوهشی »ted talk« باشد و نه یک 

کنسرت موسیقی همراه با ساز و آواز.

برنامه ای مجوزدار که به تار ساکت 
مجوز نداد!

به نظر می رســد که برگزارکننــدگان این 
برنامه احســاس کردند برای حضور ســاز 
روی صحنه نیاز به کســب مجوزهای لازم 
دارند اما باید این نکته را در نظر داشــت که 
در چنین برنامه ای ساز برای کیوان ساکت 
نقش پاورپوینت را برای یک ســخنران ایفا 
می کند و او به جای صفحه نمایش قرار بود 
صحبت هــای تکمیلی اش را روی ســازش 
توضیح دهــد. از طرفی دیگــر این موضوع 
را هم باید در نظر گرفت که موســیقی زبان 
شــخصی خودش را دارد؛  زبانی که با ســاز 
قابل تفسیر است و صرفا سخن گفتن برای 
آن کافی نیســت.با وجود اینکه عوامل این 
برنامه مجوزهای لازم را  از مدیریت ســالن 

و اداره اماکن نیروی انتظامی دریافت کرده 
بودند اما درســت در زمان اجرای برنامه با 
نمایش ســاز مخالفت و حتی گفته شد که 
حضور ساز جزئی از برنامه نیست. از طرفی 
ذکر این نکته هم ضروری اســت که حضور 
ســاز روی صحنه برای اجرای یــک برنامه 
آموزش محور نیــاز به اخذ مجــوز از دفتر 
موسیقی وزارت ارشــاد را ندارد و این اتفاق 
صرفا یک اعمال ســلیقه شخصی محسوب 
می شــود.در نهایت پــس از گــذر از این 
حاشیه ها کیوان ساکت به نشانه اعتراض با 
پایه ســاز به روی صحنه رفت تــا بگوید که 
قصد انجام وظیفه خود را داشــته است اما 
تنها در این حد به او اجازه داده شــد که پایه 

سازش را روی صحنه ببرد.
برنامه های آموزشــی موســیقی که جنبه 
کنســرت ندارد نیازی به اخذ مجوز از سوی 
دفتــر موســیقی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی ندارد و طبــق اطــلاع خبرنگار 
ایســنا، ممانعت انجام شــده صرفا اعمال 
سلیقه شــخصی برگزارکنندگان در بخش 

خصوصی بوده است.
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میدان

در آســتانه نهایی شــدن ترکیــب کاروان ایــران در 
بازی های آسیایی به نظر می رسد اعزام کیفی تنها برای 
ورزشکاران بوده است و برخی مســئولان از این قانون 

مستثنی هستند!
کمتر از ۵۰ روز دیگر به بازی های آسیایی هانگژو باقی 
مانده اســت و کاروان آخرین مراحل نهایی شدن خود 
را پشت سر می گذارد تا ترکیب ۵۰۰ نفره آن مشخص 

شود.
کمیته ملی المپیــک و وزارت ورزش و جوانان تصمیم 
گرفتنــد کاروان ایران به صورت کیفی بــه این دوره از 
بازی ها اعزام شــود. مدال آوری شــرط اصلی اعزام به 
این دوره از این بازی ها اســت و همین مســئله باعث 
شد که خط قرمز روی تعداد زیادی از رشته ها کشیده 
شــود. دراین میان اگر قرار است اعزام کیفی باشد، این 
تصمیم باید شــامل حال همه افراد کاروان شود و تنها 

گریبان ورزشکاران را نگیرد.

در حال حاضر که لیســت نهایی کاروان در 
حال تکمیل شدن است، زمزمه حضور برخی 
افراد در کاروان به گوش می رسد که مشخص 
نیست فلسفه حضورشان در کاروان چیست. 
همچنین جای ســوال دارد که اگر قرار است 
صرفه جویــی مالی شــود چرا فقط شــامل 

ورزشکاران شده است.
کمیته ملی المپیک باید تعارف با افراد را کنار بگذارد و 
اعضای هیات اجرایی ) آنهایــی که نماینده ای در بازی 
های آســیایی ندارند(، معاونان و مســئولان مختلف 
وزارت و فدراســیون ها نیز غربال گری شــوند و فقط 
افرادی که حضورشــان ضرورت دارد در لیســت قرار 

بگیرند.
بازی های آسیایی برای ورزشکاران است. اگر ورزشکار 
نباشد، این رویداد هم در کار نخواهد بود بنابراین نباید 
با دیدگاه صرفه جویی مالی حق حضور در این بازی ها 

از ورزشکاران گرفته شود و در مقابل، شاهد 
حضور افرادی در هانگژو باشیم که تنها نقش 
تماشــاگر دارند و قطعــا مفیدترین کاری 
که انجام می دهند، دســت زدن در ســالن 

مسابقات است!
در دوره های قبل بازی ها خیلی از مسئولان 
کمیته ملی المپیــک و وزارت ورزش جدول 
ســفر به بازی ها را آماده کرده بودند و نوبتی عازم بازی 
ها می شــدند. پس از این رویداد هم مشــخص نشــد 
دســتاورد حضور این تعــداد مســئول در بازی ها چه 

چیزی بوده است؟
این شــرایط کیفی باید در مورد فدراسیون ها هم اجرا 
شــود. برخی فدراسیون در لیســت اعزامی خود دبیر 
و نایب رییس را هم قــرار داده اند و  این ســوال پیش 
می آید، در شــرایطی که خود رییس فدراسیون عازم 
بازی ها اســت چرا باید دبیر یا نایب رییس فدراسیون 

به عنوان ســهمیه کادرفنی در اعزام قــرار بگیرند؟ از 
طرفی چرا کمیته ملــی المپیک بجای اعــزام دبیر یا 
نایب رییس برخی فدراسیون ها، یک ورزشکار از همان 
رشــته را در اعزام قرار نمی دهد یا کادرفنی رشته ها را 
تقویت نمی کند چون کادرفنــی برخی تیم های ملی 

کامل نیست و نیاز به تقویت شدن دارد.
کمیته ملی المپیک که موشــکافانه وضعیت رشته ها 
را بررســی و خیلی از رشــته ها را از لیست خارج کرد، 
اکنون ایــن انتظار اســت ذره بین به دســت گرفته و 
دقیق تر فهرســت فدراســیون ها را بررســی کند، در 
نهایت هم اجازه ندهد افراد فدراسیون نشین به عنوان 

سهمیه کادرفنی اعزام شوند. 
به نظر نمی رسد هیچ ورزشــکاری راضی باشد، وقتی 
با توجیه صرفه جویــی مالی، بازی های آســیایی را از 
دســت داده است، شــاهد اعزام کارمندان و مسئولان 

فدراسیون خود به هانگژو باشد.

باشــگاه تراکتــور تاکیــد کــرد مشــکل پرداخت 
مطالبــات بازیکــن خارجــی این تیم حل شــده و 
مشکلی برای حضور در اولین دیدار لیگ برتر وجود 

ندارد.
باشــگاه تراکتور پس از انتشــار خبری مبنی بر بسته 
شــدن پنچره نقل و انتقالات این تیــم و ابهام در ثبت 
قرارداد بازیکنانش برای حضور در بیســت و ســومین 

دوره لیگ برتر توضیحاتی منتشر کرد.
در اطلاعیه این باشگاه آمده است: » باشگاه تراکتور 
در راســتای آمادگی برای اولین بــازی در لیگ برتر 

تمام مدارک مورد نیاز را در تاریه ۷ مرداد 
به ســازمان لیگ تحویل داده و در سامانه 
ثبت کــرده و منتظر صــدور کارت اعضای 
تیم برای دیــدار با ســپاهان در تاریخ ۱۲ 
مرداد ماه بودیم که مســابقات یک هفته به 

تعویق افتاد.
مبلــغ رضایت نامه »گوســتاوو واگنین« 

پیش از ایــن به صــورت کامل به حســاب معرفی 
شده واریز شده است؛ اما چون شــماره حساب نزد 
»ســیتی بانک نیویورک آمریکا« بوده، کل مبلغ در 

بانک بلوکه و به باشــگاه رومانیایی منتقل 
نشد. 

بار دیگر از باشــگاه مذکور شماره حساب 
جدید درخواست کردیم که با تعلل آن ها 
مواجهه شــد؛ اما ســاعتی پیــش، مبلغ 
مورد نظر بــرای رضایت نامه گوســتاوو 

واریز شد.
باتوجه به اینکه مــدارک ما هفته قبل به فدراســیون 
تحویل داده شده و مســتندات آن در سامانه هم ثبت 
شده است؛ کارت بازی تمامی بازیکنان جدید در فرجه 

زمانی مناسب صادر شــده و می توانند تیم را در هفته 
اول مسابقات لیگ برتر همراهی کنند.

 قابل رویت اســت که نامه فیفا نیز یک هفته بعد از ثبت 
قانونی مدارک ما واصل شده است.

تأکید می شــود، باتوجه بــه اینکه هفته گذشــته 
آماده بازی با ســپاهان بودیم، مــدارک لازم جهت 
ثبت قراردادهــا را به همراه صورت جلســه میزان 
بودجه باشــگاه، به ســازمان لیگ تحویل داده ایم 
و مشــکلی از این حیث برای اولین مسابقه ما وجود 

ندارد.«

و هانگژ

تراکتور

خریدار  ســرمربی تیم فوتبال ســپاهان 
گفت: باور دارم کیفیــت بالایی در بازیکنان 
ایرانی داریم. می توانســتم ریســک کنم و 

حتی با بازیکنان ایران قهرمان آسیا شویم.
ژوزه مورایــس در گفت وگویی با اشــاره به 
عملکرد تیمــش در فصل گذشــته، اظهار 
کرد: لیــگ جذابی بود. فصــل اول حضورم 
بود و همــه چیز برایم جدید بــود. الان باور 
دارم بازیکنان بســیار باکیفیتــی در ایران 
هســتند و همین برای ســاختن یک لیگ 
قدرتمند مورد نیاز است. در ایران بازیکنان 
باکیفیــت و قدرتمندی داریــم، البته همه 
چیز می تواند بهتر باشد اگر به موارد کوچک 
توجه کنیم . مهم ترین آن ها این است که آیا 
از لحاظ تکنولوژی می توانیــم ارتقا یابیم؟ 
آیا می توان کیفیت زمیــن را ارتقا داد؟ آیا 
می توان با ارتقا اســتادیوم ها شرایط را برای 
پخش بهتر آماده کنیم؟او افزود: این کیفیت 
خوب لیگ هیجان زیادی را میان هواداران 
ایجاد می کند. همچنیــن در فوتبال بانوان 
نیز سپاهان تیم خوبی دارد و خوشحالم که 

کشور به این مسائل اهمیت می دهد.

بازی با ملوان جام را از دست ندادیم
مورایس یادآور شــد: فصل قبل به دلایلی 
قهرمانی را به دســت نیاوردیــم. نمی توانم 
بگویــم در بازی بــا ملوان جام را از دســت 
دادیم، اما یکی از دلایل است. دوست ندارم 
به عقب برگردم. ۳۰ بازی انجام دادیم و اگر 
در بازی هایی که می توانستیم پیروز شویم، 
۳ امتیاز را گرفته بودیم، حتــی امتیازمان 
بیشــتر از تیم قهرمان میشد. می توانستیم 

امتیازات بیشتری کسب کنیم.
او ادامه داد: یادم اســت ابتدا فصل به فولاد 

باختیــم. بازی صفر صفر بــود و با یک پاس 
بد یک بر صفر باختیم. ۳ امتیاز را از دســت 
دادیم. این یکی از همان یــک امتیازهایی 
است که از دست دادیم که میشد با قهرمان 

هم امتیاز شویم.

حضور بازیکنانم در تیم ملی باعث 
افتخار است

ســرمربی ســپاهان در پاســخ به اینکه آیا 
حضور سپاهانی ها در رقابت ها جام جهانی 
تاثیری در نتایج این تیم داشــت نیز افزود: 
نه فکر نمی کنم. تمام تیم ها بازیکنان درگیر 
داشتند. من بسیار خوشــحالم که توانستم 
خدمتی به کشور بکنم و بازیکنانی را در تیم 

ملی داشته باشیم. نمی توانم توجیهی کنم و 
این حضور در جام جهانــی باعث افتخار هر 
بازیکنی اســت. اگر ۱۰ بازیکنم هم به تیم 
ملی می رفتند باعث غرور و شــادی من بود. 
هر بازیکــن نماینده ای از فوتبال و کشــور 

است و من به آن احترام می گذارم.
مورایس اضافه کرد: لیگ و فدراسیون ایران 
باید به تیم ها اهمیت دهند تــا منصفانه به 
رقابت های لیــگ برگردند و زمان داشــته 
باشــند. این تنها راه برای داشتن یک لیگ 

منصفانه است.

بی صبرانه منتظر بازی اول هستم 
مورایــس با بیــان اینکــه معمولا ســال 

دوم راحت تــر اســت، خاطر نشــان کرد: 
خوشــحالم بابت شــروع جدید و مشتاق 
هســتم. بازیکنانی به جمع ما اضافه شدند و 
قدیمی ترها هم به آن هــا کمک می کنند تا 

زودتر با شرایط وفق یابند. 
همه چیــز ســریع تر پیش مــی رود و در 
بازیکنان نیز این را حس می کنم. فلســفه 
و متد کاری ما این اســت که تیمی بسازیم 
که نماینــده اصفهان، اسپانســرها و فولاد 
مبارکه بــوده و ارزش های بالایی داشــته 

باشد. 
می خواهیم تیمی به ارزش مردم این شــهر 
داشته و آن را به عنوان افتخار ایران بسازیم. 
ما بازی های رقابتی می خواهیــم و بازی با 

کیفیتی ارائه می دهیم.
او تاکید کــرد: فوتبال بازی تیمی اســت و 
بازیکنان بایــد حس کنند بــودن در قالب 
تیم چطور اســت. قطعا می خواهیم بهتر از 
سال قبل باشــیم و تمام تلاشمان بر همین 

موضوع است.
مورایس افزود: با بازیکنانی که اضافه شدند 
کیفیتمان در راه هایــی افزایش یافته و باور 
دارم می توانیم ســریع تر رشد کنیم. امسال 
از نقطه بالاتری آغــاز خواهیم کرد. حداقل 
۴۰ درصــد بهتر شــده ایم. اگر ســال قبل 
صفر بودیم، امســال از ۵۰ شروع می کنیم و 

بی صبرانه منتظر بازی اول هستم .

رویا داریم و برای آن تلاش می کنیم
ســرمربی ســپاهان با بیان لزوم ارتقا برای 
پیشرفت، تصریح کرد: من واقعا می خواهم 
به همه کمک کنند تا چیزی که می خواهند 
به دســت آورند. بازیکنانم می خواهند یک 
فوتبال خوب بازی کنند. باشگاه سطح اول 
را می خواهد و هوادار نیــز بهترین نتیجه را 
می خواهد. برای قهرمانی باید خیلی چیزها 
را ارتقــا دهیم. بــاور دارم امســال کیفیت 
قهرمانی داریم، امــا نمی توانم حدس بزنم 

چه اتفاقی خواهد افتاد که قول بدهم.
مورایس تاکید کرد: هــر روز کار می کنیم 
 که این رویــا را به حقیقت برســانیم. خدا 
هم می گوید اگر باور داشــته باشــی، رخ 
خواهد داد. البته برای این بــاور باید دعا 
کنیم و طبــق آن کار و رفتــار کنیم. باید 
کار کنیم و با احترام بــه رقبا در یک بازی 
منصفانه و عادلانه بــرای رویایمان تلاش 
کنیم.این چیزی اســت بــرای قهرمانی 

لازم داریم.

و ممنوع! ورود افراد اضافه به هانگژ

پرداخت مطالبات گوستاوو؛واکنش تراکتور به بسته شدن پنجره اش

پیشکسوت واترپلو: 

ایران قطعا در بازی های آسیایی کسب مدال می کند
خریدار  پیشکســوت تیم ملــی واترپلو 
ایران درباره حضور این تیــم در بازی های 
آســیایی گفت: ما جزو ســه تیم برتر آسیا 
هستیم و هدف ما فینال بازی های آسیایی 

است. 
علی محب درخصوص اردوی مشترک تیم 
ب صربستان و تیم ملی ایران اظهار داشت: 
عــده ای از بازیکنان تیم ب صربســتان در 
مسابقات قهرمانی جهان جوانان واترپلو که 
مدتی پیش در رومانی برگزار شــد، حضور 
داشــتند و اردو با این تیم تاثیر مثبتی برای 
تیم ملی ایران داشــت. برای آمادگی بچه ها 
در بازی های آسیایی که شهریور ماه برگزار 
می شود مســابقات خوبی با تیم صربستانی 
برگــزار کردیــم و بــه زودی یــک اردوی 
مشــترک هم به میزبانی صربستان برگزار 
می شــود که در بالا بردن سطح ملی پوشان 
خیلی موثر خواهد بود. در برنامه فدراسیون 
اردوی گرجســتان و مجاســتان نیز وجود 
دارد اما همه چیز بســتگی به مسائل مالی 
دارد که چقدر بتوانیم تیــم ملی را حمایت 

کنیم.

ملی پوش اســبق واترپلو ایران بــا تاکید بر 
مشکلات مالی فدراســیون واترپلو عنوان 
کرد: تیم صربســتان مهمان ایران بود و باید 
هزینه های این تیــم را پرداخت می کردیم. 
اعزام تیــم ملی بــه اردوی صربســتان و 
کشورهای دیگر نیز هزینه های کمی ندارد 
و از طرف دیگر برای اعزام به مســابقات نیز 
باید هزینه هایی پرداخت شــود. این نکته 
بســیار مهم است که به جز رشــته واترپلو، 
رشــته های شــیرجه و شــنا نیز زیر نظر 
فدراسیون هستند که باید به آنها رسیدگی 
شــود. هرچقدر کــه بتوانیــم برنامه های 
بیشــتری برای تیم ملی داشــته باشیم تا 
بچه ها بــا تیم های خوب دنیا بــازی  کنند، 
قطعــا در رقابت های آســیایی نیز عملکرد 
بهتری خواهیم داشــت. ما همین حالا نیز 
جزو ســه تیم برتر آسیا هســتیم و هدف ما 

حضور در فینال بازی های آسیایی است.
وی درمــورد مهمترین حریفــان تیم ملی 
واترپلو ایران در بازی های آســیایی گفت: 
ژاپــن، چین، ایــران و قزاقســتان بهترین 
تیم های آســیا هســتند و ژاپن به طور کل 

ســطح بالاتری از همه تیم هــای قاره دارد 
و در رقابت هــای جهانی مبــارزه می کند. 
تیم هــای چیــن و قزاقســتان مهم ترین 
حریفان ما هســتند که برتری  آنها به خاطر 
اردوها و رقابت هایی است که در حال حاضر 
برگزار می کنند؛ اما ما هم تمام تلاشــمان 
را می کنیم تا بتوانیم بهتریــن نتیجه قابل 

قبول را کسب کنیم.
محب با اشــاره به کســب مدال برنز آسیا 
در زمان مســئولیتش خاطرنشــان کرد: 
وقفه ای که پــس از رفتن چیریــچ، مربی 
ســابق و با ســابقه تیم ملی، برای تیم ملی 
پیش آمد بچه ها ۲ مســابقه شرکت کردند 
و نایب قهرمانی آســیا را بــرای اولین بار در 
تاریخ کســب کردند. کرونا و عدم اعزام در 
بعضی دوره هــا ضربه های ســنگینی به ما 
زد. وضعیــت اقتصادی خیلی به ما فشــار 
آورد و مــن در زمان ریاســت کمیته فنی، 
تنها می توانستم مســابقات لیگ را برگزار 
کنم. مشــکلات زیــادی داشــتیم که اگر 
شکل نمی گرفت الان سطح بسیار بالاتری 
داشــتیم. ما چارچوپ خوبی برای تیم ملی 

ســاخته ایم و آینده روشــنی در انتظار ما 
است.

محــب ادامــه داد: انتظارها خیلــی از تیم 
ملی بــالا رفته و بــه نظر من قطعا کســب 
مــدال می کنیــم. تیــم ملی قزاقســتان 
بازیکن صربســتانی آوردند و مــا هم باید 
بتوانیــم آمادگی لازم را داشــته باشــیم. 
چین میزبان مســابقات اســت و کار خیلی 

ســختی مقابل  آنها خواهیم داشــت. باید 
با این ۲ تیم بجنگیم و تنها نگرانی ما فشــار 
میزبان به داوری اســت. این نکته را هم باید 
بگویم که بعضی از بچه هایــی که به خاطر 
سختی شــرایط نیامدند، اشــتباه بزرگی 
کردند و خیلی ناراحت هســتم. این ورزش 
تمام عشق ما اســت و نمی توانیم از تعصب 

خودمان بر واترپلو و ایران بگذریم.

والیبال قهرمانی آسیا - ارومیه
شمارش معکوس برای آغاز هیجان والیبالی

تیم ملی والیبال ایــران که عملکردش در لیگ ملت هــا انتقاداتی را به 
همراه داشــت، برای اعاده حیثیت و بازگشت به روزهای خوب چاره ای 

جز نمایش بی نقص در مسابقات قهرمانی آسیا به میزبانی ایران ندارد.
کمتر از دو هفته دیگر مسابقات قهرمانی آسیا به میزبانی ارومیه برگزار 
می شــود، باتوجه به نتایج دور از انتظاری که تیم ملی والیبال ایران در 
لیگ ملت های والیبال کســب کرد، مســابقات قهرمانی آسیا به دلیل 

تأثیر مستقیم امتیاز در رنکینگ جهانی اهمیت بسیار زیادی دارد.
شاگردان عطایی در لیگ ملت های والیبال از ۱۲ بازی، ۱۰ باخت و تنها 
دو پیروزی در کارنامه خود ثبت کردند. در نهایت ملی پوشــان والیبال 
از بین ۱۶ تیم شرکت کننده این مســابقات، در جایگاه چهاردهم قرار 

گرفتند.
تیم ملی والیبال ژاپن این روزها حریف سرســخت تیــم والیبال ایران 
شده است؛ ژاپنی ها در لیگ ملت های امسال به عنوان پدیده مسابقات 
شناخته شــدند، آن ها تا مرحله رده بندی پیش رفتند و برای اولین بار 

یک تیم از آسیا در جایگاه سومی ایستاد.
باتوجه به اهمیت مســابقات قهرمانی آســیا تیم ژاپن با ترکیب اصلی 
شرکت می کند. تیم ملی والیبال ایران هم برخلاف لیگ ملت ها با همه 
توان به میدان خواهد رفت و همه بازیکنــان از جمله میلاد عبادی پور 

که در لیگ ملت ها تیم را همراهی نکرد در ترکیب لیست قرار دارد.
بدون شک این مسابقات برای شــاگردان عطایی جدال حیثیتی است؛ 
پیش از برگزاری مســابقات لیگ ملت ها، ملی پوشــان از بی توجهی ها 
و نبود پروازهای مناسب و طولانی بودن مســیر صحبت می کردند که 
البته پر بیراه هم نبود اما برای مسابقات قهرمانی آسیا دیگر این بهانه ها 
مطرح نیست و همه اهالی والیبال و هواداران این رشته پرطرفدار چشم 

انتظار قهرمانی تیم ملی والیبال ایران در ارومیه هستند.

ارومیه در جریان مسابقات قهرمانی آسیا شاهد جنگ قدرت والیبال در 
آسیاست، تیم ملی والیبال با انگیزه میزبانی و شکست دوباره ژاپن پا به 
این رقابت ها می گذارد و ژاپن هم با اتــکا به مدال برنزی که به تازگی در 
لیگ ملت ها کسب کرده با همه توان به دنبال شکست دوباره شاگردان 

عطایی است.
تیم ژاپن دو ســال پیش در جریان مســابقات قهرمانی آسیا در خاک 
خودش برابر ایران شکســت خورد و همین موضوع شاید انگیزه زیادی 
به شــاگردان عطایی بدهد تا دوباره بتوانند در فینال این تیم را مغلوب 

کنند.
مسابقات والیبال قهرمانی آســیا روزهای ۲۸ مرداد تا ۴ شهریور تیم با 

حضور ۱۸ قاره کهن به میزبانی ارومیه برگزار خواهد شد.

در حاشیه مجمع عمومی فوق العاده فدراسیون نجات غریق مطرح شد

کاهش ۳۰ درصدی آمار غریق در سواحل کشور
  رئیس فدراســیون نجات غریق و غواصی به کاهــش ۳۰ درصدی آمار 
مرگ و میر در سواحل کشــور اشــاره کرد و گفت: کمترین آمار غریق 
را امسال در ســواحل کشور داشــتیم و آمار دقیق در شهریورماه اعلام 

خواهد شد.
 مجمع فوق العاده فدراسیون نجات غریق با حضور سیدمحمد پولادگر 
معاون توســعه ورزش قهرمانی وزارت ورزش، آرش فرهادیان مدیرکل 
امور مشترک فدراسیون ها و مهین فرهادی زاد نماینده کمیته المپیک 

در سالن استاد فارسی کمیته ملی المپیک برگزار شد.
مهدی حیدری در حاشیه مجمع عمومی سالانه فدراسیون نجات غریق 
و غواصی اظهار کرد: در این مجمع گزارش خزانه دار و حســابرس مالی 
و عملکرد فنی به اعضای مجمع ارائه شــد و به تصویب رســید. ســال 
گذشته در چند بخش فدراسیون عملکرد خود را ارائه داد که از میان ۵۲ 
فدراسیون وزارت ورزش توانستیم جایگاه سوم را در ارزیابی ها به خود 

اختصاص دهیم.

رئیس فدراسیون نجات غریق و غواصی در خصوص ساماندهی سواحل 
کشور گفت: با حمایت ویژه وزارت ورزش و جوانان و با دستور مستقیم 
رئیس جمهور بودجه خاصی برای ساماندهی ســواحل قرار گرفت و تا 
امروز سال خوبی را پشت سر گذاشتیم و کاهش محسوس آمار غریق را 

در سال جاری داشتیم.
حیدری درباره این که اعتبارات مالی این فدراسیون کفاف برنامه های 
پیش بینی شــده را دارد یا خیر؟ افــزود: در این زمینــه وزارت ورزش 
همکاری لازم را با این فدراســیون داشــته و ما در خصوص مســائل 

اعتباری مشکلی نداریم.
وی درباره برنامه های ســال جاری این فدراســیون گفــت: با توجه به 
تقویمی که در دستور کار داریم، باید بتوانیم سرفصل های ارائه شده را 

به نحو احسن انجام دهیم.
حیدری اضافه کرد: در ۶ ماه نخست امسال مسابقات قهرمانی کشور را 
برگزار کردیم و سعی داریم برای ۶ ماه دوم نیز مسابقات قهرمانی کشور 

غواصی آزاد را در سواحل جنوبی کشور برگزار کنیم.
وی همچنین به مســابقات قهرمانی جهان به میزبانی اســترالیا اشاره 
کرد و گفت: تصمیم داریم سال آینده تیم های نجات غریق و غواصی در 
بخش زنان و مردان را به این مســابقات اعزام کنیم. با برنامه ریزی لازم 

به دنبال آن هستیم تا موفقیت لازم در این عرصه را کسب کنیم.
حیدری با اشــاره به کاهش ۳۰ درصدی آمار مرگ و میر در ســواحل 
کشــور گفت: بدون ذکر تعداد، کم ترین آمار غریق را در سواحل کشور 
داشتیم. امیدوارم این روند ادامه داشته باشــد تا در شهریور آمار دقیق 

غریق را اعلام کنیم.
وی همچنین از افزایش حقوق ناجیان غریق در ســال جاری خبر داد: 
حقوق ناجیان غریق حاضر در ســواحل به نسبت سال گذشته افزایش 
داشــته و به ۹ میلیون تومان رسیده اســت. ضمن این که بدهی سال 
گذشته پرداخت شــده و در ســال جاری هیچ بدهی نداریم.حیدری با 
اشاره به تعداد ناجیان غریق در سواحل شمالی کشور افزود: در سواحل 
اســتان مازندران ۱۴۰۰ نفر، گیلان ۶۰۰ نفر و گلســتان نیز ۵۰ ناجی 

مستقر شدند تا در تابستان خدمات لازم را به مسافران ارائه دهند.



بــا  مومنــی  اصفهان-مریــم 
ی  عضای شــورا حضور مدیرعامل و ا
ه رصد و  رگا نیــن، جلســه قــرا و معا
میــن و توزیع آب  پایش وضعیــت تا
شــرب بــا هــدف کاهش مشــکلات 
ســتان  بفای ا بی در آ ز کم آ ناشــی ا

شد. ر  برگزا صفهان  ا

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان در 
این نشســت با تاکید بــر رصد و پایش 
مدیریت تامین، توزیــع و مصرف آب 
شرب و بهداشــتی در تمامی روزهای 
ســال به ویژه فصــل تابســتان گفت: 
مدیریــت و پایــش لحظــه بــه لحظه 
منابــع و مصــرف آب در تمــام نقاط 

استان از طریق سیســتم های نوین و 
قدامات فنی و مهندســی و فرهنگی،  ا
ر و توزیع  گام موثری در تامیــن پایدا
عادلانــه آب برای مردم در شــهرها و 

است. روستاها 
ی به موقع  جــرا کبریان به ا حســین ا
نی به  برســا ری آ پروژه هــای اضطرا
ره  شا ســتان ا شــهرها و روستاهای ا
ه بــر نظارت دقیق  علام کرد: علاو و ا
ی پــروژه های  جــرا و مســتمر بــر ا
لب طرح  ها در قا نی به روســتا برسا آ
ید پــروژه های  نی، با برســا د آ جهــا
یاســت محترم  بفا در ســفر ر مصوب آ
یــر محتــرم نیرو به  جمهــوری و وز
ز گذشــته به  صفهان بیش ا ســتان ا ا
وم مورد بررســی  طور دقیــق و مدا
یی  ر گیــرد و چالش ها و نظارت قــرا
رد  یــن زمینــه وجــود دا کــه در ا

شود. برطرف 
ســرعت  بــر  ســتا  ا ر یــن  ا در  وی 
ی پــروژه تصفیه  جــرا بخشــیدن بر ا

دگان ، تصفیه  نــه فاضــلاب چــا خا
جــرای  ا و  ر  نســا ا خو آب  نــه  خا
تاسیســات فاضــلاب در شــهرها و 
کید  ر تا ا روســتاهای منطقــه برخــو
حضــور  ســاخت:  خاطرنشــان  و 
ن مربوطه  نین و مدیــرا و نی معا میدا
بــه طــور مســتمر در مناطقــی که 
ری در  ی پــروژه هــای اضطــرا را دا
نی و توســعه تاسیسات  برســا زمینه آ
ا  ســت چر می ا لزا فاضلاب هســتند ا
یی برای  ثیــر بســزا مــر تا یــن ا که ا
جرای  نــد ا و ســرعت بخشــیدن بر ر
ین پروژه هــا و همچنین طرح های  ا
رد  ســتان دا م در ســطح ا نیمــه تما
کنون در دســتور  ین مهــم هم ا که ا
ســتان  بفای ا مر در آ ر مســئولان ا کا

ســت. ر گرفته ا صفهان قرا ا
صفهان  ســتان ا بفــای ا مــل آ مدیرعا
ینکــه در حــال حاضر با  بــا بیــان ا
آب  مصــرف،  و  ر  فشــا مدیریــت 
ستان  شــرب مشــترکین در ســطح ا

مین می شــود،  ر تا یــدا به صورت پا
بســتان ســال  تصریــح کــرد: در تا
زکنتــر ل کیفی و در  جــاری پــس ا
ه  دن 15 حلقــه چــا ر دا ر قــرا مــدا
بدهــی 125 لیتــر بر  بــا ظرفیــت آ
رســنج  وم فشا کنتــرل مــدا نیــه ، ثا
 520 د  تعــدا بــه  شــبکه  هــای 
ســتان به منظور  ه در سطح ا یســتگا ا
یــع عادلانــه آب و  ز توز طمینــان ا ا
ر ناشــی  ز تحمیــل بــا پیشــگیری ا
شــبکه  بــه  عــف  مضا مصــارف  ز  ا
ه در  یســتگا ین رقــم 150 ا ا ز کــه ا ،
صفهان مســتقر است ،  سطح شــهر ا
ر قطــع آب به  رســال 3400 اخطا ا
مشــترکین پرمصرف و بــد مصرف و 
لیکی شــبکه  نیــز تغییر مــدل هیدرو
ی توزیع متناســب  یــع آب بــرا توز
ر در زون هــای فشــاری آب  فشــا
ســتان  ا ســطح  در  مــردم  شــرب 
ر آب شــرب  یدا میــن پا با هــدف تا

است. یی شده  جرا ا

اصفهان-مریــم مومنــی معــاون محیط 
زیست و خدمات شهری شــهرداری اصفهان با 
اعلام اینکــه لایحه »طرح شــهربان« به صحن 
علنی شورای اسلامی شــهر ارائه شده و تا پایان 
امســال اجرایی می شــود، گفت: در این طرح، 
یک شــهروند با دریافت امتیاز شــهراندیش و 
ســپس عنوان »شــهردار«، در کنــار مدیریت 
شــهری به اداره شــهر می پردازد.بــه گزارش 
اداره ارتباطات رسانه ای شــهرداری اصفهان، 
مهدی بقایی با اشاره به ســامانه تلفنی 137 به 
عنوان یک ابــزار برای رصــد مطالبات مردمی 
و بــه کارگیــری آن بــرای ارزیابــی نیروهای 
شــهرداری در حــوزه خدمــات شــهری طی 
سال گذشــته، اظهار کرد: امســال با استفاده 
از ســامانه 137 و اجــرای طرح »شــهربان«، 
نظــارت به بخــش مردمــی واگذار شــده و 
میــزان رضایت یا نارضایتی شــهروندان از این 
ینکه طرح  و بــا بیــان ا طریق ثبت می شــود.ا
شــهربان شــهروندان را قدم به قدم در مسیر 
ر می د هــد، تأکید کرد:  مشــارکت بیشــتر قرا
ز نارضایتی شــهروندان به مبلغ  هر گــزارش ا
ر تا 2 میلیون تومــان جریمه خواهد  500 هزا
او ادامه داد: هنگامی که شــهروندان  داشــت.

با ســامانه 137 ارتبــاط برقــرار می کنند در 
واقع بــه عنوان شــهربان از مشــکلات شــهر 
گزارش می دهنــد. به بعضی از این شــهربان ها 
کد خاصی داده می شــود تا زمانــی که آن ها 
برای سامانه پیام ارســال می کنند، به میزان 
متیــاز ویژه در  تمــاس بیشــتر برای آن هــا ا
نظر گرفته  شــود که بر این اســاس، به ترتیب 
ندیش« را  مرتبه »شــهریار« و سپس »شــهرا
آنطــور که معــاون محیط  دریافــت می کنند.
زیســت و خدمات شهری شــهرداری اصفهان 
متیاز  خبــر داد، یک شــهروند بــا دریافــت ا
ندیش به کمک فکری مدیریت شــهری  شــهرا
می آید و در گام بعد در سیاســت گذاری های 

شــهر نیز ورود پیدا می کند.

ری  هدا ا یلام –حســن بیگی مدیرکل ر  ا
ز  یــلام گفت: ا ی ا ده ا نقــل جــا و حمــل و
بعین در  ر ر ا عتبــا یــال ا رد ر ر میلیا ا 27 هــز
یال  رد ر ر میلیا ا ری، 13 هــز هدا ا زمان ر ســا

یلام هزینه شد. در ا
مدیــرکل  خــاور  زاهدیــن چشــمه  ســید 
راهــداری و حمــل ونقــل جــاده ای ایلام، 
اظهار کــرد: طــی 420 روز گذشــته 420 
ه های اصلی، فرعی و روســتایی  ز را کیلومتر ا
ر  و میلیارد  ایلام روکش آســفالت با 17 هــزا

ریال اعتبار صورت گرفته اســت.
فــزود: ســال جــاری نزدیــک 200  وی ا
ســتان توسط  لت در ا کیلومتر روکش آســفا

نجام شده است. ری ا هدا ا زمان ر ســا
ه به  ر شــا یــلام بــا ا ری ا هــدا ا مدیــرکل ر
ری کشــور وضعیت  هــدا ا زمان ر ینکه ســا ا
لی  ا عا یــلام ر ســتان ا لت در ا روکش آســفا
ن کــرد: علاوه  نــد، عنــوا توصیــف کرده ا
ری در  هــدا ا لت، ر بــر بحث روکــش آســفا
هســازی نیز پــروژه هــای مهمی  ا بخــش ر
ن،  یوا ز جمله ا ســتان ا در مناطــق مختلف ا
هی  نت ســه را یا ر ا تی، و نچــم، پل صلوا کنجا
جرا  ن در دســت ا جنــدالله و ورودی مهــرا

رد. دا
شــت: 3۶ کیلومتر  ور بیــان دا چشــمه خــا
ســتان  بلــو در ا ر تا ا 40 هــز نیوجرســی و 

یلام نصب شده است. ا
ر کیلومتر  3 هــزا جرای خط کشــی  ز ا وی ا
د و گفت:  یلام خبــر دا ســتان ا ه های ا ا ز ر ا
م شــده  نجا یــن خط کشــی ها ا ۶0 درصد ا
ینده  نده تــا 10 روز آ قــی ما و 40 درصد با

می شود. م  تما
ده  ری و حمــل و نقــل جا هــدا ا مدیــرکل ر
زمان  ن کرد: ســا یــلام عنــوا ســتان ا ی ا ا
یــال برای  رد ر ر میلیــا ا ری 27 هــز هــدا ا ر
ده که ســهم  بعین در کشــور اختصاص دا ر ا

ســت. یال ا رد ر ر میلیا ا یلام 13 هز ا

اصفهان ایلام
معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری خبر داد:

ح »شهربان« در اصفهان تا پایان سال جاری اجرای طر
مدیر کل راهداری وحمل ونقل استان اعلام کرد :

وکش آسفالت در ایلام طی سال جاری اجرای ۲۰۰ کیلومتر ر

در آبفا   استان برگزارشد:

جلسه قرارگاه رصد و پایش وضعیت آب شرب اصفهان
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان:

حادثه آتش سوزی مناطق نفتی غرب 
ون  در حال ارزیابی است کار

ر  زی د ا هو ری ا لله عــذا م عبدا ز – محمد مجــد ا هــو ا
بی  طــق نفتــی غر تش ســوزی منا ر آ یعه غــم بــا پــی ضا
ین  ر ا یــن شــرکت، د ز پرســنل ا نبختــن ســه تــن ا و جا
ه بررســی و تحقیق  یــژ شــت: کمیته و ا ر د ظهــا خصوص ا
لیــه به  و ت ا عا ز ســا ، ا نحه یــن ســا ر خصــوص علــت ا د
م شــده و  د مصــدو ا فــر حبــه بــا ا ، مصا یــا ا و بررســی ز
زی  خته و با شــبیه ســا ا د نه پر خا ر بوطــه کا لین مر مســئو
ر  ت و کا طلاعــا ری ا و ل جمــع آ ر حــا ثــه د د یط حا ا شــر
نبر  ما ینــدی ز آ ت فر ین تحقیقا ســت، لکن ا ســی ا شنا ر کا
رش  ا ، که بــه محض جمــع بندی و نتیجــه گیری، گز ه د بو
ع  جا ر تب ذی صــلاح ا ا فــت، و بــه مر یا ر یــن کمیتــه د ا

. شد هد  ا خو ه  د ا د
کیــد کرد: مطمئنــا هر گونــه تصمیم گیری  مه تا دا وی در ا
یــن کمیته بــا جدیت پیگیری شــده و در  و نتیجــه گیری ا
نــگاری، قصور و یا تــرک فعل  صورت محرز شــدن ســهل ا
نون  بق قا ین مهم مطا مح ا ز ســوی هر شــخص، بدون تســا ا

هد گردید. برخورد و پیگیــری خوا
ن گفت: بی شــک  نــدا و ر ز ا مدیرعامل شــرکت نفــت و گا
ین کمیتــه منجر  مــل و نتیجه گیری هــای ا یی عوا شناســا
مع تر و شــدیدتر در جهت  بیر و تمهیــدات جا ذ تدا تخــا به ا

به است. دث مشــا ز وقوع حوا جلوگیری ا
ده  نوا ز خا نبــه ا نی همــه جا زی بــه پشــتیبا هــوا ری ا عذا
شــت و بیــان کرد:  ره دا شــا دثه ا ین حا آســیب دیدگان ا
ین  ر میبینیم و ا غــدا ده هــای دا نوا ر خا ا در کنــا ما خود ر
م  ن بــا تما یــن عزیزا شــرکت جهــت کاهــش آلام و درد ا
مات  قدا ، و بــا ا یشــان بوده ه ا ا ظرفیت هــای ممکن همــر

مورات مربوطه است. مناســب در حال پیگیری ا

 

اجرای بسته های تشویقی متعدد 
برای نوسازی  بافت فرسوده 

در بوشهر
ه و شهرســازی استان  بوشــهر –رضا حیدری مدیرکل را
ر و ۸00 هکتــار بافت ناکارآمد  ز یک هزا بوشــهر گفت: بیش  ا
شهری در 12 شهر اســتان است و دولت بســته های تشویقی 

ئه داد. را گوناگونی برای نوســازی بافت فرسوده ا
ز بوشــهر  ه و شهرســازی ا به گــزارس پایگاه خبری وزارت را
نجام شده  ســید محمود دســتغیبی با اشــاره به فعالیت های ا
در حــوزه بازآفرینــی شــهری در اســتان بوشــهر، گفت: تا 
کنــون فعالیت های گوناگونی برای نوســازی بافت فرســوده 
نجام شــده اســت از جملــه اجرای بســته  در این اســتان ا
یــه تخفیــف درعــوارض  را تشــویقی 1۹ گانــه کالبــدی، ا
نه ســاختمانی، تخفیــف عوارض نظام مهندســی  صدور پروا
یه تســهیلات نوســازی  را یگان و ا ســاختمان، تخصیص قیر را
)تخصیــص وام( کــه بــا کمــک شــهرداری های اســتان به 

ئه می شود. را ســاکنان بافت های فرسوده ا
وی اطــلاع رســانی در خصوص بســته تشــویقی شهرســازانه 
ابلاغی از ســوی وزیــر راه و شهرســازی را یکــی از مهم ترین 
اولویت های این اداره کل برشــمرد و افزود: با گذشــت چند ماه 
از ابلاغ این مصوبه هنوز بســیاری از شــهروندان از تســهیلاتی 
که برای نوســازی واحدهای فرســوده خود می توانند بهره مند 
شــوند، بی اطلاع اند به همین منظور اطلاع رســانی در خصوص 

این بسته را در اولویت کاری خود قرار دادیم.
تــی  ســتان بوشــهر توضیحا ه و شهرســازی ا ا مدیــرکل ر
ه های غیررســمی  ن بافت فرســوده و ســکونتگا ره میزا با در
یه کرد و گفت: در شــهر  ا ر زجان ا در دو شــهر بوشــهر و برا
رد که حدود  ر بافت فرســوده وجــود دا بوشــهر 320 هکتا
ن  فــت زندگــی می کننــد، میزا یــن با ر نفــر در ا ا 45 هــز
ســت و 52  ر ا ه های غیررســمی نیز 441 هکتا ســکونت گا

ین بافت ســاکن هستند. ر نفر در ا ا هز
ر بافت  زجــان نیز 152 هکتــا فه کرد: در شــهر برا ضا وی ا
یی  ه غیررســمی شناســا ر ســکونتگا فرســوده و 32۹ هکتا
رآمد شــهری در 12  کا فــت نا ن با شــده و در مجموع میزا

ر است. ر و ۸1۹ هکتا ستان بوشــهر هزا شهر ا
یگان  ا دستغیبی گفت: ســال گذشــته حدود 450 تن قیر ر
رآمد  کا فــت نا رای محــلات هدف و با ری های دا به شــهردا
ری  ری دیلم ۶4، شــهردا تخصیص یافت که ســهم شــهردا
ری وحدتیه 5۶ و  وه 2۹، شــهردا ری گنــا دیر 41، شــهردا

زجان 25۹ تن بوده است. ری برا شــهردا

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گلستان:
صنوف مسافری گلستان ملزم به 
نظارت بیشتر در شرکت ها شدند

حمل  و  راهداری  -مدیــرکل  گرگان-مهنازمحمدزمانی 
و نقل جاده ای گلســتان گفت:صنوف مســافری گلستان برای 
ئه خدمــات بهتر و رعایت حقــوق مســافران عمومی ملزم  را ا
به نظارت بیشــتر در شــرکت ها شــدند.عادل مصدقی، پیرو 
ز پایانه مســافری گرگان، این تشــکل ها  نی ا بازدیدهای میدا
را ملزم به رعایت حقوق و پاســخگویی مناســب به مســافران 
کرد.مدیــرکل راهــداری و حمل و نقــل جاده ای گلســتان 
یــن تشــکل ها گفت: حضــور مســتمر مدیر یا  در نشســت با ا
فرد پاســخگو در شــرکت، تاکید بر صــدور بلیط، اســتفاده 
ز مهمترین  توبوســی ا ز لباس فــرم، بغل نویســی نــاوگان ا ا
مواردی اســت که پرداختن و رعایت آن ها حقوق شــهروندی 

مســافران را تأمین می کند.
تقای وضعیــت موجود  ر ، ا ا مــات ر قدا یــن ا ز ا وی، هــدف ا

فری و جلب رضایت مردم بیان کرد. بخش مســا
ین نشســت  فری گلســتان نیز در ا تشــکل های صنفی مســا
وگان و  ، نــا ئل پیــش روی شــرکت ها با برشــمردن مســا
ا مهمترین  فری ر نندگان بخــش، اصلاح نرخ هــای مســا ا ر
ر رفــع آن هــا برشــمردند و گفتنــد که بــا اصلاح  هــکا ا ر
یــن بخــش نیز توســعه  لیت هــای ا یــه؛ فعا ا نرخ هــای کر

. بد می یا
ننــده فعال با حداقل میانگین ســنی 45 ســال، 70  2750 را
توبوس، ۶50 دســتگاه  شــرکت حمل و نقل، 1۹0 دســتگاه ا
مینــی بــوس و ۸20 دســتگاه ســواری در بخش مســافری 

رند. دا فعالیت  استان 

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اردبیل
 شرکت آب و فاضلاب استان اردبیل:

ترمیم لوله های آب آسیب دیده از رانش زمین در مشگین شهر
و  آب  شــرکت  مــل  مدیرعا ده  جبــارزا ردبیل-افســون  ا
علام کــرد: شکســتگی و تخریــب لوله  ردبیل ا ســتان ا فاضلاب ا
نــه خیاوچــای بــه  نتقــال آب رودخا چدنــی ۶00 میلیمتــری ا
 ، د شــده یجا نش زمین ا ا ثــر ر نــه مشگین شــهر که بر ا تصفیــه خا
ســت و ظرف چند ســاعت  ن در دســت ترمیم ا را به همــت همکا

. می شود برطرف 

ن  لا ه مســئو ا : به همر د ر کــر ظها نی ا ضــا نعمــت ســلطا علیر
ر  د ب  آ ل  نتقــا ا خــط  شکســتگی  محــل  ز  ا مشگین شــهر 
یــن  ا ت  مشــکلا و  یــد  د ز با مشگین شــهر  و  نــد یلا ا منطقــه 

. شد سی  ر بر مســیر 
ز خط  نــش و تخریــب قســمتی ا ا د ر یجا د: در پــی ا مــه دا دا و ا ا
نه شــهر  نه خیاوچــای بــه تصفیه خا ز رودخا م ا نتقــال آب خــا ا

مشگین شــهر آسیب دیده است.
ر شکســتگی و تخریب  نتقال آب دچــا : لولــه خط ا و تصریح کرد ا
ین خط اصلاح  ن، بــه زودی ا ا ر ما با تلاش بی وقفــه همکا ، ا شــده
نــه  نــه خیاوچــای بــه تصفیه خا ز رودخا م ا و ترمیــم و آب خــا
مین  بــت تا ز با ن ا ندا هد یافت و شــهرو نتقــال خوا مشگین شــهر ا

شــته باشند. نی ندا آب نگرا

تــی قزوین  لیا مــور ما قزوین-مریم نقــدی  مدیــرکل ا
شــخاص  ز ا تی ا لیا مه هــای ما نا ر ظها فــت ا یا مســال در گفت: ا

شته است. ســتان رشد دا ین ا حقیقی 15 درصد در ا
قزویــن  تــی  لیا ما مــور  ا مدیــرکل  عباســپور  لــه  ا عزیز
یه  ا ر ی ا نونی بــرا مســال و در مــدت مهلــت مقــرر قا گفت: ا
ر  ز 7۸ هزا مــه صاحبــان مشــاغل، در مجموع بیــش ا نا ر ظها ا
شــخاص  ز ســوی ا ده 100 ا مــه و فرم تبصره ما نا ر ظها فقــره ا

یافت شــد. حقیقی در
یه فرم  ا ر ینکه 75 درصــد مودیان نســبت بــه ا وی با بیــان ا
م کردنــد، تصریح  قدا تی ا لیا فــق ما ا تبصــره 100 و پذیرش تو
یه  ا ر ی ا کرد: طی ســال جــاری و در مهلت تعیین شــده بــرا
ر و 710 مورد  تــی صاحبان مشــاغل، 5۸ هزا لیا مــه ما نا ر ظها ا

ر و  ا لیات هــای مســتقیم و 1۹ هز نــون ما فــرم تبصره 100 قا
یافت شــد. ســتان قزوین در مه در ا نا ر ظها 340 فقره نیز ا

یافت  ســتان قزوین رشــد چمشــگیر در تی ا لیا مور ما مدیرکل ا

لیات  تقــای تمکیــن ما ر نه ا ا نشــا تــی ر لیا مه هــای ما نا ر ظها ا
شــخاص  مــه ا نا ر ظها فــت ا یا ور شــد: در در دآ نســت و یــا دا
یافت شــد  مــه جدید در نا ر ظها ر ا ا ز 10 هــز حقیقــی بیــش ا
ده ها و  زمان بــه دا تی ســا شــراف اطلاعا که به طــور طبیعی ا
ز هر چیز  قتصادی که بیــش ا اطلاعات مربوط بــه مبــادلات ا
ن بود، در شــکل  رتخوا ه های کا ندهی دســتگا ما حاصــل ســا

قع شــد. ا ر موثر و یده آل بســیا ین وضعیت ا گیری ا
کید  شــخاص حقوقی نیــز تا مه ا نا ر ظها بطه با ا ا عباســپور در ر
مه توســط  نا ر ظها ر و 353 ا کرد: در ســال جــاری پنــج هــزا
رســال شــد و همچنین  ره کل ا دا یــن ا شــخاص حقوقی به ا ا
زی شــرکت ها هم نســبت به ســال گذشــته  برا لیات ا ن ما میزا

برو شد. با رشد 3۶ درصدی رو

وین قز استان  در  مالیاتی  اظهارنامه های  درصدی   ۱۵ رشد 
وین قز

البرز

ســنندج-فاطمه ملایــی رییــس کل دادگســتری اســتان 
کردســتان بــر لزوم بررســی دقیــق و کارشناســی موضــوع آتش 
ســوزی جنگلهای شهرســتان مریوان در جهت شناســایی مقصرین 

یــن حادثه تاکید کرد . احتمالی ا
ز   حجت الاســلام حســینی با اعلام این مطلب اظهار داشــت : پس ا
وقوع حادثه تلخ آتش ســوزی جنگلهای مریوان،دســتورات ویژه ای 
در راســتای تشــکیل پرونده، تکمیل رونــد تحقیقات و شناســایی 
مقصــر یــا مقصریــن احتمالی بــا قید فوریــت به دادســتان مرکز 
ز وقوع جرم دادگســتری  اســتان ، معــاون اجتماعی و پیشــگیری ا

اســتان و بازرس کل استان صادرشده است.

ز باب  رئیــس کل دادگســتری اســتان کردســتان تصریح کــرد : ا
نفال ، به دادســتان  لمــال و ا صیانــت از حقوق عامــه و حفظ بیت ا
نقلاب مرکز اســتان دســتور داده شــده تا بــا همکاری  عمومی و ا
ز وقوع جرم دادگســتری اســتان و  معاون اجتماعی و پیشــگیری ا
بیــر و تمهیدات لازم  تخــاذ تدا همچنین بــازرس کل اســتان و با ا
یــن منطقه ،  ز وقوع مجدد آتش ســوزی در ا در جهت پیشــگیری ا

نجام دهند. قدامات لازم را ا ا
حجت الاســلام حســینی تاکید کرد : علت دقیق ایــن حادثه از جهت 
عمدی یا غیرعمد بودن آن باید بصورت دقیق و کارشناســی بررســی 
شــود و در صورت احراز عمدی بــودن این حادثه ســریعا برای عوامل 

مربوطه پرونده قضایی تشــکیل شود.
وی همچنیــن بــر بررســی دقیــق و کارشناســی عملکــرد تمامی 
ز اجرایی و غیر اجرایی اســتان در این  دســتگاههای مربوطه اعــم ا
زمینه تاکید کرد و خاطرنشــان ســاخت : با مدیران دســتگاههایی 
یــن حادثه را بــر عهده داشــتند و  که وظیفــه اطفای حریــق در ا
ند ، برخــورد قانونی صورت  مرتکب ترک فعل و یا مســامحه شــده ا

خواهد گرفت و پرونده قضایی برای آنها تشــکیل خواهد شــد .

از سوی رئیس کل دادگستری استان کردستان؛
صدور 4 دستور قضایی  در خصوص حادثه آتش سوزی جنگلهای مریوان
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خبرنگاری؛ عرصه ای ستودنی و بصیرت افزا
سردار منتظرالمهدی چه کسی است که با شــنیدن نام خبرنگارانِ 
نام آورِ ایرانی از مَستوره افشار و میرزا صالح شــیرازی که کاغذ اخبار را 
در ایران به چاپ رســاند و از اولین های خبرنگاری ایران است و کاظم 
اخوان که به همراه حاج احمد متوسلیان اســیر خصم صهیونیست ها 
شد گرفته تا شــهید حســن باقری، رزمنده خبرنگاری که نابغه جنگ 
اطلاعاتی بود و شهید محمد صارمی که روز شهادت او روزِ خبرنگار نام 

گرفته است، به احترام آنان نایستد و کلاه از سر برندارد؟
اصحاب قلم و رســانه خواه ایرانی و هموطن ما و خواه بیرون از مرزهای 
این ســرزمین، اگر بر صراط حقیقت طلبی و صداقت قدم بردارند بطور 

حتم در همیشه ی تاریخ مانا و ماندگار خواهند بود.
آنچه حرفه خبرنگاری را چنین مورد احترام ساخته پاسخگویی به نیازِ 
همیشگیِ بشر، یعنی »دانســتن« و »آگاهی از ماورای هر اتفاق« است.

قلم فرســایی در باب حرفه ی روزنامه نگاری و خبرنگاری از آنجا که از 
جنس آگاهی بخشی، بصیرت افزایی و خردمندی است حرفه ای است 
مقدس و ستودنی که متولیانِ این ســرزمینِ معرفت ، همواره باید این 

تقدس را پاس داشته و برای حفظ و تعالی آن بکوشند.
حفظ حرمت این حرفه، مستلزم تلاش خستگی ناپذیرِ اصحاب رسانه 
و البته پرهیز از » هیجان فروشــی « و غوغاســالاری و بیــانِ حقایق، 
آنگونه که هســت، نه آنگونه که می پســندند، می باشد؛ گرچه سرعت 
در خبررسانی ، ارزشمند اســت اما اگر این امر منجر به » شتاب زدگی 
« و درنهایت القای پریشان حالیِ عمومی شــود، می تواند دیوارِ اعتماد 

عمومی و آرامش خاطر شهروندان را آسیب زده و از بین ببرد.
ترکیب ســه گانه مهارت در انتقال اخبار، تعهد و مسئولیت اجتماعی 
و پایبندی به اصول اخلاقِ حرفه ای با هــدف ارتقای آگاهی عمومی، 
گامی اســت که خبرنگاران را به فراسوی »انتشار صرف اطلاعات« می 
برد؛ با رنگ باختن هر یک از این ســه عنصر و عدول از مرزهای راست 
کرداری و مســئولیت پذیری، قطعا رســالت خبرنگاری دستخوش 

چالش می شود.
صاحبان خرد و قلم با دیدی موشکافانه و تیزبین میان »پساحقیقت یا 
حقیقت جایگزین« و »حقیقت واقعی« تمیز قائلند، »پسا حقیقت« با 
انتشار »اخبار جعلی« از نقاط کور روانشناختی ما بهره می برد تا ذهن را 

فریب داده و روان را دستخوش بدکارکردی، نماید.
خبرنگاران و همه آنانی که در ســرزمین گســترده و فراخ ارتباطات و 
رســانه، به دنبال ایجاد هوایی تازه در ســپهر اخبار و اطلاعات هستند، 
با بیان واقعیات و روشــنگری مســئولانه، می توانند امنیــت روانی و 
اجتماعی شــهروندان و نظم عمومی جامعه را نیز ارتقا ببخشند؛ تلفیق 
دو بعُد مهــم امنیت عمومی و نظم اجتماعی، در نهایت موجب رشــد و 
توســعه جامعه و البته همدلی مردم با طبقه حاکمه می شــود چراکه 
شهروندان احساس می کنند که خبرنگاران ، همان پل هایِ ارتباطی و 
خطِ امینِ آنان برای رساندنِ مشکلاتشان به گوش مسئولان هستند و 
در مقابل مدیران نیز می دانند که باید پاسخگوی عملکردشان باشند؛ 
این همان تسّــریِ نظم اجتماعی و البته ترجمــان امنیتِ عمومی در 

جامعه است.
مجموعه بزرگ فراجا بار دیگر ضمن تبریک و گرامیداشت یاد شهدای 
گرانقدر خبرنگار ، به ویژه شــهید صارمی، امیدوار است این سنگربانان 
فرهنگی و رزمندگان جنگ نرم با خدمتــی صادقانه و داناییِ روزافزون 

در سایه الطاف الهی ، هماره موفق و منصور باشند.

یک اقتصاددان:
بانک مرکزی به متخلفان اجازه اخلال در بازار ارز 

را ندهد
عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس گفت: بانک مرکزی موظف به 
هدایت، نظارت و ساماندهی بازار ارز است لذا باید با استفاده از ابزارهای 

لازم مانع از بر هم زدن آرامش ارز شود.
علی قنبری، اقتصاددان، در خصوص اهمیــت برخورد بانک مرکزی با 
اخلالگران بازار ارز و نهادهاد و افرادی که زمینه ساز بی ثباتی در بازار و 
نرخ ارز می شوند، اظهار کرد: در موقعیتی که اقتصاد ایران درگیر جنگ 
اقتصادی و  تحریم اســت بانک مرکزی موظف به نظارت های بیشتری 
بر بازار اســت، چرا که در زمان جنگ اقتصادی و فشار تحریمی که ارز 
با محدودیت بیشتری وارد کشور می شــود، وظیفه بانک مرکزی برای 
جلوگیری از سوء استفاده ها و دلالان و برهم زنندگان بازار نیز نسبت به 

قبل دو چندان می شود.

وی در این باره خاطر نشــان کرد: در شرایط حســاس و بحرانی، بانک 
مرکزی از هر طریق و ابزاری که بتواند باید بازار ارز را به بهترین شــکل 
ممکن ســاماندهی کند تا مانع ریخت و پاش ها و برخی از حرکت های 

غیر ضروری در بازار ارز شود.
قنبری اظهار کــرد: عملکرد درســت و نظارت های همیشــگی بانک 
مرکزی در بازار ارز مانع ارز پاشــی و توزیع رانت می شود به این خاطر 
بانک مرکزی باید در برابر افراد تاثیرگــذار در این بازار یا نهادهایی مثل 
صرافی های متخلف بایســتد و اجازه تکرار سوء اســتفاده ها و برخی 
از حرکت های ناســالم اقتصادی را که در گذشــته بارها تکرار شــده و 

خسارت های بیشماری به اقتصاد و معیشت مردم وارد کرده، ندهد.
این استاد اقتصاد دانشگاه تربیت مدرس معتقد است که هر زمان بانک 
مرکزی جلوی تکراری اشتباهات قبلی را بگیرد و مانع از دست اندازی 
به منابع ارزی کشور توسط عده ای شــود قطعا به نفع اقتصاد است و به 

بهبود وضعیت اقتصادی کشور و وضعیت بازار ارز کمک می کند.
وی تصریح کرد: بانک مرکزی موظف به هدایت، نظارت و ســاماندهی 
بازار ارز است و باید با استفاده از ابزارهای لازم مانع از بر هم زدن آرامش 
ارز شود، البته لازم به ذکر اســت بانک مرکزی نباید بازار ارز را امنیتی 
کند چرا که منجر بــه هرج و مرج و بی اعتمادی فعــالان اقتصادی می 

شود.
قنبری در پایان خاطر نشــان کرد: بانک مرکزی با استفاده از ابزارهایی 
مثل سیاست گذاری های بجا و درســت، می تواند وارد بازار ارز شود و با 
اجرای برنامه های ساختاری و جلب اعتماد مردم موانع بزرگی در برابر 

اخلالگران بازار ارز قرار دهد.

اقتصاد جهان زیر سایه قدرت اوپک پلاس
 مسعود مســتأجران، کارشناس دیپلماســی انرژی، گفت: کشورهای 
عضو ائتلاف اوپک پلاس، حدود ۸۰ درصد از ذخایر نفت جهان )بالغ بر 

۱۳۸۰ میلیارد بشکه( را به خود اختصاص داده اند.
 کارشــناس دیپلماســی انرژی در ارتباط با جایــگاه اوپک پلاس در 
بازار نفت با اشــاره به زمینه های تاریخی اوپک افزود: از زمان تشــکیل 
سازمان کشــورهای صادرکننده نفت )OPEC( موســوم به اوپک در 
ســپتامبر ۱۹۶۰ به ابتکار کشــورهای ایران، ونزوئلا، عراق، عربستان 
ســعودی و کویت تا به امروز، تغییــرات بزرگی در بــازار انرژی اتفاق 
افتاده و نگاه دو قطبی به بخش نفت و گاز در سراســر جهان جای خود 
را به فعالیت بازیگران متعدد، فناوری های نویــن، تغییر الگوها و منابع 
ســرمایه گذاری و همچنین تغییــر سیاســت های بین المللی داده و 

افزایش پیچیدگی در صنعت نفت و گاز را در پی داشته است.
مستأجران افزود: اوپک نیز متناسب با این تغییرات و برای پاسخگویی 
به شــرایط جدید نیازمند اتخــاذ راهبردهایی نو در راســتای افزایش 

قدرت اثرگذاری خود بوده است.
به گفته وی، بر همین اساس در ســال ۲۰۱۶، کشورهای عضو اوپک به 
این نتیجه رسیدند که برای اثرگذاری بیشــتر باید اتحاد درونی شان را 

تقویت کنند.
مستأجران، با اشــاره به نشســت ۱۷۳ اوپک در الجزایر عنوان کرد: در 
این نشســت اعضا تصمیم گرفتند با کشــورهایی که در عرصه تولید و 
صادرات نفت اثرگذارند، اتحاد تازه ای ایجاد کنند و در ادامه در نشست 
۱۷۴ اوپک، کشــورهای خارج از این ســازمان که روســیه، مکزیک، 
و نیجریه در رأس آنها بودند، این پیشــنهاد اوپــک را پذیرفته و ائتلاف 
اوپک پلاس را شکل دادند و به تدریج کشورهای جمهوری آذربایجان، 
بحرین، برونئی، قزاقســتان، مالزی، عمان، سودان جنوبی و سودان نیز 
به این ائتلاف پیوستند.عضو اندیشکده اعتلای صنعت نفت، گفت: یکی 
از مهم ترین اهدافی که اوپک پلاس به دنبال تحقق آن اســت، موضوع 
افزایش قیمت نفت به وســیله کنترل میزان تولید این اتحاد بوده که با 
آرایش جدید سازمان اوپک و در قالب اوپک پلاس، بخش مهمی از این 
هدف محقق شده و این سازمان توانســته در تعیین قیمت نفت خام و 
تنظیم عرضه متناسب با تقاضای نفت خام نقش فعالانه خود را ایفا کند.

وی تصریح کرد: اســتمرار این موضوع به همبستگی کشورهای عضو و 
میزان پایبندی به تعهدات تولید نفت خام وابسته است که در این رابطه 
لازم به ذکر است که در دهه گذشته و همزمان با رشد تولید نفت خام در 
ایالات متحده امریکا بویژه از محل افزایــش تولید میادین غیرمتعارف 
)شیل اویل( نقش اوپک متزلزل شــده بود و عملًا کنترل بخش بزرگی 
از بازار نفت از اختیار این سازمان خارج شــده بود و در این دوره شاهد 

قیمت های بسیار پایینی برای نفت خام بوده ایم.
مســتأجران اذعان داشــت که در ســایه همکاری کشــورهای عضو 
اوپک پلاس و در راســتای منفعت جمعی، این اتحادیه توانســته نقش 
مهمی در توازن قدرت چانه زنی تولیدکنندگان و مصرف کنندگان نفت 
داشته باشــد.وی، درخصوص وضعیت بازار نفت و نقش اوپک پلاس بر 
آن در ماه های آتی، افزود: قیمت نفت خام سبد اوپک در ژوئن ۲۰۲۲ در 
حدود ۱۱۰ دلار بوده اما در یک ســال اخیر کاهش یافته و به حدود ۸۰ 

دلار در هر بشکه تقلیل یافته است.

این کارشــناس اقتصاد انرژی گفت که اوپک پلاس در تلاش بوده تا با 
کاهش تولید نســبت به تثبیت قیمت نفت خــام در این محدوده اقدام 
کند، اقدام روســیه در کاهش ۳۰۰ هزار بشــکه ای و همچنین تمدید 
کاهش یک میلیون بشــکه ای صادرات روزانه نفت خام در ماه سپتامبر، 
در همین راستا ارزیابی می شود. وی توضیح داد: درحالی که روند بازار 
نشان می دهد تقاضای نفت خام در تابســتان سال جاری به یک رکورد 
جدید می رسد، عرضه نفت خام روندی کاهشــی را در پیش گرفته که 
بالا رفتن تقاضای نفت خام باعث می شود بازار در نیمه دوم سال جاری 

میلادی حدود ۲ میلیون بشکه در روز کمبود عرضه داشته باشد.
مســتأجران یادآور شــد: تلاش اوپک پلاس در مدیریت بازار نفت به 
نظر موفقیت آمیز بوده و اغلب پیش بینی های انجام شــده در خصوص 
وضعیت بــازار نفت خــام، قیمت آن  را تــا پایان ســال جاری میلادی 

افزایشی می دانند.
وی، افزود: برآورد اوپک از رشد تقاضای جهانی نفت خام برای نخستین 
 بار طی چند ماه گذشته تحت تأثیر تســهیل محدودیت های کرونایی 
در چین، افزایش یافته اســت و سازمان کشــورهای صادرکننده نفت 
در گزارش ماهانه خــود پیش بینی کرد تقاضــای جهانی برای نفت در 
ســال جاری میلادی به میزان ۲.۳۲ میلیون بشــکه در روز معادل ۲.۳ 

درصد رشد خواهد کرد.
کارشــناس اقتصاد انرژی گفت که این برآورد ۱۰۰ هزار بشکه در روز 
بالاتر از پیش بینی ماه گذشــته این ســازمان بوده و عرضه محدودتر و 
توازن تقاضا، از قیمت نفت که از دسامبر نســبتاً ثابت بوده، پشتیبانی 
خواهد کــرد. وی اذعان داشــت که در گــزارش اوپک عنوان شــده، 
بازگشــت چین از محدودیت های رفت وآمد اجباری و تأثیری که لغو 
محدودیت ها برای این کشور خواهد داشــت، بر رشد تقاضای نفت در 
سال ۲۰۲۳ حائز اهمیت خواهد بود؛ با این حال همچنان نگرانی هایی 
پیرامون عمق و روند احیای اقتصادی چین و پیامد آن بر تقاضای نفت 
وجود دارد.مســتأجران گفت که اوپک انتظار دارد تقاضای چین برای 
نفت در سال ۲۰۲۳، به میزان ۵۹۰ هزار بشــکه در روز افزایش یابد که 

نشان می دهد پیش بینی اوپک در این خصوص روندی افزایشی دارد.
وی، ضمن تشــریح تلاش کشــورهای عضو »گروه ۲۰« برای خنثی 
کردن اقدام اوپک پلاس در کاهش تولید، افزود: در نشست اخیر »گروه 
۲۰« که در هند برگزار شد، برنامه کاهش مصرف سوخت های فسیلی 
برای کاهش وابستگی به نفت خام و تســلط بر بازار این ماده راهبردی 
به کشــورهای عضو ارائه شــد که به دلیل هزینه بالای اجرای آن برای 
کشــورهای عضو مورد اجماع قرار نگرفت و عملًا این طرح شکســت 
خورد.مســتأجران افزود: در حال حاضر ســهم بالایــی از ذخایر نفت 
جهان در کشــورهای در حال توســعه که نیاز آنها به مصرف نفت خام 
کم است، قرار دارد اما کشــورهای صنعتی که وابستگی بسیار شدیدی 
به مصرف نفت دارند، میزان ذخایر اندکی دارند. ایالات متحده بیش از 
۱۹ درصد نفت تولیدی جهان را مصــرف می کند، در حالی که تقریباً ۴ 
درصد ذخایر نفت جهان را داراست. اروپا با کمتر از ۱ درصد ذخایر نفت 
جهان، تقریباً ۱۵ درصد مصرف جهانی نفــت را به خود اختصاص داده 
است، چین بیش از ۱۶ درصد نفت تولیدی جهان را مصرف می کند، در 

حالی که تقریباً کمتر از ۲ درصد ذخایر نفت جهان را داراست.
به گفته وی، این درحالی است که کشورهای عضو ائتلاف اوپک پلاس، 
حدود ۸۰ درصــد از ذخایر نفت جهان )بالغ بر ۱۳۸۰ میلیارد بشــکه( 
را به خود اختصاص داده اند. بنابراین کشــورهای اوپک پلاس همچنان 
می توانند در راستای منافع مشترک گام بردارند و با تقویت مناسبات و 
همکاری های فی مابین، بازار یکی از راهبردی ترین منابع در دســترس 

بشر، نفت خام، را به عنوان یک بازیگر کلیدی در اختیار داشته باشند.
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از ادعا تا واقعیت؛ آیا ۵۰ درصد مردم زیر خط فقرهستند؟

محمدحسین ســیف اللهی مقدم  اخیراً عضو 
هیئت علمی دانشــگاه الزهرا ادعا کرده است که 
»۵۰ درصد مردم ایران زیر خــط فقر مطلق قرار 

دارند«، اما آیا این ادعا حقیقت دارد؟
 اعلام اعداد و ارقام در مورد شاخص های اقتصادی 
و مقایسه این شــاخص ها در کشورهای مختلف، 
یکی از مرســوم ترین اخبار اقتصادی است که از 

طریق رسانه های مختلف منتشر می شود.
در ایــن بیــن، مهم تریــن مســئله در آمارهای 
اقتصادی که منجر به اهمیت و اعتبار آن می شود، 
منبع اعلام کننده آمار است؛ اما گاهی اوقات آمار 
اقتصادی از سوی مؤسســه یا نهادهای رسمی و 
دولتی اعلام نمی شود، بلکه از سوی کارشناسان 
و اقتصاددانان ارائه می شود. در این شرایط، اشاره 
به نحوه محاســبه و جمع آوری اطلاعات اســت 
که موجب اعتباربخشــی به آمارهای غیررسمی 
می شــود، حتی ممکن اســت در بعضی از موارد 
محاسبات غیررســمی، از آمار رســمی دقیق تر 

باشد.
در همین خصــوص، اخیراً یکــی از اقتصاددانان 
کشور با اشــاره به وضعیت نامناســب اقتصادی 
و معیشــتی مردم، به شکســت سیاســت های 
اقتصادی کشور اذعان نموده و مدعی شده، نیمی 

از مردم کشور زیر خط فقر قرار دارند.

آیا ۵0 درصد مردم زیر خط فقر قرار دارند؟
اخیراً یک عضو هیئت علمی دانشگاه الزهرا گفته 
اســت: »به نظرم بخش قابل توجهــی از نیروی 
کار در کشــور جز طبقات فقیر قــرار می گیرند و 
ارزیابی های ما نشــان می دهد حداقل ۵۰ درصد 
جمعیت کشــور طبق شــاخص ها زیر خط فقر 

مطلق قرار می گیرند.«
البته ایــن کارشــناس اقتصــادی در خصوص 
جزئیات این محاســبات و نحــوه ارزیابی خود، 
مطلب بیشــتری ارائه نکرده اســت؛ نکته حائز 
اهمیت این اســت که منظور از »خط فقر« در این 
ادعا، به وضوح مشخص نشده است چراکه مفهوم 
فقر مطلق که بر اســاس معیارهای بانک جهانی و 
سایر نهادهای بین المللی تعریف می شود عموماً 
مغایر با باور عامه مردم و برداشــت آنها از واژه فقر 

است.
»فقر مطلق« به ناتوانی از تأمین حداقل ســطح 
درآمدی معیشــتی معیــن که به منظــور ادامه 
بقا برای تأمین ســه نیاز جســمانی اصلی یعنی 
خوراک، پوشاک و مســکن ضروری است، اشاره 
دارد اما فقر نســبی به مفهوم دیگری اشاره دارد. 
طبق تعریف فقر نســبی، افرادی که در زمانی یا 
کشوری، فقیر به شمار نمی روند، ممکن است در 
زمانی دیگر و یا در کشــوری دیگر، فقیر محسوب 

شــود؛ در این نوع فقر، درآمد افراد نسبت به هم 
سنجیده می شــود و افراد با درآمد پایین  تر، خود 
را نســبت به افــراد پردرآمدتر، فقیر احســاس 
می کنند. نکتــه واضح این اســت کــه معمولاً 
برداشــت عموم جامعه از واژه فقر، به این تعریف 

نزدیک تر است تا تعریف فقر مطلق.

بررسی گزارش های رسمی در مورد پدیده 
فقر در کشور

برآوردها نشــان می دهــد که خط فقر در ســال 
۱۴۰۰ نسبت به ســال ۱۳۹۹ رشــد حدود ۵۰ 
درصدی داشــته و به عدد ۱ میلیون و ۶۸۲ هزار 
تومان ســرانه در ماه رســیده که بر این اســاس 
خط فقر یک خانوار ســه و چهار نفره به ترتیب ۳ 
میلیــون و ۷۰۰ و ۴ میلیــون و ۵۴۱ هزار تومان 
خواهد بود. شایان ذکر است که آخرین اعداد خط 
و نرخ فقر بر اساس آخرین داده های موجود، برای 
ســال ۱۴۰۰ بوده و خط فقر برای سال ۱۴۰۱ بر 
اســاس برآوردها به طور متوســط در کل کشور 
به طور ســرانه ۲.۸۵ میلیون تومان برای خانوار 
چهارنفره در حدود ۷.۷ میلیون تومان است. این 
عدد برای خانوار چهارنفره و ســه نفره در شــهر 
تهران برای ســال ۱۴۰۱ در حدود ۱۴.۷ و ۱۱.۹ 

میلیون تومان برآورد می شود.
با ایــن وجود، آخریــن گزارش جامــع خط فقر 
که از ســوی وزارت کار و رفاه اجتماعی منتشــر 
شــده، مربوط به ســال ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ می شود. 
همچنین مرکــز پژوهش های مجلــس نیز هر از 
چند گاهی در مورد شــاخص های فقر اطلاعاتی 
منتشــر می کند که آخرین گــزارش آن با عنوان 
»وضعیت فقر و ویژگی های فقرا در دهه گذشته« 
در خرداد ســال جاری منتشر شــد. بررسی این 
گــزارش نیز نشــان می دهد، آخریــن اطلاعات 
استناد شــده در آن مربوط به سال ۱۴۰۰ است. 
علاوه بر ایــن، اظهــارات مختلفــی از وضعیت 
معیشت و فقر از مســئولان و نمایندگان مجلس 
وجود دارد. بر این اســاس، به روزترین گزارش در 
مورد پدیده فقر در کشــور، حداقل مربوط به یک 

سال گذشته است.

جمعیت زیر خط فقر در ایران چقدر هستند؟
بررســی اخبار و اظهار نظرات مسئولان مختلف 
که اخیراً در خصوص میزان نفــرات زیر خط فقر 
منتشر شده است، نشــان می دهد به جز آمار ارائه 
شــده از ســوی علی آقامحمدی و حسین راغفر، 
مابقی اعداد و ارقام ارائه شــده توسط اشخاص و 
نهادهــای مختلف، نزدیک به هم بــوده و در یک 

رنج قرار دارند.
از طرف دیگر عدد ۵۰ درصــد برای افراد زیر خط 

فقر کاملًا به صورت کلی و بــدون ذکر جزئیات و 
نحوه محاسبات بیان شده و به همین جهت امکان 
مقایســه آن با آمارهای رسمی وجود ندارد. حتی 
اگر آمارهای رسمی مورد تأیید راغفر نباشد، باید 
برای ادعای خــود مبنای محاســبه اعلام کند تا 

قابلیت صحت سنجی داشته باشد.

مرکز پژوهش ها: تعداد افراد زیر خط فقر 
در سال 1400، کاهش یافت

بررســی گزارش مرکز پژوهش هــای مجلس که 
به عنــوان به روزتریــن گزارش بــا محوریت فقر 
موجود اســت، حکایت از کاهش روند نرخ فقر در 
کشــور دارد، به طوری که روند رو به افزایش تعداد 
افراد زیر خط فقر، در ســال ۱۴۰۰ متوقف شده 

است.
در گزارش مرکــز پژوهش ها می خوانیم: »نگاهی 
به نرخ فقر نشان می دهد که تقریباً از سال ۱۳۹۰ 
به بعد نرخ فقر روند افزایشــی داشته به طوری که 
از ۱۹.۴ درصد در ســال ۱۳۹۰ به ۳۰.۴ درصد در 
سال ۱۴۰۰ رسیده است. بااین حال، خط فقر طی 
ســال های ۱۳۹۳ تا ۱۳۹۶ کاهش جزئی داشته 
اســت. نرخ فقر در ســال ۱۴۰۰ نیز کاهش ۰.۹ 
واحد درصدی داشته اســت. به نظر می رسد رشد 
۴.۳ درصــدی اقتصاد در ســال ۱۴۰۰ به همراه 
افزایش نسبی اشتغال در این سال نسبت به سال 

۱۳۹۹ باعث کاهش نرخ فقر شده است.«
اما با این وجود، ســرانه خط فقر از سال ۱۳۹۸ تا 
۱۴۰۰، ۸۵ درصد افزایش داشــته و به ۱ میلیون 
و ۶۸۰ هزار تومان به ازای هر نفر رســیده است. از 
طرفی بر اســاس برآورد وزارت رفاه این شاخص 
در سال ۱۴۰۱، این شــاخص به ۲ میلیون و ۸۵۰ 

هزار تومان رسیده است.
بر اســاس آنچه گفته شــد، باید یادآور شد که بنا 
بر آمارهای رســمی، هر چند ارتبــاط معناداری 
میان افزایش نرخ تــورم و افزایش تعداد افراد زیر 
خط فقر وجــود دارد اما لزوماً همــواره این رابطه 
برقرار نیســت و برخــی متغیرهــای دیگر نظیر 
رشد اقتصادی و نرخ اشــتغال نیز در این موضوع 
دخیــل هســتند؛ کمااینکه در ســال ۱۴۰۰، با 
وجود افزایش تــورم، تعداد نفــرات زیر خط فقر 
نسبت به ســال ۹۹، کاهش یافته است. از طرف 
دیگر، لحاظ کردن مفهــوم فقر مطلق و تفاوت آن 
با فقر نسبی می تواند تا حدودی ذهن مخاطب را 
نسبت به این موضوع شفاف تر می  کند، در همین 
شرایط، اعلام اعداد و ارقام مختلف از سوی افراد و 
مراجع غیررســمی باید حتماً با ذکر منبع و نحوه 
محاســبات همراه باشــد چراکه اعلام آمارهای 
مخدوش در موضوعات حســاس صرفــاً آرامش 

روانی جامعه را به خطر می اندازد.

برق

مدیرعامل برق منطقه ای تهران 
با اعلام اینکه ابتدای امســال تا 
کنون تأمین برق صنایع ۱۲ تا ۲۰ 
درصد نسبت به سال های گذشته 
افزایش یافته اســت، گفت: رشد 
تامین برق صنایع کشــور نشان 
از موفقیــت برنامه های مدیریت 
مصــرف دارد.حبیــب قراگوزلو 
در مــورد اقدامــات وزارت نیرو 
برای تامیــن برق بــه خصوص 
صنایع، اظهار کرد: رشــد تامین 
برق صنایع کشــور در تابســتان 
ســال جاری که با هــدف تولید 
حداکثری در ســال رشد تولید و 
با در نظر گرفتن محدودیت های 
فنی صنایــع و ملاحظات کنترل 
بازار محصــولات صورت گرفت، 
نشان از اجرای موفق برنامه های 
وزارت نیرو با بهره گیری از تجربه 

سال گذشته است.
وی ضمن تاکید بر این موضوع که 
خط قرمز وزارت نیرو خاموشی در 
بخش خانگی اســت، از همکاری 

صنایع بــا صنعت برق 
قدردانــی کــرد و بــه 
تجربــه موفــق اجرای 
مدیریت  برنامه هــای 
بــا هماهنگی  مصرف 
وزارتخانه هــای نیرو و 
صنعت، معدن و تجارت 

در ســال گذشــته اشــاره کرد.
مدیرعامل بــرق منطقه ای تهران 
ادامه داد: تابســتان سال گذشته 
و امســال بــا وجــود اوج گیری 
مصرف برق در کشــور، هیچ گونه 
خاموشــی را شــاهد نبودیم و در 
کنــار آن دولــت در تأمین برق 
صنایع موفق تر از گذشــته ظاهر 
شد؛ به طوری که با اجرای برنامه 
طرح ملی پاداش مشــترکان، از 
ابتدای امســال تاکنــون تأمین 
برق مورد نیاز صنایــع ۱۲ تا ۲۰ 
درصد نسبت به سال های گذشته 
رشــد یافت.قراگوزلو ادامه داد: بر 
اســاس آمارهای منتشر شده در 
بازه زمانی ۱۳ خرداد تا ۱۰ تیرماه 

امســال رشــد تولید 
ایران در بخــش فولاد 
به ۱۷.۴ درصد رسیده 
و کشور با رکوردشکنی 
رشــد تولید از دهمین 
فولادســاز بزرگ دنیا 
در ســال گذشــته به 
رتبه ۷ فولادســازان بــزرگ دنیا 
رسیده است که این موفقیت قابل 
توجهی اســت.وی خاطرنشــان 
کرد: ۹۲ درصد واحدهای صنعتی 
کشور در فصل گرم ســال بدون 
هیچ محدودیتــی در تأمین برق 
کار خود را ادامه دادنــد و در واقع 
طی ســال ۱۴۰۱ ســهم صنایع 
از تقاضای برق در اســتان تهران 
در مقایســه با زمان مشــابه سال 
قبل، افزایشــی بود و آمار رشــد 
مصرف برق در بخش های مختلف 
صنایع گــواه این ماجراســت که 
اجــرای برنامه هــای مدیریــت 
مصرف موفقیت آمیز بوده اســت.

مدیرعامل بــرق منطقه ای تهران 

ادامــه داد: علاوه بــر تأثیر مثبت 
مصرف بهینه برق بخش خانگی، 
بر عملکرد صنایع کشور، مقایسه 
اقدام های انجام شــده برای رفع 
ناترازی موجــود در صنعت برق 
کشور بیانگر اقدام مفید و مؤثر در 
این باره است که تاثیر مثبت خود 
را در زندگی مردم، کســب وکار، 
تولید کشــور، تجارت، بهداشت 
و درمــان نشــان داده اســت.

قراگوزلو با اشــاره بــه همکاری 
خوب هموطنان در ســال جاری 
و مشــارکت در طرح سراســری 
پــاداش صرفه جویــی، گفــت: 
این طرح نتایج و دســتاوردهای 
خوبــی را در بخــش خانگــی به 
همراه داشــت، به طــوری که تا 
دوم مردادماه ســال جــاری ۲۵ 
میلیــون قبض برای مشــترکان 
خانگی صادر شــده و از این تعداد 
۹ میلیون قبض معادل ۳۵ درصد 
کل قبــوض مشــمول پــاداش 

صرفه جویی برق شده اند.

افزایش ۱۲ تا ۲۰ درصدی تامین برق صنایع با اجرای برنامه های مدیریت مصرف

یادداشت

شعبه

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰
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